
 

 

U.S. Department of Justice 
 
 
 
 
 
 
Federal Bureau of Investigation 

 Washington, D.C. 20535 
 
 May 15, 2024 

 
 

 
 

 
FOIPA Request No.: 1348152-000 
Subject: BECKER, TROY 
 

Dear : 
 

The FBI has completed its review of records subject to the Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) 
that are responsive to your request.  The enclosed documents were reviewed under the FOIPA, Title 5, United 
States Code, Section 552/552a.  Below you will find check boxes under the appropriate statute headings which 
indicate the types of exemptions asserted to protect information which is exempt from disclosure.  The appropriate 
exemptions are noted on the enclosed pages next to redacted information.  In addition, a deleted page information 
sheet was inserted to indicate where pages were withheld entirely and identify which exemptions were applied.  The 
checked exemption boxes used to withhold information are further explained in the enclosed Explanation of 
Exemptions.   

 
 

Section 552  Section 552a 

(b)(1)
 

(b)(7)(A)
 

 (d)(5)
 

(b)(2)
 

(b)(7)(B)
 

 (j)(2)
 

(b)(3)
 

(b)(7)(C)
 

 (k)(1)
 

 (b)(7)(D)
 

 (k)(2)
 

 (b)(7)(E)
 

 (k)(3)
 

 (b)(7)(F)
 

 (k)(4)
 

(b)(4)
 

(b)(8)
 

 (k)(5)
 

(b)(5)
 

(b)(9)
 

 (k)(6)
 

(b)(6)
 

  (k)(7)
 

 
248 pages were reviewed and 175 pages are being released. 
 
Please see the paragraphs below for relevant information specific to your request as well as the enclosed 

FBI FOIPA Addendum for standard responses applicable to all requests.  

 
Based on the information you provided, we conducted a main entity record search of the Central Records 

System (CRS) per our standard search policy. For more information about records searches and the standard search 
policy, see the enclosed FBI FOIPA Addendum General Information Section. 

 
        In response to your negotiated Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) request, enclosed are the 
processed documents. Duplicate copies of the same document were not processed.  
 

This is the 10th interim release of information responsive to your FOIPA request. The $15 charge for this 
release has been added to your past due balance of $15 for release 9. Your current amount due is $30 ($15 for 
release 9, and $15 for release 10). Accordingly, upon receipt of the enclosed CD, please go to www.pay.gov to make 
an electronic payment* in the amount of $30.00 or make a check or money order payable to the Federal Bureau of 
Investigation and remit it to the Initial Processing Operations Unit, Record Information/Dissemination Section, 
Information Management Division, Federal Bureau of Investigation, 200 Constitution Drive, Winchester, VA 22602. 
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Please include the FOIPA Request Number with your payment. Failure to pay for this release within thirty (30) days 
from the date of this letter will close any pending FBI FOIPA requests from you. Non-payment will also cause an 
automatic denial of any future FOIPA requests. 

*Pay.gov is a secure web-based application that accepts credit card and ACH payments online, and is hosted by the 
United States Department of the Treasury, Bureau of the Fiscal Service. For frequent FOIPA requesters, it is 
recommended to create a Pay.gov account to retain an online history of payments made through Pay.gov and to 
retain specific information for future payments. To make an electronic payment, complete the FBI Freedom of 
Information Act and Privacy Act Form located on Pay.gov. Please note: if a refund is necessary, there is less 
processing time to refund a credit card payment than an ACH payment. 

Documents were located which originated with, or contained information concerning, Other Government Agency 
[OGA]. This information has been referred to the OGA listed below for review and direct response to you. Inquiries 
regarding your OGA direct referral, designated within the release as “Referral/Direct,” may be directed to: 

Department of the Interior 
1849 C Street, NW 

MS 7322-MIB 
Washington, DC 20240 

 

 
Please refer to the enclosed FBI FOIPA Addendum for additional standard responses applicable to your 

request.  “Part 1” of the Addendum includes standard responses that apply to all requests.  “Part 2” includes 
additional standard responses that apply to all requests for records about yourself or any third party individuals.  
“Part 3” includes general information about FBI records that you may find useful.  Also enclosed is our Explanation 
of Exemptions. 
 
   Additional information about the FOIPA can be found at www.fbi.gov/foia.  Should you have questions 
regarding your request, please feel free to contact foipaquestions@fbi.gov.  Please reference the FOIPA Request 
number listed above in all correspondence concerning your request. 
 

If you are not satisfied with the Federal Bureau of Investigation’s determination in response to this request, 
you may administratively appeal by writing to the Director, Office of Information Policy (OIP), United States 
Department of Justice, 441 G Street, NW, 6th Floor, Washington, D.C. 20530, or you may submit an appeal through 
OIP's FOIA STAR portal by creating an account following the instructions on OIP’s website: 
https://www.justice.gov/oip/submit-and-track-request-or-appeal.  Your appeal must be postmarked or electronically 
transmitted within ninety (90) days of the date of my response to your request.  If you submit your appeal by mail, 
both the letter and the envelope should be clearly marked "Freedom of Information Act Appeal."  Please cite the 
FOIPA Request Number assigned to your request so it may be easily identified. 
 

You may seek dispute resolution services by emailing the FBI’s FOIA Public Liaison at 
foipaquestions@fbi.gov.  The subject heading should clearly state “Dispute Resolution Services.”  Please also cite 
the FOIPA Request Number assigned to your request so it may be easily identified.  You may also contact the Office 
of Government Information Services (OGIS).  The contact information for OGIS is as follows: Office of Government 
Information Services, National Archives and Records Administration, 8601 Adelphi Road-OGIS, College Park, 
Maryland 20740-6001, e-mail at ogis@nara.gov; telephone at 202-741-5770; toll free at 1-877-684-6448; or facsimile 
at 202-741-5769. 

   
 
 

Sincerely,   
            

 
Michael G. Seidel 
Section Chief 
Record/Information Dissemination Section 
Information Management Division 

 
Enclosures 

file:///C:/Users/VIALONSO/AppData/Local/Temp/1286/Letters/www.fbi.gov/foia
file:///C:/Users/VIALONSO/AppData/Local/Temp/1286/Letters/foipaquestions@fbi.gov
https://www.justice.gov/oip/submit-and-track-request-or-appeal
mailto:foipaquestions@fbi.gov


 

FBI FOIPA Addendum 

As referenced in our letter responding to your Freedom of Information/Privacy Acts (FOIPA) request, the FBI FOIPA Addendum 
provides information applicable to your request.  Part 1 of the Addendum includes standard responses that apply to all requests.  
Part 2 includes standard responses that apply to requests for records about individuals to the extent your request seeks the listed 
information.  Part 3 includes general information about FBI records, searches, and programs.   

Part 1: The standard responses below apply to all requests: 
 

(i) 5 U.S.C. § 552(c).  Congress excluded three categories of law enforcement and national security records from the 
requirements of the FOIPA [5 U.S.C. § 552(c)].  FBI responses are limited to those records subject to the requirements of the 
FOIPA.  Additional information about the FBI and the FOIPA can be found on the www.fbi.gov/foia website. 
 

(ii) Intelligence Records.  To the extent your request seeks records of intelligence sources, methods, or activities, the FBI can 
neither confirm nor deny the existence of records pursuant to FOIA exemptions (b)(1), (b)(3), and as applicable to requests for 
records about individuals, PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a (b)(1), (b)(3), and (j)(2)].  The mere acknowledgment of 
the existence or nonexistence of such records is itself a classified fact protected by FOIA exemption (b)(1) and/or would reveal 
intelligence sources, methods, or activities protected by exemption (b)(3) [50 USC § 3024(i)(1)].  This is a standard response 
and should not be read to indicate that any such records do or do not exist. 

 
Part 2: The standard responses below apply to all requests for records on individuals:   
 

(i) Requests for Records about any Individual—Watch Lists.  The FBI can neither confirm nor deny the existence of any 
individual’s name on a watch list pursuant to FOIA exemption (b)(7)(E) and PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a 
(b)(7)(E), (j)(2)].  This is a standard response and should not be read to indicate that watch list records do or do not exist. 
 

(ii) Requests for Records about any Individual—Witness Security Program Records.  The FBI can neither confirm nor deny 
the existence of records which could identify any participant in the Witness Security Program pursuant to FOIA exemption 
(b)(3) and PA exemption (j)(2) [5 U.S.C. §§ 552/552a (b)(3), 18 U.S.C. 3521, and (j)(2)].  This is a standard response and 
should not be read to indicate that such records do or do not exist.  

 
(iii) Requests for Confidential Informant Records. The FBI can neither confirm nor deny the existence of confidential 

informant records pursuant to FOIA exemptions (b)(7)(D), (b)(7)(E), and (b)(7)(F) [5 U.S.C.§ § 552 (b)(7)(D), (b)(7)(E), and 
(b)(7)(F)] and Privacy Act exemption (j)(2) [5 U.S.C.§ 552a (j)(2)]. The mere acknowledgment of the existence or nonexistence of 
such records would reveal confidential informant identities and information, expose law enforcement techniques, and endanger 
the life or physical safety of individuals. This is a standard response and should not be read to indicate that such records do or do 
not exist. 
 

Part 3: General Information:    
 
(i) Record Searches and Standard Search Policy.  The Record/Information Dissemination Section (RIDS) searches for 

reasonably described records by searching systems, such as the Central Records System (CRS), or locations where responsive 
records would reasonably be found. The CRS is an extensive system of records consisting of applicant, investigative, 
intelligence, personnel, administrative, and general files compiled by the FBI per its law enforcement, intelligence, and 
administrative functions.  The CRS spans the entire FBI organization, comprising records of FBI Headquarters, FBI Field Offices, 
and FBI Legal Attaché Offices (Legats) worldwide; Electronic Surveillance (ELSUR) records are included in the CRS. The 
standard search policy is a search for main entity records in the CRS. Unless specifically requested, a standard search does not 
include a search for reference entity records, administrative records of previous FOIPA requests, or civil litigation files.    

a. Main Entity Records – created for individuals or non-individuals who are the subjects or the focus of 
an investigation   

b. Reference Entity Records- created for individuals or non-individuals who are associated with a case 
but are not known subjects or the focus of an investigation 

 
(ii) FBI Records.  Founded in 1908, the FBI carries out a dual law enforcement and national security mission.  As part of this dual 

mission, the FBI creates and maintains records on various subjects; however, the FBI does not maintain records on every 
person, subject, or entity. 
 

(iii) Foreseeable Harm Standard.  As amended in 2016, the Freedom of Information Act provides that a federal agency may 
withhold responsive records only if: (1) the agency reasonably foresees that disclosure would harm an interest protected by one 
of the nine exemptions that FOIA enumerates, or (2) disclosure is prohibited by law (5 United States Code, Section 
552(a)(8)(A)(i)).  The FBI considers this foreseeable harm standard in the processing of its requests.   
 

(iv) Requests for Criminal History Records or Rap Sheets.  The Criminal Justice Information Services (CJIS) Division 
provides Identity History Summary Checks – often referred to as a criminal history record or rap sheet.  These criminal history 
records are not the same as material in an investigative “FBI file.”  An Identity History Summary Check is a listing of 
information taken from fingerprint cards and documents submitted to the FBI in connection with arrests, federal employment, 
naturalization, or military service.  For a fee, individuals can request a copy of their Identity History Summary Check.  Forms 
and directions can be accessed at www.fbi.gov/about-us/cjis/identity-history-summary-checks.  Additionally, requests can be 
submitted electronically at www.edo.cjis.gov.  For additional information, please contact CJIS directly at (304) 625-5590.   

http://www.fbi.gov/foia
http://www.fbi.gov/about-us/cjis/identity-history-summary-checks
http://www.edo.cjis.gov/


 
EXPLANATION OF EXEMPTIONS 

 

SUBSECTIONS OF TITLE 5, UNITED STATES CODE, SECTION 552 

 

(b)(1) (A) specifically authorized under criteria established by an Executive order to be kept secret in the interest of national defense or foreign 

policy and (B) are in fact properly classified to such Executive order; 

 

(b)(2) related solely to the internal personnel rules and practices of an agency; 

 

(b)(3) specifically exempted from disclosure by statute (other than section 552b of this title), provided that such statute (A) requires that the matters 

be withheld from the public in such a manner as to leave no discretion on issue, or (B) establishes particular criteria for withholding or refers 

to particular types of matters to be withheld; 

 

(b)(4) trade secrets and commercial or financial information obtained from a person and privileged or confidential; 

 

(b)(5) inter-agency or intra-agency memorandums or letters which would not be available by law to a party other than an agency in litigation with 

the agency; 

 

(b)(6) personnel and medical files and similar files the disclosure of which would constitute a clearly unwarranted invasion of personal  privacy; 

 

(b)(7) records or information compiled for law enforcement purposes, but only to the extent that the production of such law enforcement records or 

information ( A ) could reasonably be expected to interfere with enforcement proceedings, ( B ) would deprive a person of a right to a fair 

trial or an impartial adjudication, ( C ) could reasonably be expected to constitute an unwarranted invasion of personal  privacy, ( D ) could 

reasonably be expected to disclose the identity of confidential source, including a State, local, or foreign agency or authority or any private 

institution which furnished information on a confidential basis, and, in the case of record or information compiled by a criminal law 

enforcement authority in the course of a criminal investigation, or by an agency conducting a lawful national security intelligence 

investigation, information furnished by a confidential source, ( E ) would disclose techniques and procedures for law enforcement 

investigations or prosecutions, or would disclose guidelines for law enforcement investigations or prosecutions if such disclosure could 

reasonably be expected to risk circumvention of the law, or ( F ) could reasonably be expected to endanger the life or physical safety of any 

individual; 

 

(b)(8) contained in or related to examination, operating, or condition reports prepared by, on behalf of, or for the use of an agency responsible for 

the regulation or supervision of financial institutions; or 

 

(b)(9) geological and geophysical information and data, including maps, concerning wells. 

 

SUBSECTIONS OF TITLE 5, UNITED STATES CODE, SECTION 552a 

 

(d)(5) information compiled in reasonable anticipation of a civil action proceeding; 

 

(j)(2) material reporting investigative efforts pertaining to the enforcement of criminal law including efforts to prevent, control,  or reduce crime 

or apprehend criminals; 

 

(k)(1) information which is currently and properly classified pursuant to an Executive order in the interest of the national defense or foreign policy, 

for example, information involving intelligence sources or methods; 

 

(k)(2) investigatory material compiled for law enforcement purposes, other than criminal, which did not result in loss of a right, benefit or privilege 

under Federal programs, or which would identify a source who furnished information pursuant to a promise that his/her identity would be 

held in confidence; 

 

(k)(3) material maintained in connection with providing protective services to the President of the United States or any other individual pursuant to 

the authority of Title 18, United States Code, Section 3056; 

 

(k)(4) required by statute to be maintained and used solely as statistical records; 

 

(k)(5) investigatory material compiled solely for the purpose of determining suitability, eligibility, or qualifications for Federal civilian 

employment or for access to classified information, the disclosure of which would reveal the identity of the person who furnished 

information pursuant to a promise that his/her identity would be held in confidence; 

 

(k)(6) testing or examination material used to determine individual qualifications for appointment or promotion in Federal Government service the 

release of which would compromise the testing or examination process; 

 

(k)(7) material used to determine potential for promotion in the armed services, the disclosure of which would reveal the identity of the person who 

furnished the material pursuant to a promise that his/her identity would be held in confidence. 

FBI/DOJ 
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SAC, BUFFALO (196B-709) 9/30/85 

SAC, LAS VEGAS {196B-44) (RUC) 

Ii aka 
I: 

FBW 
00: Buffalo 

Re Buffalo airtel to Las Vegas, dated 9/9/85. 

On 9/19/85, a check of Las Vegas indices .revealed 
only one 00 reference to~l __________ .....,!in a case which 
was closed in 1979. A review of this file revealed no 
information that is pertinent to captioned case. 

2 -
c,:). 

Buffalo 
Iac IZ~gas 

I 

/ 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

\ 

; 
I 
I 



FD-36 (Rev. 8-26-82) 

TRANSMIT VIA: 
□ Teletype 
□ Facsimile 
0 AIRTEL 

TO: 

, FBI 

PRECEDENCE: 
□ Immediate 
□ Priority 
□ Routine 

DIRECTOR, FBI 

~ l ' ,k CLASSIFl!"ION: 
□ TOP SECRET 
□ SECRET 
□ CONFIDENTIAL 
□ UNCLAS E F T 0 
□ UNCLAS 

Date 9 9 85 

FROM: SAC, BUFFALO (196B-709) (P) 

CHANGE~-> '6f .-)O 1 L\ \ 
/ aka ..___ ___ ____.!; 

FBW 
(00 BUFFALO) 

Title marked "C.~~GED." to reflect an alias of I 
r------""""""""""~lfor the subject. ___ ____, 

Re Buffalo teletype to the Bureau, 6/14/85, captioned, 
., ... ________ ..... I,; FBW; ( 00 BUFFALO) . 11 

2 Bureau 
2 - Albany (183-155) 
2 - Atlanta (183-56) 
2 - Baltimore (183-64) 
2 - Chicago (183-180) 
2 - Dallas (183-56) 
2 - Denver (183-40) 
2 - Houston (183-60) ~ 
2 - Jacksonville (183-59) 

Q)- Las Vegas (87-10741) 
2 - Memphis 
2 - Miami (183-160) 
2 - New Haven (29-2173) 
2 - New Orleans (183-97) 
2 - Newark {87-29220) 
2 - Oklahoma City {1-29-2058) 
2 - Philadelphia {183-185) 
2 - Sacramento {183-50) 
2 - Salt Lake City {183-16) 
2 - San Diego (183-45) 
2 - San Francisco (92-3853) 
2 - Buffalo 

(44) 

Approved: Transmitted 

L__ 
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b6 
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BU 196B-709 

For the information of receiving offices, Buffalo 
is conducting investigation into the activities of subject 
concerning his attempt to allegedly show ownership of $40 Million 
worth of registered bonds that are actually the proprietorship 
of the MERCHANTS MUTUAL INSURANCE GROUP, Buffalo, New York. 
Subject was apparently negotiating a $120 Million loan with 
the AMERICAN NATIONAL BANK of Chicago, Illinois, utilizing 
Chicago based brokers! !and! land using 
the above bonds as collateral. 

Subject represents himself as the President of the 
NEXUS GROUP, Two College House, Wrights Lane, Kensington, High 
Street, London, England, with offices in Buffalo, New York. 
Subject has been negotiating with MERCHANTS MUTUAL for the 
purchase of the registered bonds but failed to show necessary 
bank commitment to acquire said bonds and negotiations ceased 
on or about 6/7/85. The Chicago transaction for $120 Million 
loan also did not come to fruition when brokers I !and_! _ ____, 
learned of FBI investigation into the subject's activities. 

Subject's current whereabouts are unknown, but investi­
gation has determined he recently was staying at the AIRWAYS 
MOTEL, Elizabeth, New Jersey, (201) 354-3840, under the name 

He was last seen at the above motel on 
6/24/85, and departed without pa[ing the bill. This information 
was obtained from! _ Assistant Manager of the 
AIRWAYS MOTEL, who upon checking subject's room found a suitcase 
containing numerous documents and the business card of al I 

b6 
b7C 

I ~ whom had associated himself with during his 
stay in Buffalo . .-____ ...,...telephonically contacted I ~ b6 
advising him of ,,_ ____ ~stay and departure in Elizabeth, b?c 
New Jersey, and ____ ~subsequently contacted this office 
providing above information. 

It is noted! !had been duped by subject into 
allowing him the use of offices owned by! !free of charge 
during the subject's stay in Western New York. It is also 
noted, following subject's disappearance from Western New York, 
a search of the offices used by him and provided by I I 
revealed numerous documents, to include in particular, a letter 
from! If Chief Executive,Officer, FIRST NATIONAL 
BANK, Fairland, Oklahoma 74343, to a Mr. I ~ KENTUCKY 
FUELS, INCORPORATED. Said letter, dated 4/3/84, states: 

2 -



, 
' 

BU 196B-709 

"This letter is to confirm that based upon 
information available to us at this time, GROUP 
ENERGIES, INCORPORATED,! ~ President, 
is financially capable of purchasing certain gas 
properties upon their approval of engineering reports, 
transportation guarantees, and all other pertinent 
documentation. We understand that the property under 
consideration is valued in excess of $20 Million. 
We further understand that GROUP ENERGIES can market 
in excess of eight million cubic feet of gas per 
day." 

"Sincerely., 

"Is/ ... I ______ ___.t· 

LEAP.S_ 

Will contact~!-------~~ AIRWAYS MOTEL, Elizabeth, 
New Jersey, (201) 354-3840, and interview regarding subject's 
stay at above motel. Will also inspect suitcase left behind 
by subject and obtain pertinent documents and information and 
provide Buffalo with same. 

OKLAHOMl\. C_I_'rY: 

A'l'. .FAIRLAN:D , . _OKLAHOMA, 

Will contact! ~ Chief Executive Officer, 
FIRST NATIONAL BANK, Fairland, Oklahoma, and interview regarding 
any contact and/or transaction subject had with above bank. 
Also attempt to further identify I !and the location 
of KENTUCKY FUELS INCORPORATED from I ~ 

All other receiving offices are requested to provide 
Buffalo with any information contained in listed files pertinent 
to this case. 

- 3* -

b6 
b7C 

b6 
b7C 



(~ptlng ~lip • l \ 
FD'-4 {Rev. 3-1-73) ~ ~" 1 C 

Date :::> o1-ci- J 
To: O Director b6 

Att.:. ------ FILE L '1 t C\{o - 4 tf b7C 

~ SAc_k_A_<;_\J_'t_G-A_s __ Title .... 1 _________ L 

0 ASAC ------ ___ -::;(_,_A-_L-_____ _ 
OSupv. ------ f==5W i !TSP~ th~ 
D Agent--------

[j SE------ CD ~ LA s ~ fl (J.A s 
□ sc _______ _ 

RE:--------------
□ cc _______ _ 
□ Steno _______ _ 

O Clerk -------- D Rotor #: ---~----__:. __ 
ACTION DESIRED 

D Acknowledge 
D Assign __ Reassign __ 
D Bring file 
D Call me 
□ Correct 
D Deadline ______ _ 
D Deadline passed 
D Delinquent 
D Discontinue 
D Expedite 
□ File 
D For information 
□Handle 
D Initial & return 

00pen Case 

D Prepare lead cards 

D Prepare tickler 

D Return assignment card 

D Return file 
D Search and return 

□ See me 
OSerial # _________ _ 

D Return D Post D Recharge 
OSend to 

----------''-----
□ Submit new charge out 
D Submit report by ______ _ 

i 

□ Type 

p Leads need attention _ _ J ID 
D Return with explanation or notation as to action take._ _____ __. 

b-v- ,~, o/ V" ' cb6 n-6 p I 1-b - T - 10.., b?c 

sAr;t::~ \%;? I 

___ See reverse side Office----,----------

GPO , 1973 526-720 



A • • 
Post Office Box 1·ess 

Atlanta, Georgia 30301 

March 21-, 1979 

Mr.I I 
Ass stant U.S. Attorney 
District of Nevada 
United States Courthouse 
300 Las Vegas Boulevard, South 
Las Vegas, Nevada 89101 

Dear Sir: 

RE: . __________ ..... , 
BARRELS OF ORE STORED 
AT BENDER UAREHOUSE IN 
THE NA!ffi OF GREAT 
AtIBRICAN SILVER COMPANY, 
ATLANTA, GEORGIA 

This is to confirm a conversation between Assistant 
United States Attorrey....,.__....,,,..--=-------,.......,,,,---and Special J!wnt 

I Federal Bureau of Investigation, Atlanta, 
Georgia on March 19, 1979. 

-----..... ~nclosed herewith is a signed release froMQ I l Vice President and Treasurer of Great American 
Silver Company, Atlanta, Georgia, giving authority to the 
United States Government to destroy seven barrels of material 
stored at Bender Warehouse, 800 Stillwell Road, Reno, Nevada, 
described as barrels 2563-01; 2563-11; 2563-21; 2563-31; 
2563-41; 2563-51; and 2563-61. 

ENCLOSURE 1 

*...: Addressee 
(___!/= Las Vegas (196-44) 

~1~· _-_____ A~t~l~anta (196-33) 
I I 
(3) 

Very truly yours, 

BENJAMIN H. COOKE 
Special Agent in Charge 

By:.------------. 

Supervisory Special Agent 

b6 
b7C 

b6 
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b6 
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McA11aster ( 
. . --, 

APPELLATE ACTION 

DATE STATUS DATE FINAL DISPOSITION 

429 NOTICE OF APPEAL FILED 581 DECISION IN FAVOR OF U. S. 

-·- - -- 430 RECORD DOCKETED IN COURT OF APPEALS 582 DECISION ADVERSE TO U. S. 

435 PENDING ON PETITION FOR CERTIORARI 583 REVERSED IN PART AND AFFIRMED IN PART 

436 PENDING IN SUPREME COURT 584 REMANDED FOR FURTHER PROCEEDINGS 

585 APPEAL DISMISSED . 
586 APPEAL NOT TAKEN 

. 

REMARKS 

' _1=...2l..=.J...8-D:r:.d er f; J ed. Tr j a Lo f def endant-M.cAllas.te.r-is-s-e:v:e-:i;.ecl-~~em--:3-e-i-R-t-t~ia-l-w-i'e·h-e-0-E1-e-f-encl-a-n-t:--
1
9 I !. Pretrial conference setting of July 21, 1978 and trial setting of August 14, 1978 
~ to-to-MGA-l-1..a-S-t-er-ru;:.e-¥a-sa-t-e-G.~-ha-t-a~-'E-i-a-~f-er-a=re-e--:ror-MeA+1-a-s--t-er¼-s-ep-a-r-at-e-tr±a-l-

is set for 2 p.m., November 17, 1978, and said trial is set to commence at 9:30 a.m. 
D€4ember q, 197~. b6 -

10-13-78 Order filed that pre-trial conference scheduled for November 17, 1978 is vacated and b7C 
::--e-SG-hedu-1eel-:€er-Nev-embe-r 9 19 7 8-~. 

10-25-78 Order received· that pre-tlial conference scheduled for Nov. 9, 1978 is vacated and re-set 
f0-1a=--10-a--.m.--,-N'.:~: ·1.: ~ _ "' , :!.. ~ 7-=- . Beth-ci-e:f-el1-cla-nc--S-S-h-a-l-1-b-e-p--r-e-s-en-t~0rd-er-£±-l-e-d-l-0...-2:4=-7-8-)-;-

10-27-78 motion to continue pretrial conference and trial received. 
10-31-t.8-0:i;.d.e.:i;..-f.i..J..--e.d--t.Jaa~:i;.i--al conference set for Nov. 7, 19-78 is vaea-f=-ee-&n:~ 11 a.m. 

November 8, 1978. 
motions continue the pre-trial conference ]]-3-7...8 Order denJing continuance fj Jed Ordered that to 

are denied. Both defendants shall be ~resent on Nov. 8, 1El78 at 11:00 a.m. Argument on 
th~ motion for continuance of trial wi 1 be held on Nov. 8. 

11-1-78 Motion to continue pretrial conference and trial ofl I received. 
J..l=,..L,._~r--rne~-e---s-p-rn-s-€1---o-defendant McAllast-e:r-1.s-m~ eontirni~-ia-l--e-enference a-1:1:cl-

trial filed. 
and wi]l proceed_ -9"3--7-8--Hearing on motions to CGR-tinue had. ~~1la-t--m0-t-i--Gn-S-a-r e denied case 

to trial on December 4, 1978 at 9:30 a.m. 
B-eee~t~ _. - '--,;,.__ .:e-MeA,M.-s-t-er . --l---3---7-9---1B.€4ctments filed 8-eptember 15, 1977 and .. - .. ) ·, ... _u, .. n.:,~ , ... p 

'3 :::n 
b6 -

~ I --:n b7C .-
"-...). ~,...... .. .., =~ '-4' (/) 
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I I 
-b6-

APPELLATE ACTION. b7C -
DATE STATUS DATE FINAL DISPOSITION -

429 NOTICE OF APPE'AL FlLED 581 DECISION IN FAVOR OF U.S. 

430 Im::ORD OOCKCTEO IN coum OP APPEALS 582 DECISION ADVERSE T.O U.S. 

435 PENDING ON PETITION FOR CERTIORARI 583 REVERSED IN PART AND AFFIRMED IN PART 

436 PENDING IN SUPREME COURI' 584 REMANDED FOR FURTHER PROCEEDINGS 

585 APPEAL nISMISSED 

586 APPEAL NOT TAKEN 

REMARKS 

11-3-78 Order aenying continuance filed. Ordered that motions to continue the pre-trial conference 
are deni eel. Rnth <lefonrl.qnti:: ~ha 11 he nreFlPnt: nn Nern 8 1 q78 :=it: 11 • 00 :=i m A-ro11mPnt' ()TI 

the motion for continuance of trial will be held on Nov~ 8. 
~ 

11-1-78 Government's resuonse to defendant McAllaster's motion to continue nretrial C()nference and 
trial filed. 

11-8-78 Motions for continuance heard. Ordered that motions are denied and case will oroceed to 
trial on D~cember 4, 1978 at 9:30 a.m. 

11-30-78 Defendant present in court on bond with appointed counsel,! L for change of 
plea. AUt;A I ltor government. uerenaant moves to withdraw plea ot not guilty 
to Count I. Granted. Enters plea of nolo contendere. Plea accepted. Trial vacated as 
to both ctetenctants. Matter continued to January J, l':J/':J at ':J:JU a.m., tor imposition ot 
sentence. b6 

1-3-79 Defendant present in court on bond with Court-appointed counsel, for b7C -

' ; rn-nn C!; -,.. ; n-n n -F C! o-n +- o-nl" o A TT <:!l>. I I -Fn-r on,10-r-nrno-n +- ~ o-n +- o-n I" p • "'I vo.!:lrFl Fl11FlnPnnpn • 
probation 5 years, special conditions that I I remain employed by.,Fletcher Jones in 
r..,,.. ·u,..,,.,. ... ,.. ,.,.,..,.l ,..,..1.;,_.;,i- .,..,.. ------ .i=...--- ,.,.,.. ____ ,.., +-rv,,. ~•,...--nnno ,-,-F -n11...-C!11;-no n...- -no...--Fol"t-;,,o t-1,o 
11s;cret 

- ·- - - - - - --- ---J -- --· ., - -- I: ·-,; - J; ~ .. ~ 

.process. II Count II dismissed. Indictment filed September 15, 1977 dismissed. 

' 
CY) I 

<:) I I .....___ 
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'J) !JJ b6 J'-
..._ <1; 

?" i;)f-- b7C ~, '•I 
,J -

~-I > 
I (/) 

~ <i; 
'-9 z T 
~ 

::::( 
~ - '""'J 

"- C u.J 
u.J N 

~ 
:c: :::i 
U,o: 
ex: -

-~ ww· 
Cl) Cl) 



FD-515 (Rev. 6-29-78) • 

STATISTICS LETTER 
TO: DIRECTOR, FBI 87 I i34ll0 Date: ..L / 25 / 79 

FROM: SAC, Las Vegas 

SUBJECT: 

ET AL 
ITSP; FBW (B) 

00: Las Vegas 

A. PRELIMINARY JUDICIAL PROCESS 
(No. of Subjects) 

1._ Complaint 
2. _ Information 
3._ True Bill 
4._ No Bill 

B. FINAL JUDICIAL PROCESS (No. of Subjects) 

1._ .Pretrial Diversion 
2.--l-- Dismissal 
3._ Acquittal 
4._ Conviction-Misdemeanor 
5. __ No. of Counts 
6.~ Conviction-Felony 
7. ---1- No. of Counts 

C. SENYENCES (No. of Subjects) 

1._ Confinement 
2.~ Probation 
3._ Suspended 
4._ Fine 
5. $ Amount of Fine 

REMARKS: 

Bureau File Number 

19§ B*I 44 
F.O. File Number 

D. ARRESTS / LOCATES / SUMMONS (No. of Subjects) 

FUGITIVE PRIORITY 

A B C -- --
1._ 2. -- 3._ - FBI Arrests 
4._ 5._ 6._ - FBI Locates 
7. __ Criminal Summons 

E. RECOVERY AND LOSS PREVENTED 

1. Recovery $ 
2. Potential Economic 

Loss Prevented $ 

F. CIVIL MATTERS . 
Government Defendant 

1. Amount of Suit $ 
2. Settlement or Award $ 

Government Plaintiff 

3. Amount of Suit $ 
4. Settlement or Award $ 

I !sentenced to five years which was suspended and he was 

b6 
b7C 

placed on five years probation on Count I, Fraud By Wire, 
Title l8, section 1343, u. s. Code, count II, Inducement of 
Interstate Travel In Execution of a & heme to Defraud, Title 18, 
Section 2314, was dismissed. 

'Y 
k Bureau 
~ Las Vegas 

l~ - SIP Folder) 
I I <3> * Include subclass re ter if applicable. □ 



• INSTRUCTIONS • 
(1) Submit an original only of the FD-515 within 30 days of a recordable accomplishment, Submission of 

each statistic should not be delayed awaiting the accumulation of several statistics. 

(2) The date the FD-515 is submitted must be shown. 

(3) The field office file number and appropriate subclassification, if applicable, must be set forth, 

(4) Category A - "PRELIMINARY JUDICIAL PROCESS" - This indicates the number of subjects against 
whom judicial action has taken place, The number of subjects must be indicated with a numerical entry and not 
with the letter "X" or a check mark, 

FOR EXAMPLE: If 4 subjects have 10 Bills of Indictment returned against them, enter 4 on line 3, 

<5> Category B - "FINAL JUDICIAL PROCESS" - This, again, indicates the number of subjects and 
the number of counts or violations for which the subject is convicted. The number of counts shown on lines 5 and 
7 must equal or exceed the number of subjects indicated on lines 4 and 6, never be less, Category 4 and 5 or 6 and 
7 cannot be claimed prior to sentencing, 

FOR EXAMPLE: If a subject is convicted for multiple counts in a single indictment or is convicted on 
a number of individual indictments, the entry in either case will be one subject convicted. 

(6) Category C - "SENTENCES" - Indicate only the number of subjects and where a combination of 
sentences are imposed, enter only the most severe sentence. The number of subjects cannot exceed the number of 
subjects indicated in Category B, lines 4 and 6, The amount of the fine <line 5 ), if any, is always claimed in 
conjunction with either lines 1, 2, 3, or 4. 

<7> Category D - "ARRESTS/LOCATES/SUMMONS" - Indicate the number of subjects under designated 
priorities. 

<B> Category E - "RECOVERY AND LOSS PREVENTED"- Recoveries - When stolen or illegally 
possessed items with intrinsic value are recovered as a part of an FBI investigation, the vallle of the item should 
be recorded. Restitutions will be recorded in this category when ordered as part of a sentence. 

Potential Economic Loss Prevented - Record items such as counterfeit securities, money orders, Cashier 
Checks, Travelers Checks, and pirated copyright and patented material. 

A justification airtel must be submitted with the FD-515 as an enclosure when the recovery or potential 
economic loss prevented exceeds $1,000,000. 

(9) Category F - "CIVIL MATTERS" -To record an entry in this category, it is necessary to conduct 
actual investigation in the matter. Both the original amount sought and the damages awarded by the court are to 
be recorded under amount of suit and settlement or award, Therefore, if numbers 1 or 3 are completed, it is 
necessary that number 2 and 4 also be completed even if by zero, The only exception would be when monies are 
paid by the subject in Ascertaining Financial Ability Matters wherein it is not necessary to record an entry in F3, 

00} "REMARKS" - Identify the name of the subject(s} and when reporting a conviction identify the 
Title, Section, and Code applicable to each count convicted, 

(11} Errors - If a previously submitted FD-515 is determined to contain an error after verifying the 
statistic on the Monthly Statistical Results Report, submit an- original only of the FD-515 clearly marking the top of 
the form in red ink with the word "AMENDED." Other than the title, FBIHQ file number (if known), field office file 
number, and date, only complete the _category being corrected by a numerical entry representing the appropriate 
decrease or increase, If this· entry represents a decrease; insert a minus " - " sign and if an increase, insert a 
plus "+ " sign directly to the left of the numerical entries whicli will' signify the type· o'f correction. • 



77-00066-BRT 

J 

• 

. I 

U.S. v. ! ••• Cr. 77-2200 
JOHN W. McALLASTER 

(Wire fraud; Inducement of interstate travel in 
execution of scheme to defraud) 

Defendant I ....... ~~laa..l,;~""~ bond with 
Court-appointed counsel , for imposition 
of sentence. AUSA.._ __ ___, or government. 
Sentence: 5 years, SUSP.ended; probation 5 years, 
special conditions that I !remain employed by 
Fletcher Jones in Las .Vegas and solicit no money 
from anyone for purpose of pu~suing or· perfecting 
the "secret process." Count II dismissed. 

Indictments filed September 15, 1977 and 
December 1, 1977 dismissed as to McALLASTER. 
Indict,filfillt....f,iled Septemb~r 15, 1977 dismissed 
as to L___J. 

/9&;,~_/<2/' 
SEARCHEn:11 ~ • 

SERIAL!:. L ____ J=-
JAN 9 --J 

___ .;..;;FfS;.;..;•1-t.n.:, vtGAS 

b6 
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FD-3~ (Rev. 3-24-77) 

TRANSMIT VIA: 

D Teletype 

D Facsimile 
□ AIRTEL 

0 • •. I ~ 
,FBI 

PRECEDENCE: 

D Immediate 
D Priority 

D Routine 

.... 
CLASSIFICATION: 

D TOP·SECRET 

D SECRET 

D CONFIDENTIAL 

OEFT0 
D CLEAR 

Date 12/22/78 
--------------------------~--------------------------1 

TO: SAC, LAS VEGAS (87-10741) 

_...1.-_~FROM: SAC, SAN FRANCISCO (196-NEW) (P) (SQD 6) 7~"'T :<;rt&, llo/'""7-.-,L ~~c BJECT: 

~===========n=--=,-zy.:-1.o--..... -;;,. 1../ -'f-
PO SSIBLE FBW (B) 

On 12/20/78, Mrs. I !contacted the 
San Mateo Resiqent Agency and requested to be interviewed 
concerning possible FBW and .MF activities being conducted 
by captioned individuals. • 

I was interviewed b.y SAs I l 
d! _during the evening of 12/20/78. 
, who is described as a Caucasian. female, approximately 
rs of age. height I L weiQ'.ht r7 oounds, described 

herself as a I L 
She indicated that approximately tr.ree years ago, she came 
in contact with! ·' an attorney, in Los 
~les. She noted that during the time that she knew Mrs. 
L__J she became convinced that! !was involved in various 
questionable acttvities. ·According to her, I L who believes 
in the occult, is presently under the influence ofll 

b6 
b7C 

I !described as a Caucasian male, approximatel~ears 
of agej who allegedly is wanted by the U.S. INS for deportation. 
I _indicated that she has met! !on various occasions 
and would describe him as being an attractive man. 

According to I ~ ~a~ghter, Mrs ... •;;......a.. __ ..__...., I I, who is I ~~-d re sri __ d __ e __ s .......... 1 __ • n"""""---.---.--....1 
California witn a home telephone number of.____,,_...,... ........ -.,,,.., is 
attempting to have her mother declared incompetent in Superior 
Court at Los.Angeles. During the course of these proceedings, 

(g) - Las Vegas 
2 - Los Angeles 

~,,J--><~ 2 - San Francisco 
-c.OP.:~6) 
~'~~· 
?k-:'s: . ~~ 

I~-
• '· 

Transmitted ..;.._---1 

{Num 

I b6 
tt----L ____ _J----=-1----' b7C 

I..J~ 0 1ff 
---........ ~.,'~ 

D"""~ 



• • 
SF !96-NEW 
I I 

the court (described by! !as Department 26 presided over 
by Judge ALBERT MARGOLIS) has come into the possession of 
numerous pieces of evidence indicating! !knowledge~o~f;;;....._----, 
various crimes such as extortion, blackmail, FBW, etc. I I 
indicated that another former private investigator. identified 
as Mr. (home tele hone number I L business 
telephone number._......,. __ .,.... __ is knowledgeable concerning the 
proceedings against ___ by her daughter, including the fraud-
ulent activity alleged to be ~ngaged in.by! !and I !. 

I 
!further provided the name of U.S. IRS agent! I 

!(phonetic) who is knowledgeable concernig a curr~nt 
IRS case against! ~ (San Francisco has checked with·u.s. 
IRS at San Francisco for a check of this individual through 
the IRS at Los Angeles and determined that there was no such 
agent in the Los Angeles area, nor was the te1e· .hone number 

I !, a number provided by! I for L.......----' the 
number of an IRS office in the Los Angeles area. U.S. IRS 
agents at San Francisco indicate that Mr . .._ _____ __ 
Acting Assistant Chief of Intelligence, U.S. IRS, Los Angeles, 
FTS number! L should be contacted concerning this 
matter and the possible impersonation of ~n IRS agent. Due 
to IRS regulations, no information could be provided to the 
San Francisco office concerning the inquiry made on the infor-
mation provided by! ~ 

I !was advised of the various statutes under 
which the FBI may investigate ~raudulent activities, i.e. 

b6 
b7C 

FBW, ITSP, etc. She ."ladvised that '.she has no Rersona.l knowledge 
of use of communications or mails by I I and I I to further 
their scheme, but is sure that because of the nature of their 
promotions, some form of c9mmunication must be used to lure 
prospective "pidgeons" as i -she indicates I I refers to clients. 
She indicated that the scheme basically is as follows: An 
acquaintance of I I, ·:known to her as I I supposedly 
is a principal officer in an outfit k9own as U.S. Platinum 
Mines operating various mining type or·· erations in Nevada. 
According to! I andl~----~_have been instrumental 
in getting various wealthy individuals to invest in the act~v­
ities of! !and U.S. Platin~ review of San Francisco 
indices indicates that in fact L__J is currently under 
indictment in Reno, Nevada _and that various field offices, 
including Las Vegas and Los Angel~s, have previously conducted 
investigation in this matter). 

2 

b6 
b7C 



-
• - • I'-.. ... .... - • • 

·SF 196-NEW 

I I 

.---+----.-·l~c~o~n~c~luded by saying tnat it is her understanding 
that! land! !would hold a meeting supposedly at! I 
residence in west Los Angeles on the evening of Thursday, 12/21/78 
at which time a pitch would be maae to another group of investors 
to invest in the U.S. Platinum Mines Operation. I !expressed 
a sincere concern that many influential persons are involved in bG 
this matter and feels that prior investigations by local author- b?c 
ities in the Los Angeles area, and perhaps federal investigations 
also, have been thwarted by person or persons unknown. (The 
interviewing agents note that·I !suspected that individuals 
as highly placed as U.S. Chief Justice WARREN BURGER and' officials 
of the Pentagon are involved in this 11 coverup 11 .) ! rindicated 
that she had no o1ject1on, and in fact· felt it would be nec·essarys· 
when interviewing and I I, to mention ·she was the ·source of 
information ljadinf to their interviews. She is concerned, 
however, that and! !not find out that she has pro-
vided information in this matter, nor her current location. 

In view of the verification of much of the informa-
tion provided by! !through a review· of San Francisco files, 
it is felt that it would be apploprijte for the Los Angeles 
office to conduct interviews of and I !described 
above. Further investigation, ·such as a determination of the 
identity of! !with telephone number provided 
above, is being left at the discretion of the .Los Angeles 
office. 

Should the Las Vegas office be in receipt of infor­
mation, not known to San Francisco, which would indicate that 
additional interviews or more intensive· interviews should be 
conducted, Las Vegas should set forth appropriate leads. 

LEAD 

LOS ANGELES 

AT LOS ANGELES, CALIFORNIA. Will locate and inter-
view Mr. I I, supra, and Mrs. I I supra con-
cerning their knowledge of fraudulent activities, incl~ding 
.FBW and advance fee swindle, :operations presently involving 

·1 I and.! !. 

3* 

b6 
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FD-350 (Rev 10-19-77) 

( 

(Mount Clipping in Space Below) 

~ire, fr~tid trl~i ,~f gold ~p.roducefa Bob ·Curtls 
and: John McAll~stei', schedule() for Monday ~ .. • ~;:; .. 
Pistrict Court .in Reno, was ~~nceled because ,Curti~ 
-changedJ~js ·plea. . • 

U:$. Attorney Larry .I;eavitt sl;\id fr9m r,;is Veg,!s 
that Qtirtis changed his plea Thursday·to.no <!ontest to 
a ·charge· of w\re frau~t Ase<!opd charge of inducing 
.some~me to travel interstate ~y· a fraudulent scheme 
was· dismissed. 

Curtis will be sentenced Jan. 3 ;. Leavitt saiti both 
charges ag!linst: McAilaster· were, dismisse~ becaµse 

, the evi4ertce against him· alone 1s-fan'Jess-thail ,against· 
Curtis and 9e<!~U~~. of .McAllaster's, veJ,"y bad 
health. 

,'.pie.pair h~d.aijeged· thaU~ey• h!ld-a.secret proces~ 

' for: extracting gofd, ~nd: other pre<;h>US·'~et~fa from 
··-o~, a proc~s~··so·easy that they plaf!ll~:t<Hipset the 
world· metal. marl(et. They ·said· ,tMir. Sp~r!{s ,pl~nt 
could produce $2:5 .. mJllion:wor~h•.of'platinuni and $1.7' . 
millfon·•of. g91d· a qay~ · . • , • 

, The·feder~l cas~ alleged]hat theymsed·a;telephone 
to entice. a. Centra'lj_a,, .Wash.; .. rtJimfo:travel • to· Ren<,,.to 
make a lo?P of $250;000; while·.tney: ·knew,th~·process 
to · be· Worthless. 'The: trial was continued. three ·times 
before ~rtis .. pleadeci gi.l_iltyl : . 

Cl,irtis, and· McAllaster 'hacl, operateq .u ;s~ Plati~um. 
ln Sparks .. The·corrtpany -Jater·went into receivership 
as'a:result ·o,f,a,~ucc~ssful:shar~n,olders' ~uit i~ wnich 

. Washoe District-Judge ..,ohirGabri~lU ruJed'they ·had. 
, pr~duced·noth'lilg: • . • : • __ • , , •-'"""· -""I 
It - ' • ➔ 

(Indicate page, name of 
newspaper, city and state.) 

Date:/.;2-S- )g 
Edition: 

Title: 

Character: 
or 

I : 

Classification:/C}t- c./3/-
Submitting Office: 'l'f 

B ~- 'l~/d 

.;) \ ... n 

..._ ____ ___.>--· -w /DOJ 
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OPTIONAL FORM NO, 10 
JULY 1973 EDITION 
GSA FPMR (41 CFRl 101-11,6 

UNITED STATES GOVERNMENT 

Memorandum 
TO.---: _...,.c_,7\,-,____, LAS VEGAS ( 19 6-4 4 ) DATE: 12/8/78 

FR LOS ANGELES (87-40506) (RUC) (23) 

SUBJECT: I ..,.E....,T-,--A __ L _______ __ 

ITSP; FBW (B) 
00: Las Vegas 

Re Las Vegas letter to Los Angeles, 6/1/78. 

A review of this file reflects no further 
investigation at Los Angeles and this case is being 
RUCd. 

{f)~ Las Vegas 
1 - Los Angeles 

( 3). 

- l* -

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan 
5010-110 

b6 
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FO-30~ (REV. 3-8-77) •· 

In 

FEDERAL BUREAU OF INVESTrGATION 

Date of transcription ____ l_0_/:-2 ..... /_7_S_ 

,_ _________ l Manager of Compensation 
Administration, Kaiser Aluminum and Chemical Corporation, 
300 Lakes.ide Drive, Room 934, Oakland, California, telephone 

I L was telephonically contacted and advised of 
the identity of the interviewing agent and told the inquiry 
was in regard to I L after which he provided 
the following: b6 

b7C 
~--___.!stated! !worked for Kaiser 

Aluminum and Chemical Corporation (Kaiser) from July, 1960, 
until December 31, 1963, when he was terminated. I I 
stated! !was hired to work in the Treasury Department 
of Kaiser. I !stated I !was hired in this area on 
the recommendation of a Kaiser employee to work in the 
strategy of finances within Kaiser. 

I !stated his research did not indicate Kaiser 
had any subsidiary named Kaiser Aluminum Acceptance Corporation; 
and, therefore~ ~I ___ ,..... ______ __,! was never President of the 
above-mentioned firm. 

9/26/78 bn __ _,___...__ ____ at 

LV 196-44 
Atlanta, Georgia ____ F,ie# AT 196-33 -,j 
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was 
contacted and advised of the identity of the interviewing 
Agent, after which he provided the following: 

._ ___ !stated he loaned $30,000.00 to! I 
I I doing business as United States Platinum, and took 
as security machiney~ locjh~d on Mill Street and Terminal 
Way, Reno, Nevada. could not be specific when he 
loaned this money to but said it was several years 
ago. The loan was not repaid, and the security on the 
loan was picked up and put in storage. Part of the material 
was sold for five to six thousand dollars. 

In the past I !has made a second mortgage 
loan on _ the! !residence located in Reno, Nevada. 

I !also got into a business deal with! !on an option 
on some property on South Virginia. Because of I I' 
inability to put up the money for the option,! !put 
the mon~and when the deal was over the profits were 
split. L__Jestimatesl !got approximately twenty 
thousand dollars from his share of the option. 

,.._ _ _.!stated! !had discovered a a valuable 
ore near Mono Lake and built a laboratory at his house ,. 
I !has seen an assay report from Seattle Washington, 
firm unrecalled, which was a very good report regarding 
the ore. 

I also took the ore to the United States 
Bureau of ~M_i_n_e_s_.to have it analyzed. I I stated he found 
out from an employee of the United States Bureau of Mines, 
I I, that the material which I I had brought 
for the United States Bureau of Mines to test had nothing 
in it. After finding this information out, I I had a 
conversation with! Lat which time I !explained 
the United States Bureau of Mines was all wrong. 
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telephone number! twas telephonically contacted 
and advised of the identity of the interviewing agent 
and told the inquiry was in regard to! ~ 
at which time he provided the following: 

I !advised he was the former president of 
Enoch Corporation which was in the business of scrap 
metals. Enoch Corporation also had facilities to test 
the precious metal contents of metals. Sometime in the 
past, a date unrecalled by._ ___________ ____.wanted~!-----. 
to test his ore for platinum. ersonally brought 
the! !ore to! !for assay. ~ ... :::-:_-:_r--- a security 

B
ee of Enoch Corporation, told he had seen 

on KOLO Television regarding a huge find of platinum. 
watched television and saw! !on the camera. 

was telling of his great ore and that Englehart 
Corporation was out to get him. I I, upon seeing '""1-----. 
on television, decided it was not to his best interest to 
assay the ore, and, therefore, never did. 
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I ~-------,,,----l telephone number! !, voluntarily 
appeared at the United States Attorney's Office, Reno, 
Nevada. ~l,--__ __.!was advised of the identity of the 
interviewing agent and told the inquiry was in regard to 
I I, afterwhich he provided the following: 

._ ____ !stated he is presently emplyed_b~y---~ 
the Comstock Casino as a slot machine mechanic. ~l~=---­
stated he has no formal training in assaying, metallurgy, 
or chemistry. Just prior to going to work for United 
States Platinum Ink, I jwas the assistant slot 
machine mechanic at the Shy Clown Casino, Sparks, Nevada. 
I l~ointed out he does have some experience 
in metals in that he has worked in a foundry and 
therefore would need to know about stress analysis of metals. 
In 1964.or 1965, I !became involved in a gold mine 
in Cle Elum, Washington, with! ~ the owner. [ I 
worked on and off for a period of about one year. 1 I 
explained this was a dredging operation for plasser gold. 

I !job was to operate the Grissley which is a machine 
which is used to table concentrate the sands from the bottom 
of a river. I !stated he in past has run approximately 
50 fire assays. 

In regard to I I emploYJl!ent with United 
States Platinum, I I first met with I I 
when! !applied for the job at United States 
Platinum. !told! !about his furnace, qualifi-
cations, and was thereafter put in charge of the refactory. 
The laboratory work was being done by I !. 
I !stated he knows the process which! I 
was usingt but he d • does not know all the 
chemicals! !put in the secret formula. 

~-....,......-...,......lstated he has on occasion, taken to 
the raw ore of United States Platinum from one of the 
55 gallon drums, along with~! ____ ! flux and has gotten one 
tenth of a gram of gold from the material which 
was tested. I !stated he usually used 20 grams of 
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ore for his samples. !described the flux as being 
a white powder which was basically lithardle plus the 
special mixture which was already mixed by L 
I !was asked if he tested the flux when he obtained b6 
the one-tenth of a gram of gold. I !stated he did b7C 
not test the flux. Also, present at the time the one-
tenth of a gram of gold was obtained were I I, 
I ~ and I I-

I !stated on other occasions he has tested 
the ore and has gotten small amounts of silv$r and gold 
without I I secret flux. I !was specifically 
asked during his assay work if he used an assay ton of 
material to do his test. I !was then asked if he 
knew what an assay ton was. I !answered that he 
used approximately 28 grams of material and believed that 
to be an assay ton. 

I !in his tests, one-half of the time, 
would not obtain any precious metals. I lwas aware 
gold was on hand at United States Platinum coming from 
the National Cash Register Integrated Circuit Boards. 
All along I I was interested in obtaining platinum and 
did not care about refining the gold. 

._ _____ ~I., an employee of United States Platinum, 
tested some of the flux material without ore and got a 
button of silver which could possibly have contained some 
gold. The reasoning for I !testing the flux was to 
see if the mixture was right. I !could not further 
explain the statement. I !in his assays was using an 
inquart of silver and gold. I !had small containers of 
gold and silver which he was using as the inquart. 
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I telephone number! ~ was contacted 
at his residence, where he was advised of the identity 
of the interviewing Agent and advised that the inquiry 
was in regard to! I, after which he provided 

Sergeantl L 

the following information: 

._ ___ __.!is a Sergeant of the Reno, Nevada, 
Police Department and has been ~n law enforcement ~ince 
the 1960' s. I If irst met l I when ! 
worked for Hallman Chevrolet in Reno. ----

-----P~µrinq conversations with! !mentioned 
to! jhe ( ~ had a mining venture and wanted 

I !to go into the venture with him. I !was 
promised a $40,000 salar to become Director of Security 
for! I company. believed he had platinum 
at Lake Topez, California . ._ ___ __.stated he went out 
with! !to the Lake Topez, California claims and hauled 
out ore with! !stated that sometimes! I 
would work 16 to 20 hours per day. 

At! I Ambrose residence in Reno, Nevada, 
I !had set up in his two-car garage, a laboratory 
which included an ore crusher, a source of heat and water. 
I !stated that! I is self-learned in mining 
and has no former education which! !knows of. 

I !believes I !reads a lot of mining type of 
material and this is how he became familiar with the mining 
industry. 

._ ___ !sent some of his platinum ore to be assayed 
by TROY BECKER and received an assay report guaranteeing 
$40,000 in values per ton, in both gold and platinum. 

I !believes this was an insured assay report possibly 
from Lloyds of London. 

When! !was unsuccessful in obtaining platinum, 
he would always blame this on the cartel. Even though 
the ore contained gold, I !was not interested in the 
gold and was only interested in the platinum. Every time 
any negative assay reports, that is assay reports which 
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did not show · any precious metals were obtained,!._ __ ~ 
would blame this also on the cartel. 

I !stated one of the individuals who did 
not obtain any precious metals from the ore was the Mackey 
School of Mines, located at the University of Nevada, 
Reno, Nevada. 

When! !was asked if! !had always 
been truthful with him in his dealings,_! ___ _.!relayed 
the following story: 

___ !told I !that he , ~ had gone 
out in the desert where, upon clearing a hill, saw what 
I !described as a thick forest of trees. Upon coming 
closer to the stand of trees~ I I found, within the 
trees, a ghost town. I Jdescribed the ghost town 
as being an old mining ghost town that was deserted but 
still had many antiques left in the stores and homes. 

I l being interested in antiques, asked! !if 
they could go out there to go antique hunting. I I 
never took him to the location, and l Jhas serious 
doubts about the existence of the ghost town. 

- · 
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Dr. r l 
I ~ phonel L was contacted and advised of the 
identity of the interviewing Agent and told the inquiry 
was in regard tol ~ after which he provided 
the following: 

[ !advised he is a medical doctor practicing bG 
psychiatry. I !is presently semi-retired. I b?c 
last saw! Jon May 5, 1976, six days before 
I ] suicide attempt of May ll, 1976. On May 5, 1976, 
I fwas described as being depressed but he had no indication 
he would commit suicide. I !stated there was no discussion 
with! !about any suicide attempt. I !stated 
it is his professional opinion! !has all 
his mental capacities and can in no way be considered insane. 
I !stated during his treatments of I !for depression, 
sleeping pills and an anti-anxiety and depression medicine, 
Mellaril, were prescribed. The sleeping pills, which were 
prescribed, were 30 milligrams of Dalmane . 

._.,,..... _ ___,,,,..,.....lstated the two above-described drugs 
are both safe mediciation and to attempt to take ones life 
with these drugs would require a large quantity of the drugs. 

8/10/78 Reno, Nevada AT 196-33-0-; y 
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phone.._.,....... __ _, was telephonically contacted and advised 
of the identity of the interviewing Agent, after which he 
~rovided the following: 

_________ !_5_t~rted he has invested $10,000 with! l 
l _investment was based uponl I discovery 
of platinum. lwas shown howl !could separate 
~latinum ;rom other metals an~ was ~hown by srecific gravity 
inl _ lab that the material which! _had after b6 
the process was over, was platinum. I !stated sometime b7c 
after his investment, he had a number of independent assays 
done, being University of Nevada, Reno Metalurgica! Laboratory, 
Inc., San Francisco, California; and a couple of assay laboratories 
in the Eastern United States. All of these assay reports 
came up with negative results and whenl l discussed 
this with l !stated "they don't know what they're 
doing and that they could not recognize platinum". I I 
also gave excuses regarding the platinum cartel and the 
mafia. 

!stated he does have an assay report dated 
September~l-8~,-1~9~72, from Aero Engineering showing the~I __ ____. 
material to be 23.1% platinum. I !also has an assay 
report dated June 11, 1973, from Aero Testing, San Ramon, 
California, which shows only 29 plus or minus l½ parts per 
million of platinµm in the I !sample. 

./ r. b6 
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I 1 
was interviewed at his place of employment, I f 

was advised of the identity of the ....,._ __________ ...., 
interviewing Agent by display of credentials and told the 
inquiry was in regard to his employment with United States 
Platinum, Inc., after which he provided the following: 

I !stated he first met I !when he 
was the Assistant Manager of Budget Finance, Reno, Nevada. 

I !was a "ski2" anal !found him working at a used 
car lot in Reno. I !estimates this was 1967 or 1968. 
I !finally paid his bill to Budget Finance. In the 
Fall of 1972, both he and! I belonged to the Certoma 
Club. Both I !and! !were on the board of the club 
and one evening I !went over to! I home. During 
their visit that evening, I !told! !he neede~00 
for equipment and wanted some help. It was decidedL___J 
would receive 3,000 shares of Curtis-Nevada Mines, Inc. 
for his $3,000 investment. I !told him of the work 
he had done on his ore located near Topez, California. 
I !was offered a job with Curtis-Nevada Mines at $18,000 
per year but no contract was signed. 

At! !home he had a laboratory set UE in 
the garage which included test tubes and chemicals. 1~---~ 

b6 
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was claiming his ore from Topez, California contained platinum, 
iridium, osmium, and gold. I !was given an assay report 
by! !which showed only one one-thousandth of an ounce 
of the platinum group metals. I !explained other people 
did not know how to assay his ore and therefore, the results 
were not valid. 

I I process was basically set up from the 
u. S. Nickel Flow Sheet. After the ore was dissolved in 
aqua regia, ~I __ ___,! claimed everything that was left was 
platinum. 

A group was formed called u. S. Platinum, Inc. 
which was made up of I I, who now ·owns a trailer 
park on South Virqinia, Reno, Nevada; I I from 
Washington State;! !from Reno, Nevada; JOHN 
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McALLISTER and! !. Out of these individuals, 
left and I I introduced to from 
Seattle, Washington. Through._ _____ ~ TROY BECKER, 
Aero Engineering, anal I got together. I !obtained 
an assay report from TROY BECKER and it was only BECK~E=R.a,____, 
and! !who could get ~ny values out of the ore. ~1--~ 
stated both! !and BECKER were both trying to raise 
money for their mining ventures at this time. 

In the Fall of 1973, I !was made Secretary-
Treasurer of u. S. Platinum Refining, Inc., which was located 
on Gregg _Street, Reno, Nevada. Fifty thousand dollars was 
needed for I !to purchase a furnace which would put 
c=:=Jinto production. An individual by the name of 17 
c=:=Jfrom the Portland, Oreqon area put up $50,000. --r::::::=J 
was told by! !he d J could not qet the money from 

I !and therefore needed to get! !into the 
deal. 
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~-~W~ith! !money, a $40,000 furnace was purchased. 
When! !put his ore into the furnace, it still did not 
produce any precious metals and all! I said was, well, 
he was wrong. The only thing that was produced from the 
furnace is what! !described as mush metal. I I 

I ~ former President of Chrysler Corporation, supplied 
some of! !Mush metal to be•tested on the exhaust 
systems of the new automobiles. I I was advised by 
I I this metal worked fine on the catalytic converters 
which were put into the new automobiles. I !stated be- b6 
cause of this he somewhat believed possibly the mush metal b7c 
did contain some platinum. 

Through! land McALLISTER raised 
money in California. I !wife, I I was told 
by Attorney! I the money from Californiashould not 
be taken across state lines but if I !would accept 
money and then sive it to! I then! I gave stock 
certificates tol !to give to the California people; 
therefore, they would comply with any Securities and Exchange 
Commission (SEC) rules. I !estimates this was in the 
early of 1973 through possibly June or July, 1973 and approxi­
mately $50,000 was raised. 
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The money was raised to pay payroll at the mill, 

rent and! !living expenses. McALLISTER was also 
getting his living expenses from this money also. l l 

stated there was much intermingling of funds between three 
companies, United States Platinum, Inc., Curtis-Nevada Mines, 
and Marmac Mines,. Inc. Both I I and [:=J did not want 
more than 25 investors because if they would get more, the 
company would have to go public. 

I !stated he believes I !may have put in 
~O into the company f -rom some property which was sold. 
L__Jadded everything which was I I living expenses 
came out of the "pot". The value of the stock was set up 
&.ll_.00 per share and! !had 52 per cent of the stock. 
L__Jsurmised if that was 104 shares, then! !was 
probably valuing his shares at $104,000 and therefore, in­
creasing the amount of money he claimed to have in the company. 

I ~ a I I of I ~ set up 
an investment group. l !needed money to buy an option 
on a mill. An investor's g~oup was set up and purchased 
the mill at $75,000. I I raised the money but before 
this, a show was put on for investors by I l. When the 
initial $75,000 was raised, I !anal !became 
interested in this venture and formed the Eureka Trust and 
the Liberty Trust. I !estimates this was in the mid-
summer of 1973. Thel lput together enough money for 
the purchase of the Multi-Metallics Company and then more 

o as brought in through the _Eureka and Liberty Trusts. 
set up the raper work for both of these trusts. 

tated! _never made a move without! I 

was on the Board of ~irectors, a stock holder, and legal 
counsel for I _companies. He did resign from the 
Board of Directors just prior to the first civil action 
being filed against I !companies. 

I lstatedl lwas forever buying and hirinr 
even when the company was in grave financial shape. I 

wanted to control the purchase orders to cut out unnecessary 
spending. I !iridium from chemical companies for standard 
tests. When McALLISTER found this out, he was mad. I I 

stated he believes McALLISTER was upset because they were 
to control the amount of money being spent. 

In Febr~ar 1974, I !was fired by! L 
This was because always wanted to be the big man 
at any meeting and at a particular stockholders' 
meeting, said he would pick ur the tab and would be reimbursed 
by the company later. I _did not like this and fired him. 
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!advised the Curtis-Nevada Mines account 

was the on_e_w_h_i-ch! !usually used for his living ex-
penses. On two different occasions wanted to prove that 
the u. S. Bureau of Mines and Mackey School of Mines did 
not know how to test for platinum. l !bought platinum 
standards and mixed in with the raw ore to prove that they 
did not know what they were doing. I !stated both of 
these tests, the u. S. Bureau of Mines and Mackey School 
of Mines, found the platinum and so told I I 

I I the head of the u. S. Bureau of Mines, Reno, Nevada, 
talked with! !and! I and! !tried to tell him 
he was running the assays wrong. I Jtold him how they 
were run and! !requested that the chemical assay be 
run first and then run it through a fire assay, but the 
u. S. Bureau of Mines refused. c=:]___y,ould estimate this 
would be in the Spring of 1973. ~stated he saw the 
results of the u. s. Bureau of Mines assay which contained 
nothing. 

Sometime in 1973, I !sent some of the material 
to Englehart, Englehart, New Jersey. The material was run 
and very little or no precious metals were found. I I 

explained the results by the platinum is controlled in this 
world by the Cartel. 

I !stated u. S. Platinum had a contract with 
National Cash Register Company by which the . wiring from 
cash registers could be melted down for precious metals. 
Some gold was obtained from the melting of the wires. 

On one occasion! !had admitted to! !that 
some of the laboratory labels were changed on the chemicals. 
c=:=J explained this as being part of his secret process. 
~stated during his period of time at the company to 
his knowledg.e, no pr_ecious metals were ever sold by United 
States Platinum, Inc., Curtis-Nevada Mines or Marmac Mines, 
Inc. Some metals were sent to refineries but because when 
the refinery found it was no good, no payments. were ever 
made. 
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telephone\ I was telephonically contacted and 
advised of the identity of the interviewing Agent and told 
the inquiry was in regard to the upcoming trial of j I ! ~ after which he provided the following: 

~-----I-n_regard to! L Attorney forl~----~ 
---........ --.............. -ladvised he had no specific discussions of 
any Securities and Exchange Commission (SEC) violations 
in regard to the setting up of the Eureka Trust or the 
Liberty Trust. The trusts were setbtL by n so that more 
than 25 people could invest without _______ :]c __ companies 
having to go public. I !stated was the individual 
who actually set up the trusts. 

I 
$800,000 for 

!estimates the trusts raised approximately ____ !. 
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do·n ical 
Laooratori~e~s~ ....... ~ ....... -'------------------.....,..~.....,..-----" 
telephone ......,_-,-___,,--------,~- was telephonically contacted and 
advised of the identity of the interviewing agent and told 
the inquiry was in regard to u. S. versus~! ________ ~!; 
ET AL; after which he provided the following: 

._ _ __.!advised his laboratory employs 12 people and 
in the normal course of business records are kept. When a 
sample comes in it is entered into a log book and given a lao 
num~er. Then a chemist - assayer will analyze the material 
at I I instruction. All laooratory procedures are standard 
procedures and! !supervises all laboratory procedures and 
watches the material until the final results are ootained. 
Samples are held for about 6 months and then destroyed due 
to storage space. I !was given the laboratory numbers on 
the particular assays which pertained to the above styled 
case and he will check his records to determine exactly who 
ran the assay at the laboratory. 

I !remembers seeing on television that gold and 
platinum had been found in Nevada or California. I !said 
he was a little surprised by this find because gold and 
platinum are usually not found together. Shortly after 
this television spot a man who identified himself as! 
I !orought samples into his la'b and wanted them run 
determine the amounts of gold and platinum in the ore. 
The material was tested and showed to contain no precious 
metals. Jn a couple of days, I !reappeared at 
the lao to pick uf the results of the test at which time 

told I _his ore was void of any precious metals. 
stated he rememoers the check which was given to him 

he laooratory work bounced. 

I !stated he will check back through his records 
to try to pull this assay report. 
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L Manager, Western Union, [:=J .--------------..L.,L telephone I L was contacted 
and advised of the identity of the intervi·ewing agent and told 
the inquiry was in regards to Telexs sent to the United States 
Platinum Company, Sparks, Nevada, after which she provided bG 
the following: b7c 

"-----~I was shown various Western Union billings and 
Telex messages sent to the United States Platinum Company, 
Sparks, Nevada;. I I stated from her experience with 
Western Union she could identify the billings as being 
authentic and the Telexs as being authentic from the different 
codes located on the Telexs , I I stated she would check 
to see if an applica~ion could be found by whi.ch! I 
I !applied for a Western Union Telex, 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

6/13/78 
Date of transcription _______ _ 

, telephone.._ _____ __.or 
1------,-w_a_s_t_e_l_e_p_h_o_n~i-c-a~l~l~y-contacted and advised of the 
identity of the interviewing agent and told the inquiry was 
in regard to U. S. versus ~l ________ ___.!ET AL, after which bG 
he provided the following: b?c 

I !stated he met! I in August, 1972, when 
_____ _.!was a salesman for Ingersoll-Rand in San Francisco, 
California. I I stated in December, 1973, he went to work 
for U. S, Platinum as the Chief Engineer. I I stated all 
his adult :t:tfe he has worked in engineering, mostly in air 
compressor systems. I !has no chemical or no metalurgical 
background before he went to work for United S,tates Platinum. 

I !explained from the time he met I !in August, 1972, 
to the time he went to work in December, 1973, he kept in 
touch with! I an employee of I l and! !by 
telephone. Ke received a telephone call from! I 
adyisinP money had been received to put up a pilot plant. 
I !was in New York at the time and a job was offered to him 
in Reno, Nevada, at which time he moved f~om New York to 
Nevada to go to work for U.S. Platinum. l !was sh_o-w_n _ ____, 
assay reports of TROY BECKER showing that the ore which ~I __ ____, 
had was very valuable. 

When! !went to work for U. S. Platinum his 
job was to build two pilot plants. Ke desi9ned the reactors 
and did a lot of the work by hand. I Jexplained the pro-
cess which was being used was the U. S. Nickel Flow Sheet and 
the p~ocedure was from a book written by! ~ All 
along l I was the :j._ndividual who had the secre·t formula by 
which large amounts of precious metals could be obtained from 
the ore. 

b6 
b7C 

!was set up as the treasurer of U. S. Platinum 
and worked~w~i_t_h_C_e~rtified Public Accountant (CPA) I I 
for one year tryingto put together a financial statement for 
CURTIS Nevada Mines. I I explained Curtis Nevada Mines, 
Marmac Mines, and U. S. Platinum were all interrelated. There 
were so many items that could not be justified! !was unable 
to put together any type of audited financial statement for 
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Cu-rtis Nevada Mines. !pointed out he did not have 
access to the checkbooks even though he was treasurer of 
Curtis Nevada Mines. The only people who had access to the 
checkbook at the time was I I private secre-
tary, and! !stated! !could also 
testify that he did not have access to the checkbooks either. 

All monies which were paid for! I living 
expenses out of the company was charged ag[inst his loan. 
I !stated he never saw any proof that_ !had put any 
monies in and part of the monies he clatmed he put in was 
$75,000 to $100,000 which was for his secret formula. 

b6 
b7C 

I !stated since his background wasin engineering 
and not in any type of metals, he d~d not know what was coming 
out after the ore would be run through these different chemicals. 
I !always claimed the secret was in the flux. I !was 
the onll one who could get precious metals from the ore. 
!stated when he would run the test he always got some-
thing. I !stated no large scale production of gold was 
ever accomplished. The only gold which was obtained from the 
ore was from assay tests and that would only be a small bead 
of gold. 

I !stated U.S. Platinum did get some gold from 
the contract they had with National Cas Register by which they 
would burn off the coating on the wire and obtain some gold. 
The material which they obtained was not 100 percent gold and 
had some impurities but this material was sold . 

._ __ ___.!stated all household expenses for I b6 
was paid which included a maid service, all drug store items, b7c 
liquor, and any other thing which was normal living expenses. 
I !would always claim this was repayment for his formula. 

I !stated on one occasion he did travel to the 
Philippine Islands with,__ ________ __, job was to build 
another plant in the Philippines. During the time I !was 
in the Philippines he was running into financial problems 
because he was not paying his bills and had! I send 
a telex from Reno, Nevada, to the Philippines statinP a number 
of certificates of deposit were coming due. I J stated 

L __ _ 
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• 
because he was the treasurer he knew U.S. Platinum, Curtis 
Nevada Mines, nor Marmac Mines had any large certificates of 
deposit in any banks. l lwas telling the people in the 
Phili ines that he wasfmulti-million dollar company but 

""':-:~-......,........,=o-u=l=d ___ ,n;,6t back him up when he was telling the people 
this. ___ _,stated in fact he told the people that U.S. 
Platinum had not sold anything to date. 

b6 
b7C 

---~lwas telling people he had two major shipments 
which he was awaiting payment for, that being a shipment to 
Newport Metals, NewportJ Rhode Island, and a shipment to 
Switzerland. l ltoldl !Newport Metals said.the 
material contained one percent platinum by weight which would 
have made the shipment of 28,000 pounds worth approximately 
$4,000,000. Newport Metals was to refine l J material for 
a fee. I I always questioned why he built the plant in 
Reno, Nevada, as a refinery if I !was going to ship out 
the material to be refined by other companies . 

._ __ _,!resigned on July 7, 1975, because of the 
general unsuccessfulness of the company. I ! .stated the 
main reason he left was after the PniliP.pine deal when! 
was ly:j_ng to the Philippine officials. I I stated ..,t..,,.h_e _ ___, 
money for the Philippine trip was from! L The 
Philippine trip was a multi-purpose trip, first being a joint 
venture with United Laboratories of the Philippines to set up 
a refinery with U. S. Platinum. The second purpose of the 
trip was to find the gold buried treasure which was buried by 
the Japanese during World War II. ,his is where the Leber 
group was involved but to I !knowledge, President 
MARCOS of the phil:i..ppines was not involved. I !stated 
approximately $55,000 was spent very loosely while l land 
others were in Manila Philippines. I I had his wife on the 
trip and stayed at the Philippine Village which is a first 
class hotel in the Philippines. I I room was costing 
$35.00 per night and! !had a similar room but after a 
couple of days rented a suite which took up the entire end of 
one floor which l !estimates had to run $200 per night . 

I !would always call out for room service which had to be 
expensive. 

b6 
b7C 
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• 
I l an employee of U. S. Platinum, 

won a bet with I land received a trip to the Mustang 
Ranch. A check was written to the Mustang Rane~ by_l __ _ 
and at this time money was very tight in the company and 
they could not afford such a luxury. I lwent on to say 
money was always tight in the company, and any wasted money b 6 

hurt. I J was told by I I the fla twork account b7c 
which was used in the Curtis Nevada Mines accounts was when 
I I flew in hookers and did not know how else to put it 
down in the books. On New Year's Eye and New Year's Day, 
January 1, 1975, MC ALLISTER and I lthrew a big New Year's 
Eve party which MC ALLISTER would estimate had to cost $2,000. 
About 1~00 a.m. the boob tube review from one of the casinos 
showed up at th~art. I I told I I about the 
$100 tips which was gi:ing to a girl at Harrah's. 

I !told he sawl !give the girl the money. 

!stated! !would only w~rk hard when 
investors w_e_r_e_a_r_o-und. After the money was inl lwould 
slack off. Most of the time I !never got to the plant 
until approximately 11:00 a.m. Then all he did was sit in his 
office and work up. coded messages. I I stated MC ALLISTER 
really did most of the work and lived with I I at the 
mine site. MC :ALLISTER does not know anything about the secret 
process. 

b6 

._......., ___ __.l an employee of U. S. Platinum, was the b7c 
individual using the atomic absorption machine. His test 
came out with no precious metals in the material and told 

I I this. This was either in October or No¥7ember, 1974. 
_stated I !also went to Germany to try to show the 

_G_e_r_m_a_n_s-how to get good results from the ore which I I had 
shipped to Germany. 

I !was told by both MC ALLISTER and _I __ _. 
an assay firm run byl I in San Francisco had found 
nothing in the ore. I !was individual who had the assay 
done. When he was told there was nothing in the ore I J 
said, "he I I is part of the cartel aad is being _p_a_i_d_o....,ff." 
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Morrison-Knutson of Boise, Id,:o•;r an engineer, 
I L also take a sample to and when I lwas 
advised of the worthlessness o tis sample he said, "I 
expected that." I !stated this was while he was still 
working for Ingersoll-Rand in 1972. 

The only assay reports which! !knew of which 

b6 
b7C 

____ !~said had good results was the assay by! L 
___ __.! noted shortly after I I got his ~ood assay report he 
was put on the payroll of U. S. Platinum.. 1 !also told 
I !Georgia Tech, Atlanta, Georgia,had made a favorable 
assay on the ore. 

-
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

6/9/78 Date of transcription _______ _ 

telephone I J off ice I I, 
was telephonically contacted and advised of the identity 
of the interviewing Agent and told the inquiry was in 
regard to the upcoming trial of u. s. Verses I I 

I ~ ET AL, after which he provided the following: 

I !stated he is a professional engineer, pre-
viously employed with the Mackey School of Mines, Reno, 
Nevada. I !saw a piece on the television when I I 
said he had found a platinum mine in Nevada or California. 
Shortly thereafter, I !brought in some platinum to be 
tested. The test revealed the platinum which! !had 
brought was common lead. I !stated he told this to 

I L During! !conversation with~------~ 
had told him he had read over one hundred books on assaying. 

I !pointed out that there has never been a hundred books 
written on the subject. I !was asked by! !if he 
had read the most well-known book on assaying, which_! __ ____. 
stated he had never heard of. 

I !stated he has no records regarding the 
assay of which he ran for I ~ bQt remembers the situa-
tion well. 
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Date of transcription ____ 6.,_/ __ 9_,_/ __ 7...;;8;..._ __ 

I ~ Director, Nevada Bureau of 
Mines and Geology, Nevada Mining Analytical Laboratory, 
University of Nevada, Reno, Nevada, Mackey School of Mines, 
University: of Nevada. Reno. Nevada, telephone I I, 
residence I I telephone I I was 
contacted at the University of Nevada and advised of the 
identity of the interviewing Agent, after which he provided 
the following: 

....,_....,........,...--,-~I was questioned regarding a number of 
letters which he had provided to the Securities and Exchange 
Commission (SEC), on tests which were performed on ore sub-
mitted to the Mackey School of Mines by I L 
I !advised a number of tests were run on the~I---~ 
material with negative results. I I stated he remem-
bers seeing I Ion television, claiming he had found 
a mountain of platinum in California or Nevada. The claim 
ran one-third of the material being platinum and gold. 

I !claimed he had gotten high values and other assayers 
and also gotten high values on the ore. 

When the material was tested by Nevada Bureau 
of Mines and u. s. Bureau of Mines, it would not show any 
precious metals. I !claimed the Nevada Bureau of Mines 
and u. s. Bureau of Mines did not know how to assay for 
platinum. I !claimed after dissolving his ore in aqua 
regia, all metals dissolved except the gold and platinum. 
Anything that was left would be platinum group metals. 

I I stated this is not true, because not everything 
in the ore was a metal. On all the tests that were run 
by the Nevada Bureau of Mines, no appreciable amounts~o_f __ __, 
platinum were ever found. I Jconveyed this to.~1---~ 
and his companies, either verbally or by letter, stating 
the sample had nothing in it. 

Regarding the June 29, 1973, letter to......,! ___ l~,-
where the material showed 1.2 percent platinum,_!_...,... __ -
stated platinum filings or little turnings or scrapings 
were found in the material. I !stated u. S. Bureau 
of Mines took pictures of a sample which was also submitted 
to them with these foreign platinum particles in them. 

b6 
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____ ___.!stated he could testify that these 
platinum particles were introduced into the sample and 
were not platinum in its natural state. 

I !advised even though Nevada Bureau of 
Mines~t nothing from the material, they did have meetings 
with by which! !would explain his method of 
extrac ion. These techniques were used but Nevada Bureau 
of Mines was still not able to get anything from the~I __ ___, 
material. I !stated all chemical tests which were 
done on the material were done by! ~ now 
with Sohio Petroleum Company, 6001 Marble, Northeast, Suite 
15, Albuquerque, New Mexico, telephone I ~ 

b6 
b7C 
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Date of tcanscrlpt¼on __ 6_,_/_9_./_7_8 __ _ 

On May 30, 1978, SA1.-________ .....,,.___.picked 
up from the u. s. Attorney's Office, Reno, Nevada, a 
plastic bottle sealed with a white substance with a label 
which read, "96 Troy Ounces, IR, marked B3". The bottle 
was initialed and dated by SA! !and then taken to the 
u. S. Bureau of Mines, Reno, Nevada, and turned over to 
I ], who also dated and initialed the bottle4 

SA! !requested the u. s. Bureau of Mines to 
run tests on the material to see if it was iridum or any 
of the platinum group family, or gold. 
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Date of transcription ___ 6 ..... / __ 8..._/_7 __ 8 ______ _ 

L doing businesr as Deason and 
Deason, _ telephone num-
ber I I, was telephonically contacted and advised 
of the identity of the interviewing Alent, and was told the 
inquiry was in regard to u. S. Verses. ~ 
ET AL, after which he provided the following: 

b6 

I !advised that he formerly did business as b7c 
Eisenhouer Laboratory, at the above address. I !was 
hired! Ito supervise the sampling of material 
of! L After watching the assay which was 
performed at u. S. Platinum, I !put the results on his 
letterhead stationary which he now states he probably should 
not have done. I !took some of the samples, which were 
pulled and run by u. s. Platinum and ran them at his labora­
tory, and they tested only approximately .13 ounces of gold 
per ton. This was conveyed to I I, but was not specifically 
told to! ..---~ !, or JOHN MC ALLISTER. 

,__ ___ !stated some of the procedures which he 
watched at u. s. Platinum the day of the ass.ay were complete 
nonsense, such as aging of aqua regia. I !stated I I 
explained the secret was in the magic flux, which was used 
in the U. s. Platinum assay. 
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1.--------~ telephone I !, was tele-
phonically contacted and advised of the identity of the 
interviewing Agent and was told that the inquiry was in 
regard to U.S. Verses I ~ ET AL, after 
which he provided the following: 

I !was asked specifically how he received the 
iridum which was pledged as collateral _by I I 
and JOHN MC ALLISTER, for the $250,000 loan made to U.S. 
Platinum. I !stated that he flew to Reno, Nevada, in 
his private airplane, where he was met by! !and 
MC ALLISTER. The two boxes of iridum were taken to the 
airport and placed on his private plane. I !then flew 
the plane to Washington State, where the iridum was unloaded 
and placed in a safe. The two boxes of iridum were brought 
to the u. s. Attorney's Office, Reno, Nevada, at the request 
of Assistant u. s. Attorney (AUSA) I ~ but I !could 
not remember the specific date, however, he advised he would 
check his records. 

I 
his attorney, 

!stated he did remove one bottle to have 
L-____ ____.!., have the material tested. 
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Date of transcrlptlon ___ 6;../_1_2...;./_7_8 __ 

._ ________ __,~ u. S. Bureau of Mines, Reno, b6 
Nevada, came to the United States Atto-rney·'s Office, Reno, 
Nevada, and provided the interviewing agent with the 
following described letters: 

b7C 

1. Letter dated December 15, 1971, from~'----~ 

2. 

I I, Supervisory Research Chemist, U.S. 
Bureau of Mines, addressed to Mr. I I, 
Reno, Nevada. The letter refers to a rock 
sample which! !provideq on November 26, 
1971. This sample was analyzed and showed no 
gold, silver, platinum, or palladium. 

Letter dated March 15, 1973, from ._I ____ _. 

I I to Mr. I ~ Nevada Mines, 
Inc., Reno, Nevada. This letter pertains to 
a sample which was provided by I I and 

I !on March 6, 1973. This sample, 
because of its unusual nature, was broken into 
three components and then analyzed. The first 
component was clear crystals which no metal was 
detected; the next was yellow particles which 
was mostly platinum; and the black material was 
iridium and platinum. The three components were 
further analyzed and shown to be the clear crystal 
sugar, the yellow particles ammonium platinum 
chloride, and the black material was not identified. 

3. Letter dated July 13, 1973, from! I 
I I to I L The letter pertains 
to two small samples of ore which! !provided 
on June 20, 1973. The two samples were identified 
as Curtis Concentrate and Yolanda Concentrate. 
The Curtis Concentrate showed only .22 ounces of 
ton in gold and .12 ounces per ton of silver and 
no platinum group metals detected. The Yolanda 
Concentrate showed 90 ounces of platinum per ton, 
but it should be noted silver white particles 
were found in the material and found to be salted 
platinum. 
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.____,,, __ ..,....! stated he has photographs of this 
material to show that this is not platinum in its natural 
state, but yet was injected into the sample. 

4 •. Letter dated July 19, 197 3, from I b 6 

l l Research Supervisor, to l l b?c 
Research Director, Reno Metalurgica! Research 
Center, subject being analysis of samples from 
l !. This letter goes into the salting 
of the material and what was found in the 
samples. 

I I stated I L with the U. S. Bureau 
of Mines, would have been the individual who would have run 
the test on the samples. On the letter dated March 13, 1973, 
the Bu~eau of Mines has no knowledge of the origin of the 
sample and the material ammonium platinum chloride could have 
also very well been added to the sample. 
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Date of transcription __ 6_-_9_-_7_8 ___ _ 

telephone num er Ladd Enterprises, 
Incorporated telephone 
number......, __ .,....-~, was telephonically contacted and advised 
of the identity of the interviewing Agent and told the 
inguirr was in regard to United States versus I I 
!AND OTHERS, after which he provided the following b6 
information: b7C 

On March 1, 1974, ~I __,, ___ ___.l~s~o~l~d:::.....,1~5~·~0~3~5~- 4.::.....aT=r~o~y.._., 
Ounces of gold being .88425 tol~-...,.....~--:------:----=--=-----=--' 
stated he also did some milling, which is grinding of 
ore to make it into concentrates for I I Lake Topez, 
California ore. I I estimates fie concentrated five 
to six tons of ore for I I• Because of the extrem ... e __ l __ y _____ ...., 

high values I I said he could get out of the ore, ...,1,........--~ 
sent a sample of the ore to be assayed but when he got 
the results, which did not show any precious metals, he 
never conveyed this to I 1-

b6 
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Date of transcription _ 6_/_l_6_/_7_8 ___ _ 

telephone number was con acted 
at 1s employment telephone, ,..._ _________ --Jwas 
advised of the identity of the interviewing Agent and was 
told that the inquiry was in regard to his employment with 
United States Platinum, after which he provided the follow-
ing information: b6 

I !advised that he was employed by United 
States Platinum from March, 1974, through January, 1975, 
as the Chief Chemist. I !has a master's degree from 
the University of Nevada in Chemistry. I ~ 
who! !knows from the University of Nevada, introduced 
I I to I I• When I !met I I, he was just 
about finished with his master's degree at the University 
of Nevada and was looking for a job. I !went to inter-
view at the offices of United States Platinum, located on 
Gregg Street, Reno, Nevada. During this visit, he saw 
some equipment in a facility for precious metal extraction. 
A salary of $1,500 per month was agreed upon by! land 
I 1-

During I I employment with United States 
Platinum, he f ran one hundred or more tests on ore 
samples whi6hl I claimed to contain precious 
metals. In each and every test conducted by! ~ he never 
found any significant values in the ore. 

I !stated he believes because of his educa-
tional background in chemistry, he does have the expertise 
to determine if an ore has precious metals in it or not . 

...__ _ _.I stated he told I I and possibly JOHN 
MC ALLISTER that he had tested the ore and could not find 
any significant values. I I was told by I I "you 
don't have the expertise or secret flux to bring out the 
values". I !would then suggest different techniques 
for I I to try on the ore, which! !did and still ob-
tained nothing. I !again confronted I !and told 
him even with his suggestions, he was not able to obtain 
any significant amounts of precious metals. 

b7C 

b6 
b7C 
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On many occasions! !watched! !perform 
extractions of precious metals from his ore. In each of 
these extractions, I I ",magic flux" was used and pre-
cious metals were obtained. I !kept the secret flux 
in a safe and only I I arid MC ALLISTER had the combina-
tion to the safe. 

In October, 1974, I and JOHN 
MC ALLISTER went to the bonded warehouse in Zurich, 
Switzerland, to meet with custom's people, who were con­
cerned about the claim that the barrels, which had been 
sent by United States Platinum to Switzerland, contained 
precious metals. The custom's people were unable to find 
any precious metals to be contained in the barrels and became 
concerned of a fraud. This Swiss authorities had a testing 
lab at the airport and tested the material in a standard 
way and found nothing being no precious metals in the.ore. 
I !was asked if I !or MC ALLISTER was upset with 
the Swiss authorities because they could not find precious 
metals. I !stated looking at it now, they did not appear 
to be upset, but this shipment to Switzerland was suppose 
to bring in millions of dollars, and it would have been 
normal for them to be upset. I !stated the Swiss offi­
cials confronted both I !and MC ALLISTER with the fact 
their precious metal ore was worthless. 

I I stated I l who is a Bachelor's 
in Geology, also tested the ores of _! __ _.!many times at 
United States Platinum. She did not find any precious metals 
in the ore either. I !believes she is working for Airco 
Viking Metals in Reno, Nevada. 

b6 
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7/11/78 
Date of transcription _______ _ 

.__ _________________ , phone I \, 
was telephonically contacted and advised of the identity 
of the interviewing Agent and told the inquiry was in regard 
to his employment with United States Platinum, after which 
he provided the following: 

I !stated! I is his uncle. 
...,...._....,..._.,........!was the 2ersonnel manager of a department store 
in Cincinnati when! !parents were on vacation 
and stopped in Reno, Nevada, to see o eration. 

I I stated his mother and are brother 
and sister. The family is not close as .__....,... ___ $tated 
he has only seen! I one time prior to his taking 
employment with United States Platinum as Assistant to the 
President. I !went to Reno, Nevada, for a two-day 
period, where he was met at the airport by! !, 
along with armed guards, and driven back to United States 
Platinum in a Lincoln Continental. I !stated he 
was very impressed with all the security and facilities 
and decided to accept the position with United States Platinum, 
where he started in October, 1974. I !stated he 
actually moved to Reno, Nevada, in earlr November, 1974. 
During! I trip to Reno, I _ was the individual 
who did the lab work and there was a room where he mixed 
his secret flux and he was the only one allowed in the room. 

I !told! I several horror stories regarding the 
Cartel and stories of threats against his I D life. 

I !also stated one of his guards had been shot by the 
Cartel. I !claimed he developed this revolutionary 
process after many years of experimentation. 

!stated on several occasions, he asked 

lwhy._h_e_h_a_d_n_ot already begun to produce bullion metal . 
._ ____ always had some excuse and always claimed bullion 
metal would be produced any time. 

!stated did not trust JOHN 
MC ALLAISTER. When went to work, it was two or 
three weeks before ...----w-o-u~ld allow! !to see the 
books and records of the company. In early December, after 

b6 
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I !looked at the books, he knew United States Platinum 
had financial problems. 

!stated he was aware I !had invested 
$250,000 i~n_t_o_u_n~i~t_e_d States Platinum. I !was the individual 
who did the test to show! I the ore contained precious 
metals. b6 

b7C 

On_! _____ ~I first trip to Reno, I !took 
him to one of the local casinos and when the barmaid brought 
a round of drinks, left a $100 bill on the tray. ,------
later found out this was During financial 
problems near the end of 1974, threw a big New Year's 
Eve Party, which! !stated cost a fortune. 

~-------~' stated! ~ the private secretary 
to! I, was the individual at United States Platinum. 

I !was instructed by! !to pay! !personal 
loans, house payments and maid service. When I !was 
confronted with his spending the company money on his own 
personal expenses, I !would always say this was money 
owed to him from the company. I !stated to his knowledge, 

I I never proved to him he had ever put any money in 
the company. b6 

b7C 

Shortly after Christmas, 1974, stories regarding 
Phillipine Gold began circulating around United States Platinum. 
President MARCOS of the Phillipines was going to bring out 
the buried Japanese treasures, by using! I company 
as a front. I !was to build a plant and pretend to 
refine ore in the Phillipines, when actually, the gold treasures 
would be melted down. I I and MC ALLISTER both indicated 
the Phillipine venture would turn things around at United 
States Platinum, and, thereafter, the Reno facility, would 
have no more problems with the Cartel. Prior tol I 
leaving for the Phillipines, he made a big sales pitch to 
the employees of United States Platinum, asking them to 
not take salaries for a period of time so that the money 
could be used for the Phillipine venture. After much discussion, 
the employees ag~eed not to take salaries for a period of 
time but I _ !later found out I !had already drained 
al the accounts in Reno, prior to his little speech. 
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During the Phillipine venture, I !had given 

a check to the former American Ambassador to the Phillipines 
which had bounced. I !came back from the Phillipines 
and stated the whole operation was a frace. I !could 
not see anyone in the Phillipines and would sit in his hotel 
room all day. I I instructed! !to send telexes 
to the Phillipines which would indicate United States Platinum 
was not in financial disaster so! !could keep the Phillipine 
venture going. 

b6 

._ ____ ~!stated he has seen! !receive b7c 
alimony payments out of corporate funds. I !was also 
instructed to pay! !money on the instructions of 

I ~ 
._ ___ ____.!stated! !blamed a lot of the financial 

problems of United States Platinum on the Moped deal which 
fell through. I !claimed someone had sabotaged a test 
of the ore and the assayer was a crook. 
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I L Chemical Research Engineer, U.S. 
Department of the Interior, Bureau of Mines, Reno, Nevada, transmitted 
via U.S. Mails, a letter dated June 30, 1978, addressed 
to! l Federal Bureau of Investigation, Atlanta, 
Georgia. 

b6 
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This letter is attached and made a part hereto. 

7 /6/78 Atlanta, Georgia Fiie #AT 196-33 -
tnvo· . on_;.__;_ _____ at___________ LV 196-44 1~ b6 
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I I telephone L was telephonically contacted and 
advised of the identity of the interviewing agent and told 
the inquiry was in regard to his employment with U.S. b 6 
Platinum, after which he provided the following: b?c 

l lstate~ he went to work for U. S. Platinum 
becauseJ }had claimed so many great things he 
had toind out for himself if these were true. Previous to 
going to work for U. S. Platinum, I !was employed by Apco 
Minerals and worked in the lab and did assays. I !stated 
the reason he, I l was put on the U.S. Platinum payroll 
is because! lhad an inroad for U.S. Platinum to obtain 
the Gooseberry Mine. I !stated while working for Apco, 
he was doing fire assay under the supervision of I I 

I ~ 
The ore which I !was utilizing was from Lake Topaz, 

California. l lput the ore in an aqua regia solution and 
came out with salts. The salts were then given to~I ....... ------~ 
who ran an atomic absorption test on the material and came up 
with a great amount of gold. l !stated later I !told 
him that the readings were actually iron and not gold. 

stated! !claimed he was making iridium 
bars, picked up one of the bars with a magnet. I 
asked iridium was magnetic, which l l said ye~s-.-~ 
In all tests whicr I lwas a party to, the flux was supplied 
by! _would fire blanks, that is test the flux to 
make sure the flux did not contain any precious metals. In 
normal testing the flux would not show to contain any gold or 
other precious metals. I !stated he got some pure iron 
filings from a chemical house so that he used these as an 
oxidizing agent when testing the flux. When using the iron 
filings, gold started showing up in the flux. l !stated 

b6 
b7C 

in his own mind the magic flux contained gold he confronted 
he kept track of hi, assal results and after he had determined 

JOHN McALLISTER and . l !stated it was not possible. 
I I stated he cannot remember exactly when this was, but it 
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could be checked because one week after this, everyone at the 
c~mpany was required to take a polygraph examination. 

,.._ _ ___.!stated some of . the money that was obta~ned 
from investor~ was spent on the U. S. Platinum facility. 

I l~ointed out the office space would have been good 
enough for the President of the United States Steel. In 
regard to the letter which was signed by! L whereby 
57.5% of the! !material was alleged to b~ gold. He 

§ stated the letter was actuaily written by I I 

and he I I asked! Ito sign the l~e~t~t~e~r~."'------. 
pointed out the work was actually l~one byl'i 

and the letter just that! !observed do the test. 
I !pointed out this is the test which later said 
was iron and not gold. 

I !stated about the time U. S. Platinum was 
closing its doors he saw in the vault a gold bar which had 
man~ drillings taken out of it. I !stated he does not 
know for sure, but this possibly could be a source of some 
of the salting. 

b6 
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Date of uanscrlptlon __ 7J-/_3 .... /_7_8 __ _ 

L 
telephone number! , was telephonically contacted 
at her place of business, Viking Metallurgical Division 
of Quanex, telephone number I ~ located at 
One Erik Circle, Verdi, Nevada. I !was advised of 
the identity of the interviewing Agent and told the inquiry 
was in regard to her employment with United States Platinum, 
after which she provided the following: 

l !stated she has a Bachelor's Degree in 
Geology from the University of Pennsylvania. After graduat-
ing from college, I !wanted to move to Nevada and looked 
through the yellow pages in the Reno telephone book and 
started writing letters t Metallurgical companies. She 
sent a letter to United States Platinum, and thereafter, 
was hired. I lwas employed by United States Platinum 
from March, 1974 to January, 1975 as an assist t ist 
in Field Geologist. I _ was hired b , 
President, United States Platinum. L---------' purported 
to have rocks which were to be high-grade concentrates. 
I !tried approximately 12 to 24 times to run assays 
on the ore with no results. I I stated she was using 
the atomic absorption machine and if any gold or platinum 
was in the material, it should have registered. 

,__ _ _.!stated she told!~ __,,,..-__,.......,....--_.!about the 
12 to 24 assays which she performed with negative results, 
and his comment was "You are crazy. You are out to sabotage 
the company." 

b6 
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b6 
I !stated on several occasions, precious b7c 

metals were obtained from the ore, but only after l,__ __ _ 
I I would add his magic flux to the ore. The flux 
was located in a locked room and he 4 I would not 
let I jinto the room because it was part of the secret 
formula. . !described I I as being disillusioned. 
She stated that he was the type of individual you could 
never tell he was wrong. 

I !stated just prior to a sockholders' meeting 
of the investors from the Bay area, she was working in 
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the laboratory weighing out samples. !came into 
the room and started mixing his magic flux and told her 
to get out of the room. I !stated United States 
Platinum had gold on hand, which was purchased from 
Anglehart Metals, Newark, New Jersey. I !stated for 
sure they had gold, platinum, and rhodium. 

During conversations with I I told 
I !the University of Nevada had tested the material 
with negative results. I !also told her about Rocky 
Mountain Gogeo-Chemical in Reno, who tested the material 
with negative results. I !stated she took some samples 
one time to Rocky Mountain Gogeo-Chemical and was told 
to get out, the man was crazy, after she identified the 
samples as being from I 1-

-

-
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I. Metallurgical Laboratpries, Inc., I ~ telephone 
I L sent the following described documents via 
U.S. Mail to~!~~.....;..;aaa..a;..~~ In care of FBI, Atlanta, Georgia: 

1. Assay report dated July 12, 1972, 
sample of metal bars, laboratory number 
1349, submitted by Curtis Nevada Mines, 
Inc., Reno, Nevada. Bar number one 
shows 1.62 percent gold, 13.05 percent 
silver, and a nil amount of platinum. 
Bar number two shows 1.75 percent gold, 
2.26 percent silver, and nil platinum. 
The assay report has a notation, no 
indication of any other platinum group 
metals. 

2. Letter dated September 16, 1972, from 
I L President, Curtis 

3. 

4. 

5. 

Nevada Mines, Inc., to! L 
Mero.allurgical Laboratories, Inc. , San 
Francisco, California. The letter in 
essence is! I is disappointed in 

I I assay report. 

Return check dated July 7, 1972, drawn 
on the Curtis Nevada Mines .account si,gned 
I I President, made payable to 
Metallurgical Laboratories in the amount 
of $100. 

Letter dated May 7, 1974, from I !, 
Reno, Nevada, whereby he transmits the Curtis 
Wonder ore. 

Letter dated November 14, 1974, from C7 
I I to I I whereby I 
authorizes! !to give assay res-u~l-t,,_s__,.t_o __ 
the Securities and Exchange Commission. 

b6 
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6. Letter dated May 18, 1976 r from [==:J 

' I to I _ regarding 
- I. 

7. 

8. 

9. 

Assay report dated Mav 14, 1974, 
submitted by I l 
laboratory number 6461, marked Wonder 
Ore, I l showing . 11 ounces per 
ton of gold and nil in platinum. 

Assay report dated January 29, 1976, 
laboratory report 2402 submitted by 
Cooke, Roberts, and Reese, Reno, Nevada, 
sample marked, dark powder, percentage 
Iridium nil with a note, sample is 
mainly iron oxide. 

Letter dated January 12: 1976, from 
._I --,--------------,,.1! to I _ 1 for 
the purpose of determining whether or 
not the material is Iridium. 

b6 
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I I telephone number sent the following 
information to Special Agent on 
September 19, 1977. ----------

b6 

By letter dated September 15, 1977, ~ b?c 
representing I ~ sent two cashiers checks drawn 
on the Citizens and Southern (C&S) Bank of Clayton County, 
Forest Park, Georgia, cashiers check number I I dated 
September 30, 1974, in the amount of $10,000 payable to 

I I and Great American Silver Company and 
cashiers check drawn on the National Bank of Georgia, 
Atlanta, Georgia, cashiers check number I I dated 
Se tember 30 4, in the amount of $10,000 payable to 

and Great American Silver Company. Both 
a ove mentione cashiers checks were deposited to the account 
of Great American silver Comapny at the Fulton National Bank 
account number I I• 

lnlervlewed_o_n==:::;-=9'-"/--'1=9::....<-/...:.7...:7 ____ ot_~A~t~l=a=n~t'-a~,_G~e_o_r_g~1_· _a ____ Flle # AT 196-33 - (~ 
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I telephone._ ___ ~ was contacted at his residence 
and told the inquiry was in regard to his investment in Great 
American Silver Company, after which he provided the following: 

.--------\stated he was telephonically contacted by 

....,_....,.. _____ ____,about November 8, 1974, and told Great American 
Silver Company (GASCO) had rrold orewhich ran approximately 
50 to 70 percent gold. stated he works for the Seaboard 
Railroad as a conductor and..,_ _____ ~was a clerical employee 
for the Seaboard Railroad. described! las being an 
inventor and a dreamer. .__~ is the inventor of the "golden 
goose" which is used in the refining of gold. I I told .... I _ ___, 
the gold ore which he wanted! Ito invest in was from the 
Big Apple mine in California. The Big Apple mine was an old 
mine but normal techniques of assaying and refining were not 
good and a new secret formula had been discovered to obtain 
the high amounts of gold from the ore. Equipment was needed 
for I Ito start producing gold bullion .. I !told! I 
he would have a guaranteed $20,000 return on his $5,000 
investment in 100 pounds of the gold ore. I !told -i--1 
it was a guaranteed profit and he would personally stand behind 
I I investment. 

I !did invest $5,000 on November 11, 1974, with 
his wife, Mrs. I L giving her personal check c=J 
drawn on the Trust Company of Georgia, Atlanta, Georgia, check, 
to I !. This check was deposited into the GASCO account 
Fulton National Bank, Atlanta, Georgia, account number 

...._ ________ ~ invested in invoice number I !, which was 
for 100 pounds of gold ore. 

By letter datai November 18, 1974, from I !, 
President, Great American Silver Company, I !received an assay 
report dated October 11, 1974, from TROY E. BECKER, Aero 
Engineering, which stated barrels one and two contained 62.4 
percent gold. 

/ / (, • 

Interviewed on 9 /14/77 at __ A_t_l_a_n_t_a..;.,_G_e_o_r~g_i_a ____ Flle # AT "8"7-224'3iJ: 
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._ __ !also received a fact sheet dated November 18, 
1974, which stated in more specific terms a lot of the facts 
which were conveyed to him by ._ __________ _.stated he 
did not talk to! !before he made the investment and b6 
had purchased silver from GASCO in the past before he had ever b7c 
made his investment in the gold ore. 

Approximately one year from the date of his investment 
on November he became disenchanted with GASCO. I 
went to see at which time! !blamed t_h_e __ 
whole situation on ._ ______ _. 
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. FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

9/23/77_ 
Dote of tronscription, __ __:. _ _;___..a.. __ 

L-------..-........ -....-....,...--___,,,....,....,....,...~, telephoneL-......,.--.....Ll.......,;~...w.~~tarily 
appeare at the Atlanta Office of the FBI . .._ ____ ____,was 
advised of the identity of the interviewing agent by display 
of credentials and told the inquiry was in regard to Great 
American Silver and U.S. Platinum, after which he provided 
the following: 

In 1972, Great American Silver Company (GASCO) 
was incorporated to sell silver, silver coins and silver 
medallions. The incorporators were I I 

and I L whom I I has known since 1965. The 
monies to start up GASCO and for the building were from 
I I and! !who were also doing business at the 
time as Atlantic Clearing House. 

In December 1 1973, I I met an inventor by 
the name of I I. who had invented a device named 
the "Golden Goose" used to gather placer gold from ore. 
I I described as bein "a jack-legged inventor". 
After talking with 1----.--------,-----' decided to fund I I 
to build a goose . .._ _ ___,was working a mining deal with 
I I on the Apache Oro Mine, Kingman, Arizona. 
A goose was built at the cost of $2,000. I !made 

b6 
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arrangements with! I to test a goose at Kingman, 
Arizona. The ore from the Apache Oro Mine showed about b6 
25 to 50 ounces of gold per ton and! !was very interested b7c 
in testing his invention. 

I I went on to say the Arizona Mining 
prolerty rurned out to be unfeasible due to a water problem 
and got into another deal with I I, Quincy, 
California, on mining property located on Jamison Creek. 
An assay was run on concentrates weighing 40 pounds which 
was obtained from 40 tons of ore. The ore was sent to 
Handy in Harmon and showed $150 of value. I I 
stated if the process was cheap enough this would be a 
good deal for GASCO who was trying to become integrated 
vertically, that is from mining, milling, minting and 
selling their own precious metals. 

9 /19 /77 at Atlanta, Georgia F',le,. Atlanta .196-33 -c/ 
Interviewed o,n,::: ==;---'------- .,,. 
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In the period May to July, 1974, GASCO saw two 
art.icles in the· ·<;aliforni'a •Minin:g ·Journal entitled, "There's 
More Platinum In The Western United States Than Anywhere Else 
In The World". GASCO checked all references referred to in 
the article and they were correct. Through writing the editor 
of the· Calif orn"fa ·Miriirig ·Jo\lrn·a1 , GASCO discovered the b6 

author of the article was I I- b7c 

In Augus.-at"-'--"""'1a.aa9...,74, I went to seek I I in 
Reno·, Nevada, and took samples of the Quincy, California, 
ore with him. ed the material to be 3% gold and 
20% latinum. at this time with 
--..------- told ,__ _ __,, both GASCO and I I were fighting 
the same enemy being the precious metal cartel. 

In August, 1974, TROY BECKER tried to sell his ore 
to GASCO, but GASCO turned the deal down. In discuss.ions 
with! !told GASCO about his ore near Lake Topez, 
California. GASCO's original reason for contacting I I 
was to get him to run the concentrates which they were obtaining 
from Quincy, California, but GASCO was having great difficulty 
in_ getting any contracts with I !. After discussions it 
was decided GASCO was loaned 1.5 million dollars to! !for 
I I to complete his facilities and GASCO would be able to 
use the ores from the upper gold vein. I !prepared a 
contract in September calling for GASCO to loan I !1.5 
million dollars to complete· his facility and giving GASCO 
the right to obtain ore from the upper gold vein. On b6 

September 6, 1974, a contract was signed between! I and b7c 
GASCO. 

!stated while at the facility of U.S. 
Platinum h .... e_t_a_l_k_e_d_t~o the following individuals with! 
who was the. chemist , I I who was also a chem._i_s_t_, _ ___. 
Colonel and a man b the name of McALLISTER. 

asked if was correct in his assays --..----,....---....... 
and told...._ ________ ....,._~ chemistry if correct. 
--------- further asked ~--~ can I I do what he says 
he can do. I I replied yes, there was nothi~g magic to 
the formula but it was a special flux. 
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~----~I stated he tried to test I !by 
bringing him two samples one which was from the upper 

. gold vein and one which he knew was not from the upper 
old vein. After I !tested the material, he told 

._ _____ ___._t~h~e:::::.....o~n:::=.:;e sample was not from the upper gold 
vein . ._..,,..... ___ ~stated this was about in the middle 
of September. 

In October, 1974, I !was contacted by 
I !who was in Atlanta, Georgia, at the time to ship 
to Atlanta two barrels of ore. I !inquired of 
I I what he was going to do with the ore when I I 
asked him to have the ore assayed before he sent it to 
Atlanta. He also asked I !does! !know you are 
selling the ore at which time! !stated yes. Samples 
were pulled from the two barrels of ore by! I and 
given to! !arranged to have an assay done by 
TROY BECKER. Aero Engineering·, which were sent to Atlanta. 
I I feels! I got the idea of selling the ore 
from BECKER when they first met BECKER in Reno and BECKER 
tried to sell GASCO some of BECKER's ore. I I 

stated the money which was raised was supposed to complete 
plant number 5, which at -the time was an empty warehouse. 

I !stated that to the best of his knowledge, no 
work was ever done on plant number 5 . 

..----------e-n-t~to Switzerland to meet a Dr~.'---­
-----------~was · becoming suspicious of ~1--~ 
and._ ________ w.:.:.=.ho is residing in Monte Carlo at the 
time, verified was actually livin in Switzerland 
with Dr. stated told him 
there was a meeting ~oing on. -----~later found 
out from! Jthat the platinum salts which~!=:~::: 
was trying to sell to~l ____ ..._a..=..;~I did not check out, they 
were worthless. 

I !stated he asked! !many times 
why he did not produce gold to pay the bills at which 
time I !would usually tell him he could not get the 
chemicals needed and would give excuses that the cartel 
was trying to block his efforts. In October, 1974, 

I !took samples to San Diego to an unrecalled 
assay house at which time the assay showed nothing in 

J 
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the ore. This assay was. conveyed to! land! 
also asked I I to explain the reas._o_n_. ---,.l&...;.;;='-"-..-1-g_a_v_e_s_e_v_e .... ral 
reasons which was basically a man in San Diego did not know 
what he was doing and the ore was a special type of ore 
that needed special techniques. 

I !was to do a mining feasibility st~u-d_y _____ _ 
for GASCO and was to receive $5,000 for the report . ._! _____ ~ 
stated he does not believe I I ever rece.ived his money. 

b6 
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TROY BECKER did most of the assays but GASCO never dealt difectly 
with Aero Engineering or TROY BECKER to have the assays done. 
All assays were arranged by I I-

.__ ____ _.!stated he would cooperate in this 
investigation in any way that he could and would be available 
to be reinterviewed if necessary. I !provided the 
followi~g do·cument"s: 

1. Bank statement, Trust Company Bank, Atlanta, 
Geo!gia, February, · 1973. 

2. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Georgia, May,· 1974. 

3. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Georgia, June, 1974. 

4. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Ge6!gia, September, 1974. 

5. Bank statement, First National Bank of Atlanta, 
Atlanta, Geo!gia, ·october , .- 1974. 

6. Bank statement, Fulton National Bank, Atlanta, 
Geo!gia, September, · 1974. 

7. Bank statement, Fulton National Bank, Atlanta, 
Georgia, November, 1974. 

8. Cash Disbursement Journal, GASCO, A~gust 15, 
1974 thro~gh February 24,· 1975. 

9. Cash Disbursements Jou:rnal, March 11, 1974, 
through August 15, 1974. 
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10. Wire ·transfers from GASCO to U.S. Platinum 
totaling $216,450.00. 

11. A sheet entitled, "Funds to U. -S. Platinum", 
totaling $234,B19.00. 

12. Security and Exchange Commission subpoenaed 
items as called for and a subpoena issued to I .!--=~--=-----=--..... by·the Security and Exchange Commission dated December 9, 
1974. 

b6 
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Date of transcrlpllan __ l_O_/_S_/_7_7 __ _ 

l, telephone number I l 
_w_a_s __ r_e ___ c_o_n_t_a_c_t_e_d __ a_t_h_i_s_r_e_s_1-·d-ence and provided the following: 

k 

L-----__,j~s~t~a~t~e~d=---~G~r~e;.;::,,at American Silver Company 
became aware of throu h an article in the 
California Mining Journal. L------J an associate of 
Great American Silver Company saw the article and was very 
interested in it. In July, 197 4, I I went to see 
I I in Reno and took a sample of Great American's 
Jamison Creek Ore. met with I I Colonel I L 
and a Mr. MCALLISTER. believes! !might have 
taken a tour of....._ __ ___. facility at this time. An assay 
was performed on the material and the assay results were sent 
tol !by way of a TWX maqhine. The results of the assay 
showed the amount of gold in percentage. I I stated 
TROY BECKER of Aero Engineering also did his assay reports in 
percentage where asl !would do his assay in 
ounces per ton. Great American became interested in~l;;.;..;.. _ _,,I 
when he came up with a great amount of gold and platinum in 
the sam le which was brought to! !by! l At a later 
date went back to Reno to see I !at which time 

.......,....,......,....~gavel la written assay on the Jamison Creek material 
which was an assay report from Aero Engineerin. During this 
visit, I !was shown around by Colonel and told 

I !had a secret breakthrough . ._ ___ ___.claimed he at 
first did not believe I !could extract the gold and 
platinum and went out and purchased chemicals and watched 
I !extract the metals. I !said he was hired by 
a Switz bank to watch! land to disprove I !if he 
could. I I stated he was a firm believer in! I and 
knew everything that! !did except! I secret flux. 

In mid-August, 1974, l lwent to Reno with 
__ ____.! and was met by ... I ________ ....JI and I I stayed 
a f.ew days and durinr this period of timel I told 
I !andl J the following: 

Interviewed on._--=1=0;.,./...;::3'-'-/"""'7'--7,...__ ___ at Atlanta, Georgia File :if AT 196-33 - / ~ 

by ___ l _ __,,u,u.l.._. ~I ========================~t----Date dictated 10 / 4 /7 7 

This document contains neither recommendalions nor conclusions o-f the FBI. It is the-property of the FBI and Is loaned to- your agency; 

it and Its contents are not to be- distributed outside your agency. 
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1. He was hired by a Switz bank to watch I ~ 

claim. 
2. He was cal1ed in to disprove I I theory and 

L 
3. He went through the whole assay procedure with 

4. He bought the chemicals which ~l __ ___.lused. 

5. He examined everything·~l __ ___.!handled. 

6. He kept all samples in his possession. 

~--7~. He said it would not be long before everyone 
knew I I secret. 

8. He was not on anyone's payroll. 

9. He did not understand exactly how! !got the 
metals, but it had something to do with the electron sharing .. 

10. TROY BECKER had hired him to run some geological 
tests. 

~---~After I !and l l discussion with I L' they were taken to the plant the next day and 
signed !he gujst register at United States Platinum. At this 
meetins and! !met Colonel 1---------J 

I ' MCALLISTER and I I did all the t.:ilking 
and spoke mostly about the European cartel and the giant 
conspiracy to keep United States Platinum out of the 
precious metal market. I I started saying maybe he 
could let Great American Silver in on his deal. He said he 
could run the Jamison Creek material. I I then mentioned 
he might want to get together with TROY BECKER to see if 
BECKER and Great American S-ilver could work out something 
together. Later, l l and I I had a meeting with 
BECKER andl lat which time BECKER wanted $25,000 for a 
barrel of taneum ore, which Aero Engineering would refine 
within a given period of time. I I stated they were 
given documents backing up the value of the taneum ore at 
that time by BECKER. 

During the next day's meeting with I I 
indicated everyone would have to work fast because the cartel 
was also working on his secret and if they did not meet the 
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cartel to refining the platinum and gold they would not make 
much money. I !then indicated he would like a loan from 
Great American Silver to complete his plant five. I I 
also indicated Great American could lease the upper gold 
vein and gave Great American Silver some paperwork regarding 
the value of the upper gold vein. I !stated the assay b6 
reports were done by Aero Engineering regarding the upper gold b7c 
vein. I !stated U.S. Platinum had tried to sell the 
upper gold vein previously to al l San Diego, 
California, who runs an engineering firm. I !asked 
Great American Silver for a 1.5 million dollar loan to 
complete plant five. MCALLISTER said money was needed right 
away and the amount of $20,000 was mentioned. I !said 
Great American had the money and arranged to have $20,000 
wired to U.S. Platinum. I !stated this $20,000 
became part of the September 6, 1974, contract. 

I !stated his reliance on believing the 
upper gold vein head values were because of the following: 

1. The assay of TROY BECKER on the material from 
the Jamison Creek material. 

2. Conversations with! !and! 
of U.S. Platinum indicating they believed~! ______ __,L 

3. The assay which was done on September 6, 1974, 
by TROY BECKER regarding the upper gold vein. 

4. The demonstrations which were done between 
September 6, 1974, and September 16, 1974, by! !showing 
the extraction analysis .of gold and platinum to Great American 
Silver. 

b6 
b7C 

I !stated during the September 6, 1974, 
through September 16, 1974, demonstrations by~'--------,-------' 
indicated to! !he would start with a given amount of 
material and after his procedure was finished he would come out 
with more material than he started. I !stated he 
told! I about this at which time_ !gave him an 
article which was a United States Government publication 
which somewhat explained this phenomenon. In May, 1975, 
MCALLISTER told I I or possibly both I I and I._ ____ ___. 
BECKER was a fraud and MCALLISTER knew where BECKER was 
buying his gold to salt the samples. 
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Operations Officer, First 
"'!ational Dank o f ~Tev;icfo., South Virrrinia Office, 1101 
South Virc;inia Street, 'Reno, on October 6, 1977, at 
10:45 1\1'1, was served a subpoenu f:ro:ri the United States 
District Court For the "'J'orthern District of. Geor<,in 
r€l.:1.tivc to the nroduction o-': rccor<'ln o-1: United Stn.tes 
Platinu~ Refinery, Inc., or! L 
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FEDERAL BUREAU- OF INVESTIGATION 

10/17/77 
Dote of transcription, _______ _ 

~~~-------------'' no telephone, voluntarily appeared 
at the Atlanta Office of the FBI. I !was advised that 
the inquiry was in regard to his association with Great 
American Silver Company {GASCO). I !was read an b6 
"Interrogation; Advice of Rights" Form by SA! b7c 

I land was provided with the "Interrogation; Advice 
of Rights" Form, to read for himself. I !advised he 
understood his rights, and signed the above mentioned form. 

stated he could be contacted through his father, 
tele-

phone . ._ _____ __. 

I !stated he is presently unemployed. 
has completed over three and one-half years of college 
education in industrial management at Georgia Tech. He 
has been in credit work for most of his working life, after 
retiring from the u. s. Army. 

GASCO was formed in 1972 to sell silver to small 
investors. From the years 1972 to 1974, I !stated GASCO 
was very successful and bought an old bank building which 
was used to house the silver which was being purchased to 
sell. In 1974, GASCO wanted to become vertically integrated, 
that is, to mine, refine, and sell their own silver because 
they were having trouble with suppliers not supplying enough 
silver to GASCO. I !stated he is self-educated in the 
field of mining through reading and talking to mining engi­
neers. In approximately March, 1974, an individual by the 
name of! ~ who was an inventor, built a machine 
which was used on the Placer Mine to take out the gold from 
the ore. GASCO put up money to have I !build a machine 
which I I stated was quite successful. Tests were run 
and eventually, GASCO had property in Quincy, California, 
which they wanted to use! !machine on. I I stated 
this was approximately mid- 974 and it was through! I 

I ~ GASCO found out about u. S. Platinum, 
Reno, Nevada. I !believes found._ __ .,......., name in 
the yellow pages in Reno . .__~pointed out that Quincy, 
California, is only about one and one-half hours drive from 
Reno, Nevada. 
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GASCO was working a m1n1ng ~laim on Jamison Creek, 
and were having to ship their ore concentrates to Handy 
and Harmon, which was back east, and if they could find 
a company in Reno, Nevada, to run the concentrates, the 
cost of shipping would be greatly reduced. 

I !stated he went to Reno, Nevada, alone and 
met with I !. He did not take any ore samples 
at this time, but he told I !he would like to have him 
refine the Jamison Creek material. I !stated he would 
like to have a look at the material before he said he could 
run the material or not. I !stated he went back that 
night to Jamison Creek, and returned the next day with 
sam les. stated that during this period of time, 
______ and were in Atlanta, Georgia. I I 

_______ -and were partners with! I in 
GASCO. When .__ _ ____.returned to u. S. Platinum, he was intro­
duced to JOHN MC ALLISTER, and was taken in the laboratory 
to look at some quite e·xpensi ve equipment. I ! looked 
at! I material under a microscope after doing an acid 
dissolving test. I !stated the material looked interest-
ing and he would like to do further work on the material. 

I !left the samrles with! land went back to Jamison 
Creek. When I _ came back several days later, I I 
presented him with a nice looking blue backed Aero Engineer-
ing Assay. I I stated the assay tesults were substantially 
greater than the amounts that Handy an1 Harmon were getting. 

I I said that his tests on the material was substantially 
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the same as the values in which Aero Engineerin had gotten. 
I !set up a meeting. At this meeting MC ALLISTER, 
TROY BECKER, President, Aero Engineerin~'-----------
Employee, Aero Engineering, and Colonel,__ ___ ~ were all 
present. 

At this meeting, the goals of Aero Engineering 
and u. S. Platinum were discussed and new methods in the 
flux were described as being the difference why U. S. 
Platinum and Aero Engineering could obtain more rrecious 
metals from the ore than other companies. I _ stated 
I !did most of the talking at this meeting. After the 
meeting, I !was taken to the laboratory with his ore 
sample, and ore samples from Lake Topez, California. The 
samples were run and beads of gold were obtained. I I 
asked! I to show! !the Lake Topez samples and the 
gold which was obtained from the samples. I !stated 
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he was given assays on the Lake Topez property by TROY 
BECKER at that time. I !stated at that point and time, 
he did not realize why! !was giving him assay reports 
on the Lake Topez property, but it became apparent later 
when ~l __ _.!qave GASCO the opportunity to lease the mining 
claims on the Lake Topez property. 

____ ! stated the whole project started to look 
very good and at this time, he called! ~ his 
busine~rtner in Atlanta, Georgia, and told him to come 
out. L____J added I !had a Telex machine, which he let 

I !use and I !would advise I !on a daily 
basis what was going on in Reno, Nevada. I I stated 
during his visits to u. s. Platinum, he was introduced to 
a man who was represented to be the Speaker of the House 
of Representatives of Canada. 

!recalled after o,r of the meetings with 
--------!set up a meeting for I !with TROY BECKER. 
During this meeting, BECKER tried to sell! I some of 
BECKER's ore. I !stated he was not interested in buying 
any raw ore since he did not have any method at that time 
to process any ore and was looking to u. s. Platinum to 
process his Jamison Creek material. 

I !was shown a letter, dated August 24, 1974, 
from TROY BECKER on Taneum Material. I !stated that he 
believes this is a letter of which was sent to him by 
BECKER regarding the material which was offered for sale. 

After I !arrived at Reno, Nevada, I .---
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stated he soon left and went back to Atlanta, Georgia. 
I I stated the mair reason he relied upon u. s. Platinum bG 
and! _was because he had done credit reports b?c 
and Dunn and Bradstreet reports on the company and indivi-
dual and found them to be good. I !had also checked 
bank references, had met with! I former 
president, Chrysler Corporation, and had met who was repre­
sented to be the .Speaker of the House of Representatives 
from Canada. I !went on to say the assay reports of 
TROY BECKER on the material appeared to bj legifimate 
and Colonel! !was in Who's Who, and thought 
he knew what he was talking about. 

On August 30, 1974, GA-.:ro turned over their 
first monies to u. s. Platinum, being $20,000. Shortly 
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after this time, land! I decided to st~q-r_t __ 
selling portions of the Big Apple Mine to investors.T __ ____. 
stated he got the idea of selling the raw ore from the 
South Africans where this is common practice. l l 
stated he sold the ore in good faith because he believed 
the Big Apple Mine Ore did contain great amounts of gold 
and he also had his Jamison Creek material which he believed 
had gold . 

.__ _ __,!was asked why investo~s were shown a slide 
show before they invested in the Big Apple Mine. GASCO 
wanted to put all their cards on the table, and show the 
investors everything they were doing, which included 

I I Golden Goose, which wasl I invention for 
the mining of placer gold. I !was asked the ore sample 
which was given to Investor_ I turned out to 
contain no gold when it was tested by Georgia Tech. I I 

replied that when! !took the material to Georgia 
Tech it did show europium, whichc==:J stated probably 
shielded the readings of gold. c==fstated that he told 

I labout this test at Georgia Tech and! I said that 
the europium was masking the gold. I !was asked what 
billion dollar contract did GASCO have with Anacarda. 

I !stated the contr ct was set up through~!--------~ 
with a Dr. stated he never metl L 
but it was possible that.__ ____ ~might have . 

.,__ _ __,!stated l L Angelo, Carolina, head-
quarters Columbia, South Carolina, wanted to purchase three 
million dollars of the raw ore from GASCO. Angelo Carolina 
was backed up by a group from California, which! !stated 
he believed is Associated Insurance Group, which was going 
to be the bonding agent for Angelo Carolina. l l stated 
no monies were ever realized from this three million dollar 
contract. 

,__ _ ____,! stated there was a civil suit trial against 
U.S. Platinum and _________ in October, 1976. During 
this trial, a barmaid testified she received $103,000 from 

I I during the months of October, November, 
and December, 1974. I I stated this was the period of 
time which GASCO was turning over nearly a quarter of a 
million dollars tol L 
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._ _ ____.!stated he acted in good faith and truly 
believed u. s. Platinum and Aero Engineering could do the 
things which they told! I they could do. I ladded 
he has suffered a divorce because of the situation, and 
has civil suits totalling $28,000,000, filed against him. 
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Dole of tronscrlplion_....;l=l~/=l~/_.7_.7 __ _ 

.-----~Mrs. L-----,,-----------~---:----:-----:--
1 ~ tele hone as interviewed at the 
residence of 

..=::....i..-------------,,---,--...,.....----,,--,---.,....,,..-.,.......-,-------1 
telephone L--....------.-----,.....____.was advised of the identity 
of the interviewing agent and told that the inquiry was 
in regard to her .association with Great American Silver 
Company (GASCO), Atlanta, Georgia, after which she provided 
the following: 

; 

!stated she will soon be moving back to 

I I, and will be living at I ~ 
I stated she became aware of GASCO either 

in late I 73 or early 1974 when she heard over the radio 
an announcer b h name of I I who was talking 
with regarding precious metals as an investment. 
~--~ stated she and her husband were interested in "capital 
preservation investments" and they felt that precious metals 
would be a good investment. I !stated she became a 
distributor with GASCO so she could get a discount on purchases 
of precious metals through GASCO. 

I I stated she has records concerning her 
association with GASCO which are in California and she could 
better recollect facts and dates with those records. ~1---~ 
stated she would try at this time to give an overview of 
her association of GASCO and would further discuss this 
matter when her records were available. 

!stated after a time with GASCO she was 
asked to g~o_i_n_t_o____,the Big Apple Mine venture by~I--.,,..,.-----~ 
and! !was given documents regarding 
the Big Apple Mine and she took these to a Mr. I 1 
a New York mining engineer with 50 years of background regarding 
mining. I I impression to the I I was not to 
get involved. After reading the prospectus, !stated 
it just does not sound right. 

I !pointed out sometime before the offer 
to get into the Big Apple Mine, the! I invested $48,500 in 

10/28/77 
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placer gold. The $48,500 came from the s~a~l~e;;.._;o~f~lr------==----
father's home in Chevy Chase, Maryland. I jstated 
she never did receive the placer gold and later found out 
that~l-....,....---~lsent her money to Reno, Nevada to invest 
in the Big Apple Mine venture. 

!stated that after she did not receive 
the placer._g_o_l~d-s~he went to Reno, Nevada to meet with 1---------
and wa~ taken to the u. s. Platinum Refinery and. was shown 
the refinery by I !. During this trip to the refinery, 
the employees of u. s. Platinum told her they were getting 
europeam which is used in color televisions. I I was 
also taken to the mine site which was guarded by an individual 
who had a man running a bulldozer. I !was also taken 
to the ranch where! !showed her approximately 50 
barrels of ore which had been somewhat refined. After it 
became apparent, the I I were not going to get their 
money or placer gold they went back to the ranch and took 
samples from three barrels of ore, being approximately 5 
pounds of samples and handcarried these samples back to 
their home and had them assayed. The assay showed only 
a trace of any precious metals in the samples. I I 

told I I about the assay and he told! I the assayer 
did not have the right process. 

I I stated she would gather up her documents 
and checks and send them to SA! I at the 
FBI Office, Atlanta, and would be available for reinterview 
after having the documents. 

b6 
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FD-302 (REV. 11-27-70) 

•• 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

~l----,..-~--=--~=-=-=-~-=--'L Safety Engineer, Georgia 
Tech Research 900 Atlantic Drive, N.W., Atlanta, 
Geor ia tele residence! L 

the 

telephone I ~ was contacted 
is pace o emp oyment and advised of the identity of 
interviewing Agent, after which he provided the following: 

___ ....,,,.. __ !was shown a Georgia Tech Research b6 
Reactor Request for Minor Experiment Approval letter dated b7C 
October 23, 1974 signed! I identified 
the letter as being prepared by him and went on to say this 
experiment was done at the request of! I an 
employee of Georgia Tech. I I had brouht a rock 
supposed to be containing a large amount of gold f~o;;.;r=-------, 
I I to test by nuclear affinity analysis. ~I,.-___ ____. 
tested the rock and showed only a trace of gold and 
platinum. I !stated the sample did show some 
europeaum but thinks this was probably just more than a 
trace. I !told! !the sample showed only a 
trace of gold and platinum at which time! !stated 
this could not be right. later, I I went to Doctor 

I ~ Environmental Protection Agency (EPA), who has his 
office also at 900 Atlantic Drive, Atlanta, Georgia, to 
have! !also run a nuclear affinity analysis test on 
the rock. I I test coincided with! I in that 
it only showed a trace of gold and platinum also. 

11/2/77 Atlanta, Georgia AT 196-33 -e,J ;/ 
lntervlewer1--'l-

1 

_______ at ______________ Flle # _____ .,_l_ ___ b_G 

SA I 11/2/77 b7C 
by ___ _2:· ==================------Date dictated __________ _ 

This document con to ins neither recommendations nor conclusions o I the FBI, It ls the property of the FBI and Is loaned to your agency; 

it -and its contents are not to be distributed outside your agency. 



FD-302 (REV. 11-27-70) 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Dote of tronscrlptlon ___ l_l~/_l_4_/_7_7 __ 

I L 
telephone !was telephonically contacted and 
advised of the identity of the interviewing agent after 
which she provided the following: 

I !stated she did make a telephone call from 
Atlanta, Georgia, to Reno, Nev~da, to talk to TROY BECKER, 
of Aero Engineering, Incorporated. I !stated that the 
purpose of the telephone call was to assure herself her 
investment with Great American Silver Company, Atlanta, 
Georgia, which was an investment in raw gold ore was 
good. I !stated she had invested $5,000 of her own b6 
money but before she put any money of her family's into the b7c 
i~vestment with Great American Silver Company, she wanted 
to check out the deal further. During her telephone call 
to TROY BECKER, BECKER said he was the one that had done 
the assay on the ore and the ore was good. BECKER further 
stated he had seen the gold mine. BECKER explained the 
ore was good but for! I not to expect the exact amount 
that his assay report showed. BECKER also pointed out 
the assay which he did was from a hand sample which was 
given to him. Ms. I !estimated the telephone call 
with BECKER was approximately 3 to 5 minutes. I I 

stated that she relied upon BECKER saying the ore was 
good and that he had done the assay and seen the mine 
to investment her second $5,000 . 

._ __ __.!stated she would send the interviewing 
agent any notes she made during the telephone call and a 
copy of her telephone bill which showed the long distance 
call to Reno, Nevada. · 

11/14/77 Atlanta, Georgia Atlanta 196-33 - '3() 
Interviewed on __________ at _______________ Flle # ____ __,_ ___ _ 

b6 
b7C DA 11/14/77 

by ____ .==:=---================--Dote dictated, ___________ _ 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the properly of the FBI and Is loaned to your agency; 

ii and its contents ore not to be distributed outside your agency. 



; 
I 

i 
i 
' i 
! 

l 

J-0•302 fREV. 11-27-70[ 
~ • 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of transcription __ l_l.L../_2_S_,_/_7_7 __ 

--~1 ' I l telephone I b was contacted at Denny's 
Restaurant, Chamblee-Tucker Road and Interstate 85. 
I !was advised of the identity of the interviewing 
agent and told the inquiry was in regards to Great 
American Silver Company after which he provided the 
following: 

I !stated Great American Silver Company 
(GASCO) wa;s formed to sell silver and precious metals. 
I (and! !were purchasing pre-1964 silver coins 
while they w.ere running Atlantic Clearing House.. I I 
stated subsequently Great American Silver Company was 
incorporated by I !, and I !. 

I I stated the way GASCO met I I was 

b6 
b7C 

while working on ·.a jo-int venture, a dredging operation on 
Jamison Creek to recover plaster gold, assay reports were needed. 
The concentrates which were obtained from Jamison Creek were 
sent to well known assay houses with good results. I I b

6 read about a man who could get fantastic amounts from ores b?c 
which conventional assay houses could only get a small amount. 

I I took a sample of the Jamison Creek material to I l 
._ __ __,] indication was the material was very valuable and! ~ 
com an . S. Platinum, needed marketing people. I I 

~--~--=w~ent to see I !to find out if! I was for 
real . ._ __ ~ stated he went later. 

I !stated! !telephoned him in Atlanta, 
Georgia. tf come to Reno. I !was met at the airport by 
!and taken to the U. S. Platinum office. I ]signed 
a non-disclosure before being aflowed to enter U. S, Platinum. 
I !was introduced to! _and the gist of! I talk 
that day was the GASCO people were not r~aJJv needed but they 
were conservative people as was! ~ I and I !would 
like to help them out. The next morning~-~~land the chief 
chemist, a dark-haired young man supposedly from the Colorado 
School of Mines, ran a·demonstration. It was explained a special 
flux was needed to get the values out of the material. Some 
of the samples which were run by! !came out with more 
material at the end than what was put in in the beginning. 

Interviewed on 11/23/77 al Atlanta, Georgia File# AT l 96-33 

. h, [J.--1 --------, 
Dole dictated 11/25/77 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the properly of the FBI and is loaned lo your agency; 

it ond its contents are not to be distributed outside your agency. 
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I !stated he did not question I !re,arding this 
because he was a novice himself anf thought I knew what 
he was doing. I I stated I would put his special flu~ 
in the furnace along with the ore to prove that there was no 
precious metals in the flux. 

b6 
b7C 

I !was asked how ·GASCO got the idea to sell portions 
of Big Apple Mine ore to individuals for future processing. 
l l stated I I and a C=:] (LAST NAME UNKNOWN) put the 
proposal together against the advice of Attorney! L 
Atlanta, Ge~~gia. I !could provide no further pertinent 
information. 

- ----- - -- - ·- -- - -



~D-302 (RE'v, 11-27-70) ., .. 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Dote of transcription 11/16 /7 7 

On November 16, 1977, Mrs.I 
l._=-=------=-------.----~~~sent via U~n-1~.t~e-d-=-~s~t-a~t-e_s_m_a~i~l,------1 
addressed to Mr. ~l ____ ___.!in care of Federal Bureau of 
•Investigation (FBI), Post Office Box 1683, Atlanta, Georgia, 
30301, the following items: 

1. A letter·as is follows - November 14, 1977, re 
or purchases November 5, 1974 and November 13, 1974, Great 
American Silver Company. 

Phone calls - November 11, 1974, Reno, Nevada, 
telphone area code....., ______ ~: November 11, 1974, Reno, 
Nevada, area code and November 12, 1974, Reno, 
Nevada, telephone area code._ _____ _. 

On one occasion I phoned, I talked with Mr. ~I ___ ___. 
of Aero Engineering. On the November 12th date, I talked with 
Mr. BECKER (person to person call). He assured me about the 
mine, the ore, and acknowledged the assay reports. He also 
assured me that the "Big Apple" ore mentioned on sales order 
was "upper gold vein" ore as per his assay. 

On November 6, 1975, I phoned Mr. BECKER, person to 
person, and he claimed he could process the ore but would only 
do so if he could process all the Great American's ore and he 
said his terms to Great American had been turned down. 

I am still trying to find further notes on these and 
other calls. Signed Mrs. I D 

The S.E.C., Atlanta Office has copies of all 
material (November, 1974). 

The various assay reports were given me at different 
time October 11, 1974, was attached to second sales order. 

Mrs. ~I __ ____.! enclosed with her letter the following: 

Southern Bell bill of Doctor I !, 
telephone number area.code I I, showing long distance 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

Interviewed on 11/16/77 al Atlanta, Georgia File# AT 196-33 -3~ 

by I lsAI Dole dictated 11/16/77 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of the FBI ond Is loaned to your agency; 

it and its contents are not to be distributed outside your agency. 
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calls made to Reno, Nevada, two on November 11, 1974, and one 
on November 12, 1974. Also enclosed was a telex dated 
-October 11, 1974, fran! ~ United States Platin.um, 
Incorporated to! ~ 

Great American Silver Company purchase order number 
2605. 

Great American Silver Company purchase order number 
2562 with an attached letter from Aero Engineering Incorporated b6 
signed by TROY E. BECKER addressed to Great American Silver b7c 
Company. 

Letter dated May 4, 1973, fran Aero Engineering 
Incorporated, signed by TROY E. BECKER addressed to Curtis -
Nevada Mines, Incorporated, Reno, Nevada, subject certified 
Topaz Lake - top gold vein extrative analysis. 

r----__,Letter dated April 5, 1974, franl I 
_____ ...,!to Aero Engineer'ing, Incorporated, regarding 
Taneum deposits. 

Letter dated July 22, 1974, fran Aero Engineering 
Incorporated, signed TROY E. BECKER addressed to! I 
I I, U.S. Platinum, Incorporated, Sparks, Nevada. 

Letter dated September 6, 1974, fran -Aero 
Engineering Incorporated, signed TROY E~ BECKER addressed 
to Great American Silver Company. 
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X AIRTEL 

TO: 

SUBJECT: 

• 

DIRECTOR, FBI (87-134116) 

SAC, ATLANTA {196-33) (RUC) 

• 

• 12/4/78 

I b ~s!~ FBU (B) 6 ? ,-/ 0 7 t_/ l ~~ • I r to - t./ (f 
00; Ll\S VEGAS 8 7-/ / !;; 5 ~ 

Re Atlanta airtcls to the Bureau dated 8/24/78 
and 2/15/78. 

Enclosed for Las Vegas arc th~ follouing original 
FD-302's: 

1. 9/26/78. 
2. ,__ ___ ----L,...,.8:..1.,8 78. 
3. i-------...L......:8:.....=;;8/78. 
s. 8/9/78. 
G. _______ .i..;:;;8/8/70. 
7. 8/10/78. 
8. 8/8/78. 
9. 5/30/78. 
10. _____ ........_5._3;;;..;,l/78. 
11. 5/26/78. 
120 5/30/78. 
13. 5/29/78. 
14. ______ .....&.,;:5:a.£,31/78. 
15. ..__ _______ ___._...;;;5;..c....;;;..;,30/78. 
16. SA 5/30/78. 
17. 5/29/78. 
18. 78. 
19. 5/31/78. 

2- Bureau __ tc1J~~ L/L/ ·-~/ 
~Las Vegan (Enc. 
1- Atlanta 

) 
:.:=0-

I I 
(5) 
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.. 

• 
20. 
21. 6 
22. 
23. 

1------------....... 6/78 • 
7/6/78. 

24. 
25. 
26. 
27. 
28. 
29. 
30. 
31. 
32. 
33. 
34. 
35. 
36. 
37. 

Also enclonod are tho following 

1. Affidavit of 
2. Affidavit of 
3. Affidavit of 
4. Affidavit of 
5. Affidavit ofL-....,.....---.....,,..,,----.....L.--------, 
6. Notez of interview r;.;:e==="""""--------,.--...,,.. 
7. s.E.c. interview of 
s. s.n.c. interview of 
9. s.E.c. intorvicrt-1 of 
10. S.E.c. interview of ..=,;;;;.;.;.....;;..;;;;; ___________ _ 

11. Affidavit of 
12. Affidavit of ..__ _______ ___. 

13. Copicn of two cachiern checks 10 000 each. 
14. Motes of interview 
15. Notes of interview -,._;;..;;;;..;;;;.;.; _____ ......, ____ ...., 
16. Interview l.og ..__ ________ __,, 
17. Advice of Rights......., _________ ~ 
18. Notas of interview 
19. Notes of intervic~ 

-2-
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20. 
21. 
22. 
23. 
24. 

-25. 
26. 

--27. 
28. 
29. 
30. 
31. 
32. 
33. 
34. 
35. 
3G ... 
37. 
38. 
39. 
40. 
41. 
42. 
43. 
44. 
45. 
46. 
47. 
48. 
49. 
so. 
51. 

- • 
Notca of interview i !. 
Itens received from~. _! ______ ~I 
Hotas of interview I 
Notes of interview 
Three page ncmo reg_a_r_d~i~n_g_C~r-c-a~t___,,A-merican 
Company. 
TROY DECKER AGoau, 9/13/73. 
List of Hire tranr;.fers .. 
Statement of TROY BBCIO:lR. 
Documentcr of! L 
I I .nt+-~,... Gl3011a. 
notes or interviet1 
Motes of interview 
Mote::; of interviet1 
Notes of interview 
Notes of interview 

Silver 

Notes of interview ,....__....,,...._.....,... ________ __, 
Motes of interview aamol.cs tol I. 
Uotcs of intcrviet·1 
1'1otes of interview 
Noteo of intcrvieu 
Noten of Interview 
Wotea of Interview 
Notes of interview 
noteo of interviau 
notes of interview 
ttoteo of intorviou 
Noton of intorviei, 
Notes of interview 
Notes of interview 
Hotes of interview 
notes of interview 
Motes of interview 

b6 
b7C 

For information of tho Bureau and L~s Vcgu□, Aaniotant 
United Statao httorney, AUSA) ~I _.........,.........., ________ ........., ______ I Dintrict 
of Novnda, Loo Vegas, advised 12/1/78, I ~ 
entered a nolo p1ea to one count of the indictment against 
him. ! !advioed the chargeo against JOHN MC ALLISTER 
uere being distiisocd due to r~ ALLISTER'S henlth and lack 
of evidence. 

Per lotter dated 1/13/78 from! ~ 
Attorney, Fraud Section, Department 0£ Justice to the U.S.A., 
Atlanta., Ga, no prosecution uill take place in Atlanta, Ga., 

-3-
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if! !wan zucca~afully pronecutcd in tho District of 
Navnda. Since! lnuccoonfully prooccutcd thio nntter 
iz being RUC'd to office of origin. 

LEADS 

LAS VBGAS DIVISION 

AT RENO, l:UWADA 

Report ccntcncing of~I --~~ 

b6 
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Federal Office Building, Rm 2-011 

300 Las Vegas Boulevard South 
Las Vegas, l!evada 89101 

October G, 1978 

Mr.! I 
United States Attorney 
District of Nevada 
Federal Office Building, Rm 4-634' 
300 Las Vegas Boulevard South 

b6 
b7C 

Las Vegas, Nevada 89101 

Attention: Mr.( l 
Assistant u. s. A torncy 

RE: I I; 
Interstate Transportation of 
Stolen Property: Fraud By 
Wire 

Dear Mr ..... I _ ___,~ 
This letter contains the results of two interviews 

conducted by Special l\gcnt I I with Dr -1 ~ 
who is the psychiatrist for! .----~ ~ ._ _____ _. 

On August 8, 1978, Or.j lwas interviewed at his 
office, 2770 South Maryland Parkway, ana he related that he was 
a medical doctor who specializes in psychiatry. He has a business b6 
associate who is Dr.! I who is a Ph.D. in psychology. b7c 

Dr.! !related that on approximately August 3, 1978, 
I !came to him at his office and appeared to be 
in a very depressed and suicidal mental state. At that time he 
advised! !to admit himself to the psychiatric ward at Valley 
Hospital. 

Dr. r I further related that he again saw I I on 
August 7, 1978, and! lmantal condition was that of being 
more severely depressed. At that time, he told! Ito either 
commit himself to Valley Hospital or he, Dr.j ~ would do it. 
According to! !admitted himself to tho psychiatric 
ward at Valley Hospital at approximately 5:00 p.m. on August 7, 

.----1978. /tli· _ (/ <.; _ . 
- Addressee ~.· .,·1~~: :;-,1 ,,_ __ u Ci 
- Las Vecras (196-44) (P} (/ ,·;· 

1
, - ~~ I 

,. , ., 

0 ~-~ ·'-. , .. ~ ;· ' 
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• 
Dr. I I described! !condition at that time 

as that of an individual who was severely depressed and who 
had suicidal tendencies. I I thought processes and physical b6 
motor reactions had slowed down considerably. ____ b7c 

Dr. I I was of the opinion that if I ) was 
released from the hospital at that time, he would commit suicide. 

On August 8, 1978,I !was given a batterv of tests 
by Dr.I ~ These tests suprrted Dr.I !opinion 
as to the mental condition of~! __ ....,_ 

I !is presently on an anti-depressant medicine 
call~d Limbitrol. 

At that time Dr.! !did not expect to see a positive 
change in I I condition for at l.east a week or a week and 
a half. Also at that time, Dr.! I related that I ~ upon 
release from the hospital, he would need 24 hours a day supervision. 

On August 28, 1978 1 Dr.! !was again contacted at 
his office and related that I !was released from 
the Valley Hospital on August 18, 1978. Since the time he had 
been released, Dr. I j had seen him twice and that I I 
mental condition had improved in that he was less depressed than 
when he was admitted to the hospital and was not suicidal at that 
point. 

Dr. I I olassif ied I I mental condition as being 
moderately depressed by stating he was not a threat to anyone at 
this time nor a threat to himself. I !is still on the anti­
depressant drug called Limbitrol and will be on this medication 
for a yeriod of months. Dr.! !related that he will be scoing 
I on a weekly basis and stated that! !should be ready 
for trial by December, 1978. 

Very truly yours, 

JAMES M. POWERS 
Special Agent in Charge 

By: 
ROBERT M. BRYANT 
Special Agent in Charge 

b6 
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~,-,ONA!.. FORM NO. 10 
MAY 111112 EDITION • 
CSA FPMR ('1 CFR) 101•11,S • 

UNITED STATES GOVERNMENT • 
Memorandum 

TO .--_.......,AC, LAS VEGAS DATE: 9 /27 /78 

FRO:& C, SAN FRANCISCO (87-35977) (RUC) (#6) 
b6 
b7C 

SUBJECT: 
et al 
·ITSP; FBW (B) 
00: LAS VEGAS 

Re San 
August 10, 1978. 

calls to Las Vegas on 

On August 10, 1978, I !of the Bank of Amer~ca, 
telephone number I ! .. and I I, telephone number 
I !. both of the Bank of America Personnel Division, re-
viewed their records and advised, although their personnel records 
are destroyed after ten to fifteen year~, they could locate 
no r:ec.ord o:f subject ever having been employed by the Bank of 
Ameri-ca .. 

. Also on August 10, 1978,._ ________ __. Personnel 
Cler~, of Kaiser Aluminum, advised that she would attempt to 
locate recyrcts regarding subject's claimed employment. Approxi-
mate~y anl hour later Mr. I I, Compensati.on Analysis, 
Director for the Wage Department of Kaiser Aluminum, cal.led the 
FBI.,. San Francisco, and advised that he had reviewed all employ­
ment( records for Kaiser Aluminum for twenty years past and could 
loca.i~e nothing regarding sub,ject. Mr. I !further stated that 
he h:fi.d contacted I !, Manager of the Compensation Ad-
minilptration for Kaiser Aluminum, and who has been employed in 
that:.'. department for 25 years (approximately). and Mr. ._! ___ __. 
was ~nable to recall or locate any records of subject. 

!: 
j Inasmuch as there is no further investigation ih 

the ~an Francisco Division on this matter, San Francisco is 
cons;idering this case RUC 'd. 

j 

fJas Vegas 
San Francisco 

~ ,,=....------:;;=.:..:.,1 

___ . ...,r·, :., 1978 

Buy U.S. Savings Bonds Regularly on the Pa_,vrotl Savings Plan 
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LAS VEGAS (196-44) (P) 

ET AL; 
ITSP; 
FBW (B) 
00: LAS VEGAS 

9/14/78 

Re Atlanta letter to Director dated 8/24/78. 

Enclosed for Atlanta are two copies of two FD 302s 
and two copies of investigative insert reflecting investigation 
at Las Vegas. 

~

anta (Enc. 4) 
s Veac>s 

(3) _I----

·. ·•!; ;•: LJ 
~ --

__ , _.., -
' -·-Q-
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LV 196-44 
I I 
1 

The following investigation was conducted at 
Las Vegas Division by Special Agent I ~ 

On September 7, 1978, _! ________ L Secretary, 
Fletcher Jones Chevrolet, 444 Decatur Avenue, Las Vegas, 
Nevada, was contacted and she related that on September 1, 
1977,......., __ ___,. ____ ____,was terminated from employment with 
the dealership. 

On September 11, 1978, Dr. I L 2770 
South Maryland Parkway, was contacted and he related that 
at the present time! !is not employed. 

On September 11, 1978, _________ L Manager, 
Villa Apartments, 1000 Dumont Street, Las Vegas, Nevada, was 
contacted and related that! !is presently 
residi,ng at that address in Apartment 218. 

b6 
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xx 

TO: 

FROM: 

SUBJECT: 

8/1/78. 

• 

DIRECTOR FBI 

SAC, ATLANTA 

ET AL 
ITSP; FBW (B) 
00: LAS VEGAS 

(87M•l34110) 

(196-33) (P) 

~ 

8/24/78 

RE Atlanta teletype to the Bureau dated 

__________ F_•o-r_informat1on of the Bureau subject~I --~ 
...._ _____ ~I was admitted to Valley Hospital, Las Ve~as, 
Nevada on the evening of Au~ust 8, 1978. I !was 
admitted to the mental section of the hospital by Dr. I I 

' 

I Psycho[ogist, Las Ve~as. U.S. District Jud~e 
_ _ Reno, Nevndn ordered! !to be examined 
by a government doctor. Hearinr, held on afternoon or 
August 9, 1978. Judge ruled trial to be continued until 
12/4/78. 

Jud~e ordered invcnti~ating Agency to monitor 
I I activity after release from hospital t .o avoid a 

1 

similar motion for continuance prior to trial in DeceMber. 

2-
~ 
2-

(6) 

Bureau 
Las Ve~as 
Atlanta 

I 

(196-44) 
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AT (196-33) 

Dr.! I contacted and advised ... I __ __. 
released from Valley Hospital on Friday 8/18/78 and has 
seen I Ion Tuesday 8/22/78. !condition is 
improving. 

LAS VEGAS DIVISION 

AT LAS VEGAS 2 NEVADA 

(1) Contact employment of...._ ______ ......... to 
determine if he is still employed. 
Employment can be obtain from arrest 
FD 302. 

(2) Verify residence. 

(3) fiaintain contact with Dr -....-1 --r------' 

l jre condition of~! __ ....,!. 

ATLANTA DIVISION 

AT ATLANTA, GEORGIA 

Investigation continuing and investigation being 
furnished to USA Las Veeas and Departmental Attorney. 

* 2 
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FD-302 (REV. 3·8·77) • • FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

8/29/78 
Date of transcription _______ _ 

1 

Dr,! ~ telephone 
number I L related that I I was released from 
Valley Hosfital on August 18, 1978. Since the time he was released, 
Dr. I _ has seen him twice and he relates that I I is less 
depressed than when he was admitted to the hospital and is not 
suicidal at this point in time. 

Dr. I I classified I mental condition as b6 
moderately depressed and stated that he is not a threat to anyone b7c 
at this time nor is he a threat to himself. 

Dr .. L-1 __ _.! related that I I is presently on an 
anti-depressant drug called Limbitrol, and that he will be on 
this medication for a period of months. 

Dr. lL--_-~lrelated that he will be seeing!~ __ __.!on a 
weekly basis. 

He also stated that I I should be ready for trial 
by Pecember, 1978. ---~ 

LV 196-44 rK 
~"Y'"::]'1'-"uP.wO~--------....a.1••~--------------"":/29/78 ~~ 

8/28/78 Las Vegas, Nevada 

b6 
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~ Date dictated ___________ _ 

This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It Is the property of the FBI and Is loaned to your agency· 
It and its contents are not to be distributed outside your agency. · ' 



......,,_.. -..__,; -. ' - _;;::_:::_~------iiiiiiiii...-iiiiiiii~iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiijiiii 

t 
LV 196-44 

I I 
1 

~..------,,--------,,,.....,,-~, Clerk in the Secretary of 
State's Office, Carson City, Nevada, advised that there are 
no incorporation records on file for the firms of u. s. 
Platinum Manufacturing and U. s. Platinum Sales. 

-------~!did provide certified copies of the 
Articles of Incorporation and list of Officers, Directors, 
and Agents for the following listed Nevada corporations: 

United States Platinum Refining, Inc. 

United States Platinum, Inc. 

Marmac Mines, Inc. 

Curtis Nevada Mines, Inc. 

United States Platinum Milling, Inc. 

b6 
b7C 



FD-302 (REV. 3-8·77) -- ' ,,. • • FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date of transcription _____ 8_/_9.,_/ ..... 7_8 _____ _ 

Doctor 
phone number , related that he is a Medical Doctor ____ _,, 

and specializes in Psychiatry. He has a business associate 
who is Doctor! !who is a Ph.D. in Psychology. 

_________ H=e ......... r~e=l~ated that on approximately August 3, 1978, 
.....,. _______ __,came to him at his office and appeared to be 
in a very depressed and suicidai mental state. He advised 

I Ito admit himself to the Psychiatric Ward at Valley 
Hospital, 620 Shadow Lane, Las Vegas, Nevada . 

.------~D=o=c~torl !went on to relate that he again saw 

.__ _____ ____,! on August 7, 1978, and I I mental state 
was that of being more severely depressed. He to~l~d;;..I ____ .... 
at this time that either he would have to commit I I to 
the Psychiatric Ward at Valley Hospital or I I could 
sign himself in. I !admitted himself to the Psychiatric 
Ward at Valley Hospital at approximately 5:00 p.m. on 
August 7, 1978. 

Doc.tor I I described I I condition as that 
of an individual who is severely depressed and has suicidal 
tendencies. I I thought processes and physical motor 
reactions have slowed down considerably. 

Doctor I I related that in his op1nion if . ..,I,--_ ___. 
was released from the hospital immediately that he would 
commit suicide. 

related that on the morning of 
...------August 8 was given a ba.ttery of test .... s ......... b......._ __ 

Doctor ____ ...,....___.. These tests supported Doctor 
opinion as to the mental condition of ______ .,,_..,.....___.is 
present! on an antidepressant medicine called Libitrol. 
Doctor does not expect to see a positive change in 

condition for at least a week or week and a half. 
He further related that even if! !was released in a 
week he would need 24 hour a day supervision by someone 
who was competent and trustworthy. 
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Doctor! !stated that he would welcome a second 

opinion by any Psychiatrist the Government would choose to b6 

examine I !. .------. .-------. b7c 

Doctor! I related that! !tried to commit 
suicide approximately a year and a half ago in Reno, Nevada, 
by taking an overdose of sleeping pills. 



77-00066-BRT 
' 

. . 
I ' 

U.S. v. _61 ~-----::~"""""r---1 C1:. 77-2200 
(Wire fraud, etc.) 

Defendant present in court on bond wit b7c 
counsel, I 7, for hearing or 

b6 

to be relieved as counsel. I aLn.....,...r--................. -........., 

both sunrrnoned to the stand and sworn. Both testifi d. 
After hearing on motion, the motion was denied. 
Trial will proceed as scheduled. Defendant 
continued on bond . 

SEARCHED.r-7-
SERIALIZE'-t_t-

AU6 g 1978.-----, 

FBI-LAS VEGAS 
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AT LAS VEGAS, NEVADA 

On September 15, 1977, ._ _______ ~was 
arraigned before U.S. Magistrate JOSEPH L. WARD, Las 
Vegas, Nevada. At the time of arraignment, personal 
recognizance bond of $25,000 was set and subject released 
under his c:-•:;} personal recognizance. 
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I 
I. " • FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Date. __ 9 / ___ l---"6/"--7_• 7 _____ _ 

1 

_________ O~n-·_s-e-p~tember 15, 1977, at a roximatel 3:22 PM, 
!was a rehended at 

---------1-1-·n _______________ was advised 
of the identities of the arresting Agents and the reason 
for his. arrest. 

I !was advised by SA.__ _______ __.of 
certain of his rights which ar,e shown on a form calJ:ed 
"Advise of Rights". After executing this form, I I 
advised he had nothing to say since he was not guilty of 
any wrongdoing. 

Thereafter! !was transported by Bureau car 
to the u. s. Marshal's Office, Las Vegas, Nevada. The 
following description of! !was obtained 
through observation and interview: 

Name 
Sex 
Race 
Height 
Weight 
Social Security 
Account Number 
Date of birth 
Place of birth 
Eyes 
Hair 
Present address 
Home telephone 
Number 
Past employer 

Male 
White 
I I 
Approximately D pounds 

Jft-'-11-~ 

:: a1 .... _,7_7 ___ T_=_=_IZ_•_ec_• = __ ,,T_=_--_n_cil_= _______ .,1-.::--7-1-07 ..... :l 9 /16/77 
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' FEDERAL BUREAU OF fNVESTIGATlON 

Oate, __ 9_/_1_9_/_7_7 ____ _ 

JOHN WALLACE MC ALLASTER was arrested at his 
residence, 1760 Grandview Avenue, Reno, Nevada. He was 
advised of the identities of the arresting Agents and the 
charges against him. 

He was transported to the office of the United 
States Marshal, Federal Building, Reno and was placed in 
the custody of said office. 

The following description was obtained through 
interview and observation: 

Name 

Sex 

Race 

Date of Birth 

Place of Birth 

Height 

Weight 

Hair 

Eyes 

Social Security 
Account Number 

Marital Status 

Children 

Military Service 

JOHN WALLACE MC ALLASTER 

Male 

White 

March 20, 1920 

Vallejo, California 

5' 9" 

190 pounds 

White 

Hazel 

572-03-8357 

Married,LI ___________ ___. 

u. s. Air Force, March, 1943 -
January, 1946 

J 9t--LJ1-/-/1 
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On 9 /16/7 7 Reno, Nevada Fila#,_..;L;;;.~..;.J_.;;.8..;.7_,.,;;;;l;..;;0..;.7...;4;.;;l;..._. ____ b6 
, _ __:.....,....;.. __ --1~-----.;_--,----------- b7C 

SA 
SA 9/16/77 

by.~--1. ___________ J-_______ Oatedtctated _________ _ 

This document con!ains nelih11r recommendations nor conclusions ot tho FS!, It Is the prop1niy .of thci ,FBI and Is loaned to your agency; 
it and ils conl111nts are not to be distribulod otilslde yo1J1r agency. 



.. ,- l, 

;·· . \ 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

7/28/76 
.Dote of transcription _______ _ 

JOSEPH LORD NEAL was interviewed at his residence, 
6905 Airport Boulevard (renumbered recently from 6835). NEAL 
was advised of the identity of the interviewing Agents and the 
nature and purpose of the interview. He was advised of his 
rights as contained on a form "Interrogation; Advice of Rights" 
which he read, stated he understood, and signed. He stated 
he had nothing to conceal and agreed to the interview during 
which he furnished the following information, indicating a 
willingness to testify to any information he furnished. 

NLAL advised he met a roximatel three 
years ago in the office of M.obile attorney--=---------- tele-
phone! !. He indicated that at that time ____ was 
looking for land in British Honduras. NEAL said he had some 
land in British Honduras and gavel la list of parcels of 
land for sale there. He said nothing came of this matter. 

NEAL advised that about a year or more ago in the 
fall of 1974! !called him and they met at a Holiday Inn 
on the Beltline (I-65} either in the lounge or in the lobby 
and they talked about f-arm land on the east cost of Nicaragua. 
Nothing ever came of this discussion~ 

NEAL advised that! !has been in his home and 
he has been in I I home in Walnut Hill, Florida~ At one 
time NEAL told._....,...,. _ ____.! about a cattle operation in Bolivia. 
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I !had been there and met one of the officers there in 
the Agricultural Bank. I I asked if NEAL would be interested bG 
in going into a deal with him, but NEAL was not interested. 

NEAL advised that some time later he had received an 
inquiry from a Chinese national looking for bovine gallstones. 
He knew about the matter and was to write an Englishman at 
some bank in an effort to obtain these. He indicated the 
Orientals use bovine gallstones for a heart stimulant and 
they sell for approximately $1100 per ounce. I !was 
supposed to have contacted some Oriental in this regard, but 
nothing ever came of this. 

NEAL,advised·that about this time I lhad some Jt 
-----.--I q~ ,J/ ii - ii 

7/26/76 Mob1·1e,. Alabama Interviewed on __ ....;___....;__ _____ ot _______________ Filo # MO 183-20 
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farm land (he specifically mentioned the figure of approximately 
11,000 acres) in Louisiana, south of Baton Rouge, on a river. 

I !indicated he was going to plant soybeans. Shortly after 
planting the soybeans there was an excess of rainfall and the 
Mississippi River overflowed its banks and! !lost all his 
seeds. NEAL indicated this was just conversation between the b6 
two. b7c 

During this time! !told NEAL about L. MILLS BEAM, 
who resided in Inglewood, California. He said BEAM had a bank 
in Kingstown, St. Vincent, British West Indies. He said~! __ ___. 
showed him a brochure on the bank, the Atlas Bank of Commerce 
(ABC), as well as a letter from BEAM to! !showing assets 
of the ABC as $257,400,000. NEAL said he accepted this at face 
value and did not question it any more than he would have a 
brochure from the First National Bank in Mobile. 

NEAL made available for duplicating a copy of the 
letter from BEAM to! !which is attached hereto and is 
considered a part of this interview report. 

Later, NEAL advised, after! !had told him about 
BEAM, he told him BEAM was in a position to help fund anything 
they might want to go into which appeared to be worthwhile. In 
this connection NEAL advised he has a friend in Yazoo City, 
Mississippi, I ~ who is a partner in Thompson-
Anderson Enterprises, raising catfish fingerlings. There was 

b6 
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some discussion of! !NEAL, and.! I going into the 
business of raising catfish in South America due to the long 
growing season thereo This was to have been in Nicaragua and 
NEAL indicated a lot of work was done on the project and ~I ___ _, 
I !had indicated an interest in qoing in on the venture 
as an expert. ·1e added, however, that [ I never came up 
with any funding for this project. 

He again heard from! !in late 1974 at which time 
____ _,!told him BEAM dealt in gold and had been in all types of 
metal for a good many years. I !told him BEAM had 40 tons 
of gold for sale in the form of gold bars. NEAL said he called 
BEAM in California to find out how to go about buying the gold 
should he find anyone interested in purchasing it. BEAM told 
him to have the buyer's bank notify one! ~ 
trustee, Browns Hotel, Dover Street, London, telephone I ~ 
BEAM sald to have the buyer's bank telex the Toronto Dominion 
Bank in Toronto with! ~ trustee of J.C. Bouchard 
Company, LimitE i, with a Canadian address which he does not now 

~------ --



• 
recall. BEAM furnished a set of instructions for the body 
of the telex. He said he subsequently gave these instructions 
to a Dr.~----~~ Mattoon, Illinois, 61938, with office 
telephone , home telephone_! ___ ~I, telex ffl !. 
He said Dr. ave the information to either one of two 
people, a Dr. or a Decatur, Georgia, 
telephone number advised that! land 
I !apparently work out of a lawyer's office. 

NEAL continued that on a weekend! !called him 
and said, •c:J, we're mixed up. What were the instructions 
you gave me on this gold?" NEAL replied that he had not given 
him any instructions and said he would assume such instructions 
were given by either I !or Dr. I L He said! !had 
called him, NEAL, the day before from Orlando, Florida, and 
gave him his telephone number there as I I• He said 
he gave this number to! !to contact! !there to get 
the matter straightened out. NEAL indicated he thinks that 

I !was possibly in Orlando, Florida, area with an individual 
by the name of I !. • • 

b6 
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NEAL advised that early the next week Dr. I I had 
called him and said, 'c:J I'm very disappointed. 11 NEAL inquired 
what was wrong to which Dr. I !replied that the instructions 
he had received were fallowed through by I I and the bank 
in Toronto did not know anything. They did not know BEAM, 

I ~ or anything about the gold. NEAL inquired if Dr.'----
had called BEAM. ! !said he had called BEAM and BEAM 
wanted him to change his contact from the Toronto Dominion Bank 
to the Algemine Ban,, not further identified. He indicated he 
was di$appointed in and indicated he would have followed 
I I to Alaska if had told him anything which would 
take him to Ala3ka. NEAL subsequently advised the Algemine 
Bank was further identified as the AlgeJ11ine Bank of the Nether­
lands on Threadneedle Street, London, England. He further 
indicated that after a short time, sometime in 1976, ~I ___ _, 
lost interest in t~e gold deal. 

b6 
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NEAL said that he called BEAM a short time thereafter 
inquiring if th.0 gold was still for sale and if so, would he 
please give NEAL complete bank instructions. He told BEAM that 
Dr. I I had tuld him there was a complete mix-up in the Toronto 
Dominion Bank instructions. 

BEAM ~·:old him that if anyone wanted the gold to have 
his bank to sen i a telex. to I L Manager, Algemine Bank of 
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the Netherlands, Threadneedle Street, London, England. Further, 
BEAM said an~one interested in buying the gold should have Mr. 

I lnotifyl I trustee, Browns Hotel, Dover 
Street, London, England, telephone I !, Further, he should 
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have his buyer's bank stipulate that the buyer would place 
$5,000,000 in certificates of deposit (CDs) for 180 daY.s in the 
bank in the name of the buyer or the buyer's bank with! I 

I I trustee. BEAJ.'1 then said! !would place $5,000,000 
in CDs in the same bank at the same time to offset the buyer's 
CDs. He said BEAM gave the code I I for this transaction. 
I !commented that he never thought this might be a funny deal 
until Dr. I !had called him as he had seen the financial 
stauement of the ABC. 

NEAL continued that some time later! !called 
him one afternoon and said he was in the West. NEAL recalled 
this might have been Utah. I !told NEAL he had an option 
on a bunch of gold concentrate. He said he would arrive in 
Mobile, Alabamar at 5 pm and his wife was to come pick him up 
at the airport. He asked NEAL if his wife was not there would 
NEAL pick him up and the would watch for his wife and flag her 
down. (It is noted that residence on Airport Boulevard 
would be the airect· route from residence to the 
airport). He said that about 5 pm,..._ __ ---'called him and said' 
he was at the airport. For some reason NEAL was not able to 
meet I !at the airport and asked Mrs. NEAL if she would 
pick him u. On this occasion I !told him he had met a 
man named from, he believed, Salt Lake City, Utah. 
He said had a stack of papers and! !told him that 
~---~~was with Mark Associates, Salt Lake City, telephone 
._ ____ ~NEAL said! !papers were an option on a large 
amount of gold concentrate in a bonded warehouse, but NEAL 
does not recall where. He said! !told him he had an 
option good until 12 noon the following Tuesday. I !told 
NEAL he had talked to BEAM and BEAM was going to give him some 
gold certificateso NEAL said he presumed these were from the 
ABC. I !told him that if he could find a buyer for the 
gold certifica~cs, BEAM was going to let him have the gold 
certificates. I !was to put up the concentrate behind 
the gold certifi~ates with BEAM having the gold to back them. 

NEAL said he called! !in La Plata, Mar~land, 
with the EquitY. Develo ment Company, telephone I _ I, 
home telephone ~--~-r----'f telex ffi __ ---:::--::---=---......,,,........---Jadvised 
he had previous: y told about the gold BEAM said he had 
to offer and ha< given the latest set of instructions. 

b6 
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said that while! land his wife were in NEAL's home he called 
regarding purchas~· ng the gold which he received from BEAM. He 

I land told him lwas at his home at that time and he had 
a bunch of gold certificates to offer and inquired if I !knew 
anyone who might be interested in buying the gold certificates. b6 

He said I ltold him he might have a buyer, but said further b7c 
that he and his wife were going to Anapolis for dinner and he 
would call NEAL the following day for details. NEAL said he 
told I lthat! !had the details and! !and! !should 
talk. NEAL said that on the following Sunday !nigh! he called 

I !to inquire if! !had the informationo said he did. 

NEAL sai~told him, NEAL, that he was going to 
send a telegram to c::==:=J as to exactly how I I wanted_! ____ _, 
offer worded and inquired where he would send the telegram to 
I I NEAL advised! Ito address the telegram to! I 
at Atmore, Alabama, and they would notify I L He noted 
in this connection thatl !resides in Walnut Hill, Florida, 
just across the state line from Atmore, Alabama. 

OD. the follow:i.n<J Mon<:la.y N:P.A.T., s.::t:Lc'l -!-hat I I called 
him and said he had received the telegram from! j and he·had 
gone to the West1rn u1ion office in Atmore and sent the exact 
telegraj back to (NEAL explained that! jtelegram 
to therefore contained the same wording which! !had 
indicated he would furnish to! j. 

On the following Tuesday morning, NEAL said~!-....,...__. 
came to NEAL's home with his son and told NEAL that he had 
only until 12 noon that day, Salt Lake City time, to get some­
thing to the bank in Salt Lake City rjgardlng the picking up 
of his optiono He said! !called about 11:30 or.--__ _ 
12 noon Mobile -::ime to find out what the situation was. I 
said that I I ~,aid he had a buyer for the gold certifica_t_e_s _ ___, 
as well as the ~1old BEAM was selling. He said it seemed that 
I !was qoing to send a communication to! !or! I 
at! !bank that they had someone to buy jthe Told certifi-
cates. NEAL advised that as far as he knew, had the 
gold certificates placed. 

NEAL &dvised the next time he heard from! 
jwas int~~ Miami area of Florida. He said h_e_d_o_e_s~not 

~r_e_c_a_l_l ... the conversation at that time, bu.t that I I had given 
him a motel telephone number where he was supposed to b .... e ..... "---..... I·;;..;;Ie'--, 
said he subsequ,ntly called! !there and found out!._ __ ~I 

b6 
b?C 



. , 

MO 183-20 
6. 

• 
had left. He said he called! !home and talked to! 
wife later in the week. Mrs. I I told him that ;.::I :.=..-=.:::....!::::;l:-'.'l-1a-d~-....1 
gone to Zurich, _Switzerland. - He asked why and and said, "Do 
you know what it is?" He said she mentioned a name which he 
cannot now recall and .asked, "Were you part of that deal?" 

NEAL advised that every three or four days thereafter 
he called the! !home to see if! !had returned or if 
Mrs. I !had heard from him. She eventually told him she 
had heard from I I and he hoped to be in that weekend. NEAL 
advised from an examination of his telephone bill that this 
would have occurred during late April or early May, 1976. He 
indicated that! !was in Switzerland for 10 days to two 
weeks. He said he received .a call one day from! !from 
New York after I !returned to the United States. NEAL 
said he inquired of! I if he got his business finished and 
had he closed what he went after. I iindicated he had not 
and went on to relate -to NEAL that he was in London and he and 
I !were in their hotel when two or three people came to 
his room and took his briefcase and all of his papers. NEAL 
$.~id he inauired ~-.?h0 they WP.r.e .:rnd ask.Ad if he was robbed. 

I !indicated he was not robbed, but he thought they were 
people from Interpol. NEAL inquired what Interpol would want 
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with! !papers~ I !replied he did not know, but they 
sure ;ot them. I I also indicated that In.terpol also possibly 
gotl ~ !papers. NEAL indicated that he did not know that 
I had gone to Europe with I ~ 

NEAL advised that before! ileft for the Miami 
area he told NEAL that someone had called him whom he identified 
by name, but NEAL did not recognize the name. I !indicated 
this individual was the same individual who was representing 

I I group. He said I I had said he never heard of him. 
NEAL indicated! lgave him a telephone number which had 
the same area code as I I telephone number. He said I I had b6 
denied knowing either the man or the number. I I inquired b7c 
of NEAL if NEAL knew who he had rur1: into in London. I I 
indicated he had run into two men on the street in London. 
I !indicated one of these men, he had found out, was the 
same one who said he represented buyers for the gold certificates. 
He said if he was correct, I I had said they were the same on~::; 
who wanted the ~old certificates and the gold. NEAL indicate~ 
that when I ! left New York he went to the Orlando, Florida, 
area. NEAL said that when! !returned from Orlando to 
Mobile, he then saw him for the first time since! !had 
returned from I..:.rope. NEAL said he toldi Ito tell him 
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the whole story and what was going on. He said! !told 
him he was in his hotel room in London and repeated the story 
about running into two men and about his briefcase being taken. 
NEAL inquired if his passport had also been taken to which 
I !replied in the negative. 

NEAL saidl ltold him that when he got ready to 
leave London he contacted the hotel house detective and told 
him he was leaving. He said he inquired of the house detective 
if the house detective knew of anyone who wanted to talk to him 
about his papers being taken. He said he told the house detec-

_tive where he could be reached in the United States if anyone 
did want to talk to him. He said I !volunteered the infor-
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mation that he had talked to BEAM on the telephone and the FBI 
had been to BEAli1's house and picked up all BEAM's papers, every-
thing he had in the house. I I said BEAM also told him that bG 
someone picked up I I and another individual and put them b?c 

in jail. BEAM said that he had had to get them out of jail. 
When the namel lwas mentioned by interviewing Agents 
to him, he said it rang a bell. He said when BEAM mentioned 
the name of the Jni'l.n ~.rrested w.it'h. I b th0.t was the fired• 

time he had heard the name! ~ / 

NEAL advised he aske.£.L !if he thinks BEAM is a 
crook. He said! !said, •LJ, I don't think so. I've 
been in BEA.M's home several times and BEAM has never toid me 
a lie yet." • 

When NEAL was asked what his cut of the gold deal 
was to be, he replied if his recollection was correct that 
I !had told him BEAM had offered! !$1 per ounce. 
I I told NE1'1L that if NEAL found a buyer, I I would 
give up half of ·:·lis commission. NEAL advised he offered half 
of his half to I land Dr. I L He said the amount of gold 
for sale was 40 t.ons or 996,000 ounces. NEAL indicated his 
half would amount to roughly $445,000 and splitting that with 
l land! !h3 would realize approximately $225,000. NEAL 
said all negotiation on his pa~t was done by telephone. NEAL 
said he did not ;-:now where the gold was and I I told him 
he did not know where it was, but if sold it was to be delivered 
in Zurich, Switzerland. 

NEAL said he has no other information regarding the 
gold deal. 

With r3gard to the name WALTER WARDt NEAL advised he 

b6 
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learned from! !that WALTER WARD is supposed to have a 
silver concession in Texas and! !has been attempting to 
help WARD get financing to expand his operation. NEAL advised 
that as he understands it he classed it as a graphite operation. 
He said he understood that WARD had had experience in oil in 
years past and found the graphite with silver in it. It was 
WARD's intention to mine the graphite for the silver and WARD 
needed $600,000 financing. NEAL said he did not know anyone 
to finance this deal and he -abandoned efforts in this regard. 
He said the mine is supposedly.located in Llano, Texas. In 
this connection he said a Dr. E. L. MORAGNE, Ph.D., was supposed b6 
to have developed a process to separate the silver from the b7c 
graphite. NEAL exhibited documents indicating this process, 
bearing patent {~3, 463,319, was patented on August 26, 1969. 

NEAL advised that I I had told him that WARD was 
in Zurich. NEAL said he inquired if! !had seen WARD while 
he was there and what was he doing. He said he cannot recall 
what I I told him. 

NF:7\L made availci.ble for 011pl.:i.C!r1f:-iriq·various documents 
relating to Dr. MORAGNE and his concession in this matter as 
well as other documents regarding the extraction of the silver 
from graphite which are attached hereto and are considered a 
part of this interview report. 

NEAL went on to relate that! !told him in late 
1975 that he, I i had seen documentation which BEAM has 
from the Department of Defense on surplus underwater communi­
cations cable which was used during World War II. This cable 
is in the Pacific Ocean in 30 fathoms of water from the west 
coast of the United States to either Alaska or the Aleutian b6 
Islands. He said BEAM traded with! ~ who said he had a b?c 
copy. 

NEAL advised that BEAM has verified to NEAL that 
he has the cable obtained from the Department of Defense. 
He said there is some 1,000 miles of this cable and BEAM has 
confirmed what! !told him. He said he called BEAM less 
than a month ago and BEAM would let someone pull up the cable 
on a share basic. NEAL said he has found one! ~ 
who formerly li '"-ed in Japan and possibly worked for the State 
Department. BEAM told him there was a Japanese involved in 
this who is "top actor" in Japan. He said this Japanese came to 
the United Stat:s after the 4th of July, 1976, possibly the 9th 
or 10th of·July and he and! jmet with BEAM and indicated 

I 

\ 
\ 
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either the Japanese or! !has located a boat capable of 
lifting the cable, some of which he indicated is 8~' in diameter. 
He said the Japanese and! !have gone back·to Japan, accord­
ing to BEAM, to raise money for deposit for BEAM for a contract 
to pull the cable. BEAM told NEAL they went to Japan to see if 
they could get permission from a bank in Japan for $200,000 to 
be released when they physically started to lift the cable. 
NEAL stated he talked to l I wife on either Friday or 
Saturday evening, July 23 or 24, and she had heard from!~-----. 
that he and the Japanese were hoping they could return from 
Japan on July 24 to finalize their contract with BEAM. NEAL 
said BEAM told him as late as the previous week that a man named 

I ~ of whom he had never heard before, was supposed to be put-
ting up $6,000,000 worth of property to the Japanese in the form 
of a guarantee of the cable. 

NEAL said the Japanese is to put $200,000 in the bank 
in escrow on BEAM 0 s behalf to show good faith on their part or 
as an advance commission which could be withdrawn as the cable 
is lifted in segments. NEAL said the man named! !was to 
p1.1t up the $6,000, COO 't·?crth of u!!identified propert~l ~\Thich NB~~I! 
would assume was collateral bond to guarantee the cable is there. 
NEAL said he has n~ver seen any documents in this matter, but 
I I told him he had a set of the documents which were among 
his papers picked up in London. NEAL said he helped put t~h~e------~ 
deal together bv etting in touch with! !and putting I 

b6 
b7C 

in touch with to put him in touch with BEAM, andl~=-----~I"""""" 
gave telephone number. NEAL snid he received a ~~c 
telegram from.__,_~prior to the 4th of July from Prairie 
Village, Kansas, in uiring if the cable was still available 
and if so to call at a telephone number furnished. NEAL 
said he called ___ ~and said the cable was still available 
as far as he knc. w. He said I I resides at l J 

I 
~ and furnished telephone number! ~ 

__ -~'· NEAL said! (had told! !to call BEAM's telephone 
number and talk to BEAM directly and satisfy his mind and to go 
from there. NEAL said the Japanese andl !returned to Japan 
in their efforts to finance this deal. 

When NEAL was asked what his cut in this deal was to 
be, he said he 6id not know for sure. He advised that in the 
original convcr:::ation with BEAM in this matter BEAM indicated 
he wanted one third for himself in either money or cable and 
it made no difference to him which. He said that BEAN told 
him he and! !could expect something out of the dea2: that 
they could not \ ork for nothing. BEAM suggested that NEAL put 
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in 16 .2/3% for him and! land whoever they had to bring in 
to move the cable and he could liquidate his cable as he saw 
fit. Those lifting the cable would get the other 50%. In 
conversation with BEAM, BEAM told him he had had to bring in 

I !and had to give up some of his one third cut as he was 
not able to trade on the basis on which he first talked to NEAL. 

With regard to the jet fuel deal, NEAL advised he 
believes he was contacted by an individual named!,__ ______ _. 
from the Miami, Florida, area, who said he had some jet fuel, 
but never said where it was located. He said! !is connected b6 
with Ramson Associates, Box 341171, Coral Gables, Florida, b7c 
telephone number I !. He said he was contacted in 
about March or jpril,I 1976, by! I and he does not know who 
referred him to . He said! !told him he had some 
tremendous amount of JP4 fuel and NEAL said it seemed like an 
astronomical amount and mentioned 500,000,000 gallons which 
would be delivered over some period of time. He said! I 
did not ask NEAL for any money, that he just wanted a buyer. 
He said I I was reportedly working through a broker in Hong 
Kong. NEAL said hH also told! !about this·dP.al. NEAL said 
he asked! I to send him some documentation regarding this 
deal, but he never did and the matter is dead insofar as he is 
concerned. NEAL said! !was in no·way connected with this 
deal. 

With regard to the approximately 11,000 acres of farm 
land in Louisiana, NEAL said! !reportedly had a lease on 
the land and he knew nothing of anyone trying to buy ~he land. 

With regard to individuals previously identified in 
this investi ation NEAL advised he has never heard of I 

~------------~' and _______ __. He said he has 
heard of or been in contact w~i~t=h::....:L=-:..•....:.:M~I~L=L~S:....:B~E=•·AM:.=..:~'-=:;----------____________ __., and b6 

b7C 
With regard to NEAL thought this 

was possibly the name! !wife had given him of the individual 
with whom I I went to Zurich. 

With r~gard t;.::o:;...i,,,! ____________ ~I, he believes 
this is the individual! !mentioned as being in jail as 
was I 1-

With) ~gard to Dr. FREDERICO GONZALEZ, NEAL advised 
he believes he :. acalls GONZALEZ's name being on the ABC brochure 
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as possibly being an officer. 

With regard tol NEAL believes 
I !was at the Orlando, Florida number! !as he 
believes he recalls that! !had a labor contract to pick 
citrus fruit in Florida. He said in this connection he recalls 
that i====:J displayed to him an identification tag and indicated b6 
that c===:] had had to be photographed and fingerprint.ed to b7c 
contract for pickinq citrus fruit and haul it to a processing 
plant. 

NEAL stated that he has never met any of the above 
ind~viduals except I I• 

With regard to I I NEAL advised that._! __ ____. 
last indicated to him he could be reached in care o·f Dr. 

I I in San Antonio, telephone number I !. 
He said! !had called him op either July 19 or 20, 1976, 
to furnish him that information and later called and said he 
was at the Albert Pick Motel in San Antonio and was engaged 
in ef fort3 t-~ bu:{ s-::.me 3mall banks. I!s said l1e 1'1ad S1JU}~~11 
with "-=-1--:----r----'l....;.w.;..,ife on Sunday night, July 25, 1976, and she 
told him! !was still in San Antonio. 

NEAL advised that everything he has done with or on 
behalf of! !has been in good faith. He said that insofar as b6 
ne knows the! !f~mily enjoys a good reputation in Baldwin b7c 
County, Alabama, and I I father operate1 . a stockyard in 
Baldwin County. 

An examination of NEAL's U. s. passport revealed that 
he traveled to or from Managua, Nicaragua on August 18, 1972, 
November 10, 1972, November 17, 1972, March 9, 1973, and ·numerous 
travels through June, 1975. 

In this connection NEAL indicated he owns a small 
cereal plant in Managua which has not been in operation since 
he returned to the United States following a heart attack. He 
said the plant •has no assets and is a bankrupt concern. .He 
said he left Nicaragua on August 17, 1974. 

The fe,llowing description of NEAL was obtained through 
observation and interview: 

Name 
Addrets 

JOSEPH LORD NEAL 
6905 Airport Boulevard 
Mobile , Alaba1,1a 
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Race 
Sex 

• 
Date qf birth 
Place of birth 

• Height 
Weight 
Hair 
Eyes 
Complexion 
Marital status 
Wife 

Employment 

Social Security 
Account Number 

Military service 

Service Number 
Uo So Passport 
Telex 
Arrests 

Previous 
employments 

I 
White 
Male 
November 16, 1922 
Mobile, Alabama 
5'10 1/2" 
220 pounds 
Bro-vm 
Brown 
Ruddy 
Married 

Corps of Engineers 
Mobile, Alabama 

422-28-2086 

I 

... 

b6 
b7C 

U. So Marine Corps from February 13, 
1943, to February 16, 1946 
809489 
#Clll0497, issued May 20, 1972 
None 1 has access to none 
Admitted a~rest ·for reckless 
driving 
Mobile Home Builders 
Jackson,-Mississippi 
Radcliff Gravel Company 
Mobile, Alabama 
Southern Oyster Shell Milling Company 
Mobile, Alabama 
Formerly operated own business, 
Fishing and Hunting Headquarters, 
Highway 43, Mobile, Alabama, not 
gainfully employed except as broker 
since heart attack in 19740 

, .. ...,, 
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Dear Mr . ._! __ _.I: 
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Received v0~r le~:e:-.. ~ 

now reply~ 
.:,l , ....... u·oer Z4fn this tnurnin,g in th7 mail, and will 

• You speak of needing "three million in Gold Certificates issued from 
our Bank to be used as· collateral back up ... this is no problem IF you can get your 
associate the Agriculture . Director of the Banco Agricola De Bolivia to. issue a 
Mandate from this Banco direct to our Bank , and send the Banco Statenu~nt of 
operations with the Request and Mandate giving full particulars. Tha_t I may have the 

. / 
tract record complete .... as you ar.e aware these Gold Certificates are backed up \vith 
Gold Pla~chet's some times refe:-red to as .SI)ECIE -- .,.. ..J - - - ,_ -· -~ - - _, ..... r - , , .......... ~ - , 

♦ • •.; ..:=,..z.,:.~ '-~--.:.~ :JC t.4...;:•,:;.'- a.. '-JU.J.J..Q..L,~~a..""' 

as they- will be BEARER CERTIFICATES with DUE DA TE endorsed in :..·tjverse-side 
of each certificate ..... and bear 9% interest paid annua.lly d.gainst th~ fac<; v~lue ..... 
from our Bank facilities from date issued .... all these features will have to be taken. 
into consideration by your Associates .... if you and your associates wish to have the 
Banco Agricola De Bolivia use these Gold Certificates as additional' ca-::>ital assets, and 
expand their Capital Balance or using them Banco. Assets , under the i:n.ernational 
Monetary Fund Bank extend the priviii<lge oi Seven for one ... thc!re:·ore for collat::!ra_;_ 
.Ten Thousand Ounces of Gold Certificates backP.d with Gold Speci~ wo-.... ld give you a.ad 
the Banco Agricola De Bolivia approximately i.n ~ending capacity o ... T -,enty .-One ~\liihc:: 
it ~6 1.ny ~.c.tention 1:0 use i:·iiese Cold. Ceri:iiicat~s .:,n a. I<-.entc.l. L:::;.2:..,:; ~-,- • .• ::;;.r~.;;;.gh 3..:"':..~~:-:.:: 

outside the Con.ti:nczital United States Ju:dcdictic.r~ .... in ou.t side or .) SHORE B_-\..?-:K 
as the Atlas Bank of Commerce Limited Kin6 stown, .Saint VincE:nt We:si. •.~,dies, is a. 
GOLD BANK and has sufticent·assets to be recon ed with ... for this iinancial t:ra:a­
saction or others .... not wanting to offend you BUT please foll?w these instru<;:tions. 

. . 
" Home omce: P.O. Box 104, K1N\..;$TOWN, SAINT V!NCENT, WEST iNOIES. 6 Ph.::r,c.· ..,1-535-:-c;CJ\ s~-. A~baiik. 

--~---- --.------- - --

© ASSETS 

Cash and Deposits • • • • .$1,500,000 
Gold Bars (999 .5) 

1 ,li60,0QO T/oz .... ,$ 240,900,0CO 

, .... , 

i.-~.J~ ~ "·"• ~~ 
... $1.S,C00,000 

O LIABILITIES 

.,. $205 -~C!l ,Y:.j D coos 1 , s ~ ..... · · • • ,. , · • 

Ca~ital ............ $10,CJ0 rioo 
e- ? r. C'1:~ JOO Surplus .... •••••"•· ~-... l, t..: ·, 

Undivi,1t' • ;rc:;1, • • · S 1 · ,L· • l'C~; 
.--·-~---

1 

I . 
I 

TOTAL $257,400,000 TOTAL $2:, 00,000) 

-] 

ST,\TEJ.\Et·H OF COt-JD1f 1C~~ TO AUGUST :: I, 
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DEVELOPMENT 
CORPORATION 

Ho::.Ho::. T !!"::<.:~ 
7I3.'-H1-353l 

Walter L. Ward 
Walter Ward Company 
P. 0. Box 546 
Belbire, Texas 77401 

' 

December 10, 1974 

Ref: Ore Samples 
. Subject: Preliminary Report 

I would like to submit a preliminary report on the progress of my research as of this 
date. We have made .seve~l analysis using various methods, which are conventional, and as 
you know these h3ve all been negative. However, using certain types of negative Pion bom­
bardment we can break down the structure holding the silver ore ancl made a true analysis-. 

By using the bombardment method we can see why the silver is incapsulated within 
another mole structure, thus c:irrying the silver off with it during a normili conve11tionai type 
anaiysi.s. 

Using u1tra-hlgn frequ~ncy sonics and electrolisis, we hnve recovered up to 1,960 ounces 
per ton of ore, in silver, and feel we can do better after due study, and getting the right m::ignetic 
rncrn1ent and spin using Lo.mar's Law of magnetic movement fonm.illa of a frequency of 
10 Plus C Plus Mass. • 

1hls calculation is now being prepared for programming a C' rnputer, only to see if we are 
on the positive or neg~tive side of Lamar's Law. 

I ho.ve hope of be::-:g able to give you a concrete answer within the next thirty to ninety 
days, but in any C:1S.e, ! know we can recover siiver at a Yery economicai level at present, but 
should the ulrra hi~i. 1 .;quency method work, the present recovery method would_ be- nil, 
compared to this proci_. ~;s. 

I 

/1_. 
_..J 



.RES~ARCH & DEVELC .L 

6230 Evergreen Suite "E'. 

r ( ' 

. .. 

Walter L. Ward · 
Walter Ward Company, Inc. 
P. 0. Box 546 
Bellaire, Tex:1.s 77401 

·Dear Mr. Ward: 

Houston, Texas 77036 
713 - 772-4668 

March_ 10, 1975 

Re: Ore S3mples 

-~ubject: Follow-up Report 

I am_ submitti.'lg this report on the results of my tests, using specialized methods. 

developed by me. By using an electromagnetic and sonic seperation process, we have 

-a very . practical :md economical method of dealing ,,fith your or~. ·x am submitting 

found that the :1.,-~oe recovery of silver per ton wa~ i ,961.888- ounces with an average 
purity of .999752.. 

Th.is letter -will serve to certify that I ran the tests with thes~ results and reported 

~ attached herero. I also certify that Dr.! !furnished the ore samples to me.· 

_I a~ looking fonvard to getting into a full capacity production as soon as possible. 

Sincerely, 
I 

I 
\ ·. 
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..___ ___ ____JI- A rtomey 

Suite 242 
2600 Ges.sner 
Houston, Texas 
Ph. I ·1 

Accounts Manager 
"Midway Lea.sing 
. 624 State Ave. 
Kansas City, Kansas 66101 

Ph. I I 

..___ ____ _JI- Attorney 
Brovm M:u-x Building 
Birmin~ .;;laba..rna 

Ph. I I 

T. R. Sales & Son Limited 
4 E Artille!'"J M:msions 
75 Victorb Street 
London SWlHOHW 
Eng.land· 

PlL .... I ___ ...J 

. I fu..--sident 

. ,: Sure Fresh Foods 
Birrning..lum, AJ.::.bam:1 

Ph. I ..___ ___ ____,J 

Reid Britton As..~ciai!!S 
B-Ox401. 
Maplewood, New JeKey 

Ph. I I ....._ ___ __J 

REFERENCES 

( 

• I 1 

:, , -.. . 
.\ 

• : \ 

\ 
\ 

_,,.,,. 

H: ;:kc· ~~ck NewJersey 

Ph. Home! 1 • 

.-------=----' 

.__ ____ _JI- Attorney 
Bi.nning.rom, Alabama 

Ph. I I 

·Fondren Southwest Bank 

Houston, Texas 

"· 

--· 

. · . ... 
, .. . .. - ":. ·. 

, --. . ..... -

: . 

·-
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MEA 141 ( 1942) (2-048755E202) PD 07 /21/75 1942 

!CS IPMBNGZ CSP 

. 9155339831 NL TDBN EL PASO TX 100 07-21 0742P EST 

PMSI I PELHAM 

OFFICE PLAZA SUITE 100 
1111 BELT LINE HWY 
MOBILE AL 

1 DLR 

·I AM CONFIRMING MR WALTER WARDS PROJECT CONCERNING BONDING BY YOUR 
X-IRM REGARDING THE SALE 250,000 OUNCES OF SILVER AT 09995 PERCENT 
YELLING AT S3o50 PER OUNCE MY REQUEST FROM HIM IS TO BOND THE TOTAL 
YALE PRICE INCLUDING THE PARTICULARS ON DELIVERY- DATES ETCo WHAT I 

WOULD REQUEST PRIOR TO ANY COMMITMENT IS A COPY OF YOUR lj]QRDING OF . . 
YOUR PERFOR~~NCE BONO IF YOU CAN SEND COPIES AT YOUR EARLIEST 
CONVENIENCE IT BILL BE GREATLY APPRECIATED IF YOU NEED ADDITIONAL 

. . INFOR~AllON CONTACT ME ATI 
201 ,~} ,__ -.-------J 

• 

i . 

,\ 

b6 
b7C , 

'· 

b6 
b7C 



YOllRS TRULY 

NNNN 

I::,_, . 
,: :.I. 

'> · 

.•I 

L.' .. ~ .::. 
• \ I 
. I' 
I , 

'\: .... -, . 
•· • r • 

1 , ;_ ,,. 
.,..• •r 

I 
::,':;'C 

.. 

f 

I . 

'. 

b6 
b7C 



. ·30~•-':ii.:..-S~ •-d 
:: i? . 

~F· 1 I 
111·1 "S':::.. TLP'':: :1.I ~:H .. ~Y 
r::- FI CS SU I T ~ l ')0 
re-~! Lt: t. !... 365J6 

340 IC~\·s CF \."~.FCS er~ r~: 4CCCP.D~t,::t: ~ •. :rTH r:::~r-~. s Af-:J 
!\'~UL':'~ CC\· r:rTt· . .::~·: !/IT!~Ir f; i•.CfTr.S AFT'::P ~•.:?ITT'2:t\ 
:::=: i=" A .ULT T C' T:-1 I S C ? rI S :: 

· 71~ F"AY::Tf":: ST 
pui: r.; r L 

GFCU? T , .... - r-...,, 

.. 

\ ,. \ 

~ = ------------ - -·------

' . , , 

\I 
.I • I 

I 
j 

b6 
b7C 

:crJITICNS CUT~I~~J 
t:c11;=-rcATIC~·." CF" 

b6 
b7C 



0 F C ·o N 

Summary and Discussion 

EXHIBITS 

A Resume - -W~lter L. W~rd 

B Financial Statement - Walter L. Ward and 

Walter L. Ward Company~ Inc. 

C Report Dr .1 ...... ___ __. 

D Le t t e r - D r . E . L ~. Mo r-a g n e 

E 

G 

Patent - Copy 

Report and Analysis - Dr~ E. L. Moragne 
./ 

Resume - Dr.I~-----~ 

H Resume - Dr. W. L. Moragne 

{Compiled from information contained . 

i n th e 19 7 1- 19 7 2 V o 1 um e o -f H h o ' s. W h o I n 

~ South and Southwest byl ~ ___ _.I -

Page 440) 
• .. 
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WALTER WARD COMPANY INC 1rJRA7tD 

Th-is 
-I 

has been prepared to present the pertinent facts 

about the Company. WaJter Ward Company was incorporated under 

the Laws of the State of Texas in January 1971, but" was inactive 

until June 1973, when it obtained leases on ore bodjes contain­

ing precious metals, principally silver. 

0 n e of' th es e 1 ea s es i s n i n e ( 9 ) acres 1 a cat e d in L 1 an o 

County, Texas (referred to in tests as Grey Core). The other 

l~~se is two hundred sixty-nine (269.15) acres (referred to in 

tests as Red Core)~ and located•in San Saba County, Texas. 

Many samples have been t~ken fro~ the two locations and 

~ n a 1 y zed . The an a 1 y s i s shot'! s 19 6 J. . 8 ounces o ·f s i 1 v e i~ per ton 

with an averag~ pur~ty of .999752 .. fhe ore bodies are calculated 

in excess of eighty million tons. Full reports on the ore body 

and analysis are eihibited elsewhere in this report. 

The equipment-to process this qre by means of Electro-
. 

. magnetic and Sonics, is presently being manufactured with deli-

very expected within the next sixty (60) days. The Electro­

ma~netic process referred to .is patented by Dr. E. L. Moragne~ 

.a copy of which is included for reference . 

....._ ____________ -------'-~---- -
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- RESUME 

WALTER L. WARD 

RESIDENCE: • .. Houston, Texas 

• O'FFIJ:;E_. ADDRESS: 

OFFICE PHONE: 

PERSONAL: 

EDUCATION: 

EXPERIENCE: 

P. 0. Box 546 
Bellaire, Texas 

7.13/661-2013 

Date of Birth: June 1, 1918. 
Place of BirtW: Fouke~ Arka~~as 

Received primary and secondary education in 
the Arkansas public schoo1 system. Attended 
college at Arkansas State University ~t Jones­
boro for two years studying engineering. . . . 
1938-1939: -Attended Shreveport Trade School· 

for air conditioning and refrigeration whi1e 
working in that field in Shreveport. 

1939-1944: Employed by Arkansas Fuel Oil & 
Refining Company (a subsidiary of Cities 
Service) and worked evenings in a machine 
·shop repairi.ng instruments, 1athes and other 

h • t. ' d · u• .,., .i. • ·t+ ~ mac 1nes . .,(j 1 L10na1 ,y -as 1.-lme p8iffi1 ... Cus 

wi i•ed homes. 
1944-1946: U.S. Navy stationed for most of 

enlistment in Alimeda, California engaged 
for the Navy in tool and jJg design. 

1946-1958: Owned and ooerated a soecialized 
machine shop in Shrev~port, Loui~iana which 
specialized in servicing and repairing oil 
field and industrial .instruments and relat~d 
equipment with annual billings of $500,000. 

1958-1971: Served as financial consultant ta 
individuals and industry; dealt in precious 
metals and engaged in the buying and sellin~ 
of commercial, residential · and oil •properties. 

1971-1973: Engaged in securing leases o~ 
certain properties containing extensive . 
reserves of precious metal bearing ore~ 
primarily • silver·along with other valuabl~ 
metals. • 

1973-Present: As Chair,,1an of the Board, 
President and. sole stockholder of the Wa1tei 
Ward Company, Inc. assembled the necessarj 
data including assay reports, equipment, etc. 3 

commence open pit mining operations and to 
carry on the subs::quent processing~ sr::-2.l t.ing 
an d: re f i n i n g a c t i v ·i t i e s . 

t ,,d L o 1 1 •• .. ·-····· 



•. 0. Box 5-46 • 6006 Bellaire Blvd.· ;;, 

-~• Texas 77401-713/661-~~L,_ 

May 1, 1975 

FINAJ.~CIAL STATEMENT 

ASSETS 

Cash ( on Hand and in bank ) 

Merchandise - replacement value 

TOTAL CURRENT ASSETS 

OTHER ASSETS 

Machinery and fixtures 
Prepaid expenses - proces.s development 

Leases & Le:is.ehold improvements 
38.4 Lots in Sargent Besch Waterways Subdivision, 

Matagorda County, Texas. Appraised Value 

TOTAL 

TOTAL ASSETS 

LIABILITIES AND CAPITAL 

Notes 

TOTAL CURRTh'"T LL\BILITIES 

. Capital Stock 

Surplus 

TOTAL 

TOTAL LIABILITIES AND CAPITAL 

\ 
• I 

$10,000.00 
10,000.00 

125,000.00 . 

150,000.00 
50,000.00 

900,000.00 

225,000.00 

•• 1,000.00 

1,019,000.00 

s20.ooo.oo 

1,225,000.00 

1,245,000.00 

1~020,000.00 

1,245,000.00 



I 
and Real ~state Consultants 

• Suite 100 

I 
392i3 North Pennsvh.enia Avecu.e 

\ iokla. City, Okla.73112 
\ l • . I 

I October 26, 1974 
Re: Sargent Beach Yiater,vays Sub. 

!vi:atagorda. County~ Texas 

Mr;, 
--------..J 

P. O. Box 353 
Conroe, Texas 

Dear :tvtr. l ~ , ...._ ___ -..J_ 

This letter is to advise you that we have made an inspection of 
the. above 384 lots in Sargent Beach ·waterways Subdivision 
a, legal as follows: (Specific Lots attached) 

These. Lots and Blocks are in Sargent Beach Wa.t_erways~ a sub­
cH•,tisio~ ir: }.12.tagorcia County, 7.exas, accorm.ng t.o the map 
thereof, filed for reco-rded in the office .of the Cou."1.ty Clerk:, 
Matagorda County,. Texas, under file #11182 and recorded in 
Volume 3, Page 5, of the map Records of lv1atagorda. County, 
Texas. 

Jt is our opinion that the final valuation of the 384 lots will 
amount to not less then $2, 500. 00 per lot average. I will 
await the completion of subject full appraisal until such time_ 
as you so advise me as to "1.vhether this appraisal will . :require. 
either a S. RA. or M.A. I. signature. 

T-otal valuation will probably not be less then $960., 000,. 00 
depE:nding on final calculations by the ap"praiser. 

~es pectf1;1-lly submitted,. 

T APPRAISER3 
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,,AL~J.~VARD COMPANY, INCt _{l Jt~, . •. L 
. · .. i:111 

. :I 
PRO·FORMA ECONOMIC PRO :c--:or,T 

1 I 
ANNUAL· 

Tons Ore/Day . 

Tons Ore/Y eru: 

Ounces Silver/Day 

Ounces Silver/Year 
Gross Value cf Silver @ $4.00/oz. 

1'-ITNING & PROCESSING OPERATIONS 

Cost/Ton 

Cost/Year 

Gross Total 
Royalty 
~ner:tl & Adrri.L,istration 

Pre-Tax Profit 

Depletion Allowable (15%) 

Taxable Income 
Income Tax 
Net After Ta."'(es 

# 

, .. 

30 

10,800 ,, 

58,839 
21,178,800 
84,715,200.00 

100.00 I 

1,080,000.00 · 
• 83,635,200.00 

41,812,100.00 
• 150,000.00 

41,662,100.00 
. 12,707,280.00 

28,954,820.00 

1s,oss,sq6.oo 
~.626,594.00 
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. . 

TEST NO. 901 

SUBJECT: 

MATERIALS USED: 

DATE OF TEST: 

TEST RUN BY: 

TEST RUN FOR:--

'GNE RESEARCH & DEVEL -':.\ 

• 623.0 Evergreen Suite ''E" 

Houston; Texas 77036 

713 - 772-4668 

Report on number ounces of silver per ton of ore recovered. 

from ore on Leases owned by Walter L- W.ard and Walter W=t.-d 

Company, Inc. 

Cores and pulverized ore sampie:s furnished by Dr~L...-------l 

2-20-75, 2-21-75, 2-24-75, 2-25-75, and 2-26-75 ~ 2-27-75 

Dr. E. L. Moragne 

Walter L. Ward • 

·b6 
b7C 

.. NUMBER OF TESTS t1.ADE: Eighteen ( 18) 

RESULTS OF TEST: 

• GEi'lERAL NOTES: 

Eighteen ( 18) tests were made to determine the purity and numb~r 

of ounces of silver per ton of ore. It was found th::it the aYerag-e 

recovery per ton is 1,961 ounces of silver with ::m average purity Oi 

.999752 (See Page.2) . 

. • 

Each sample run was one (1) pound. The samp1e was remoYed fr::: 

the core with a rasp, then pu1verize<l. The test run on 2-26-75 W'J.: 

mixture of compos-i.te samp1es from both ores. The test run on 

• 2-27-75 was made from a composite of all the cores from the ore 

body. (See Page 2) 
\ . \ 

.. /?C~;:---:'7/,-,-r"c2.qr~.<f? ~ /-,-1 
.,/ 

J- /CJ-75 

_ ___ _ ___________ _ _;·~- ;,_:_· _j 



i 
' 

~faterial ·T-o. Date & Time ee~PerT0°n Q; 
.. 

'"1:ty 

, I 

Grey Core 1 2-20-75 1 A.M. 6320 .99973 

Red Cpre 1 2-20-7S 2 A.M. 1962 
\I 

.99943 

Grey Core 2 2-20.75 3 AliL 2113 · • .99983 

Grey Core 3 2:21-75 1:30 A.M. • • 68 -1'. .99991 

Red Core • 2 2-21-75 2:30 AJvl. 1630 .99981 

Red Core 3 2-21-75 3:30 A.M. 1280· .99921 

Red Core 4 ·2-24-75 1 :00 AJ-:1. 1460 .99967 

Red Core 5 2-24-75 2:00 AJ\,1. 1285 .99936 

Red Core 6 2-24-75 3:00 A.M. 1930 
~ .99991 ~ 

Grey Core 4 2-25-75 1 :00 A.M. 2007 .99984 

_Grey Core ·5 2-25-75 2:00 A.M. 1984 ..99933 

Grey Core 6 2-25-75 3:00 A.M. 2013 .99973 

• ¼Red½Grey 1 -2-26-75 3:00 Alvl. 1904' . .99983 

½Red½ Grey 2 2-26-7_5 4:00 A.M. 1933 .99989 

½Red½ Grey 3 2-26-75 5:00 A.11. 1620 ·.99997 

Red Core 7 -2-27-75 2:30 A.l'ri. 1933 .99988-

Red Core 8 2-27-75 3:30 Alr1. 1937 .99978 

Red Core 9 2-27-75 4:30 A_.M. 1935 .99994 
-.. --,,:• ~ .. ~ .... 

. / 

TOTALS 35,314 1,799t555 

AVERAGE 1,961.888 . .999752 

•• I 

I , 



-
BIOGRAPHICAL DATA 

AgeD 

EDUCATION: 

Ph._D., Physics, Washington University, 1949 

B. S., Physics, University of Texas, 1942 
' 3 months, Pre-R.ad.:J.r, Harvard University, 1942 

EXPERIENCE: 

Educational 
. Professor, Petroleum Engineering, Texas A&.:.\1 Universitv, 1966-Present 

He1ped Org:mize and Instructed in 22 schools, in Petroieum Reservoir • 

Engfueering and Well Logging Humble Oil & Refining Company, 

1949-1966· 
Instructor, Second-Year Physics and Graduate As.sistant, Washington University 

. ...... 

1946-1949 
Instructor, Pear1 Harbor Radar School, 1945-1946 

Helped Est:lblis:1 Pre-Radar Course, Princeton University, 1944 

Instructor, Pre-· ~adar.School, Harvard University, 1942-1944 

. Lab Assisbnt, l ;1ysics Department University of Tex~ 1937-1941 

Industrial 
-Senior Res...""al"Gh Engineer~ Research Specblist, Core Analysis, Oil Recovery, Log 

Interi{r-=~:ition, Downhole Accelerator Design, Gamma Ray Detector 

· Design, i)rilling Production, Well Stimulation, etc., Humple Oil & 

. Refinin~ Company, 1949-1966 
. . . 
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Military 

U.S. Navy, 1941-1946, Ensign to Lt. Commander 

Navy Officer Training in Radar, u-ITT (3 months), 1943 
. I . 

U.S. Naval Aca~~my, 

1941 

(3 months)~ Graduated as Ensign (Engineering Officer} 

SOCIETY ~IBIBERSHJPS; 
• I 

Society of Professional Well Log Analysts 

• American Institute of Mining, Metallurgical and Petroleum Engineers 

American Petroleum fostitute 

COMi\llITEE ~IE.'rIBERSHIPS: 

Professional Societies 

Society of Professional Well Log Analysts: 

1969-1971, Board of Directors Member; 

PUBLICATIONS: 

1969-1971, Editor The Log Analyst; 1970-1971 Vice-President of 

Publications 

1971-1972, Vice-President of Publications & Editor of The Log Anu1v$i. 

1972-1973, Vice-President of Publications & Editor of The Log An31vst 

Technical Jot!rr!""l P:mers and Contributions to Books 

"Data on :rficroemulsion Disolacement of Oil''; Oil & Gas J., H. Al-Rikabi, . . 
J. S.. Oso:,a, Oct. 22, 1973 

"Displacer.cent cf Oil from Reservoir Rock Using Microemulsions'\ H. Al-R.ikabi, 

J. S. Oso!Ja, 1973 

"A Study of Oil Recovery by ln•Situ Combustion with the Addition of Wa.ter,,., 

SPE of A.Th1E, Paper 3684, J. A1de_rman, 1971 

''The Disp"bcen~ ::nt of Oil from Porous Medi." by Mi cellar Solutions", SPE of AL\1E> 

Pa~r 3705, F. Sharifi, 1971 
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Page ·1n.ree • 
wrhe Effect of Hydrocarbons on SP Opposite ,1n .i',. :· he Log Anaivst 

• • C. McCall, D. Von Gonten, November-December 1~71 

~ A Method of Predicting Saturation Exponents in Logging',, SPE of A.Il'r!E, 
I 

Paper No. SPE 2530, W. D. Von Gonten, 1969 

"Measurement of SP in Non-Conductive Mud'\ Society of Professional 
. . 

Well Log Analysts, W. D. Von Gonten, 1969 

"Influence of Propping Sand Wettability on Productivity by Hydraulically 

Fractured Oil Wells", AL\IE Transactions, 216:325, J. W. _Graham and 

P. H. Monagh!ln, 1959 

''Identification of Earth Materials by Induced Gamms•Ray Spectral .. '\...Y12lysisn., 

AL\.fE Transactions, 210:89, N. L. Muench, 1957 

"Spectral Gamma-Ray Log__,cing", AL\1E Transactions, 207:30, H. R. Brannon, Jr.~ 

1956 

"Resistivity of Sandstone as .Related to the Geometry of T11eir Interstitfa.l Water'",,. 

Pr0<:. Soc. Exploration Geophysicists Meeting, Denver, Colorndo, 1955 

&'Difference h1 Behavior of Fresh and Aged ·East Te.xas Woodbine Cores", 

J. of Petroleum Techn01o2:v, AL\.1E Transac;tions, 20~k86, 1955 
0::0';,- ., • - • •-.. ...- • '" • 1 YY • 'T"'I , •• a. ~T • -t1 T""""'" 'T .,.,,, , . Kelative t'erme::u;,rnrj-ii' i1:i.i: n 1s anu now 10 n.1:. ... LO' u:..;= m u1c .1: i;;lu ,. 

' . 
Oil and Gas J., 52(12):326, 1953. 

"~boratory Detennination of Relative Penne:1bility'\ AIME Transactioi:15t 

~195:187, J. G. llichardson, J. K. Kerver, J. A. Hofford> 1952 

"Labor:1tory Measurement of Rebtive Penne!l.bil.i.i-y". ATh1E Tr:1nsactions, 

192:47, J. G. Richardson, J. K. Kerver, J. A. Hofford~ P~ M. ~lair, 1951 

..._''Forbidden Tr:1nsition of Yttrium 91 and Cesium 137'\ Physical Review, 7q(3):345, 

1949 

'.'The Th:.--sign ar,d Construction of a Double Focusing Sp~trometer'\ Rev. Sci. 

Instr~1::ents, 19(11):771, N. D. Franz, L. Slack,. 1948 

Fifteen Company Publications, Humble Oil' and Refining Company 

ADDITIONAL L''i"FOR;-11ATION: 
\ \ 

\ 
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MAJOR PROFESS: ,)NAL l.t'l'TERESTS: Improving techniques for displacing oil in urnit:r­

:.grounC: i:eservoirs;. Formation evaluation, including improving techniques in 
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• .ra~e .t·o1.u -
.interpreting logs available; Laboratory measurements of properties of 

reservoir rocks with the conui.ned fluids. 
Speciali:zed Industrial Education, Fundamentals of Supemsion, 1951, Public Sp-e->..Jdng~ 

1951, .Management Administration, 1952, First Aid~ 1954, Speed Reading,. 

1954 

./ 

\ · 
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RESUME 

• •
I · ' , 
' ' 

EDWARD LAVERNE MORAGNE, Ph.~. 
I ' I, 

PERSONAL; Date of Birth: Jul 1 2 , 1~:/15 
. P 1 ace o f B i rt h : So r.i r1:,.::1 e:..:.r-=s~e::..:t~,,__-!...:i e::.ax~· a~s ______ _, bG 

·status: Married to\ I b7c 

Family: One Daughter-=-,~-----------'· 

EDUCAT I d~I: Tulane University 1938 - B.S. Degree; Co1umbia 
· University 1940 - M.S. Degree; Columbia Uni-
versity - Ph.D. Degree in Math, 1943, and P~.D-

EXPERIENCE: 

• ASSOCIATIO~IS A~ID 
-MEM~ERS HIPS: 

Degree in Phys~cs, 1945. 

Served as Commander, USNR, decorated , 1941-1942: 
o.s.c. 

1942-1945: Chief of Theoretical phy~ics at Oak 
Ridge; Recipient of Presidential Award AEC in 
1945~ . 

1945-1947: Manager of the Midwest Divjsion of 
H. K. Ferguson Co., Houston, Texas. 

1947-1950: Design Engineer for Fluor Corpora-
tion; Houston, Texas. 

1950-1955: Private Consultant in the petro-
chemical field in Houston, Texas. 

1955-Present: Organizer, President, general 
manager of Moragne Research and Development 

· Corp.; Moragne Machine and Manufacturing 
Corp.; Poly Perm Cl2ctrcchemica1 Co_ (a11 of 

_Houston, Texas); /Clark Moragne Corp.; Oehy­
Orex Corp. (both in Freeport, Texas). 

Provider of scholarships to boys from Boyrs 
Town and Farley's Boys Ranch annually. . 

·Administrator of the Mor~gne Foundation, the 
l I Trust !t Houston , Texas • bG 

: Me ... m-=--be_r_o-=f--=-B-o_a_r_,.d_.o_f_D..J1 rectors of . the Ro.bi nson b?c 

Foundation, Houston, Texas; 
Partner and Trustee of the Agate Hills Ranch, 

Ltd., Sanderson, Texas • 

Fellow, International Oceanography Founda-
tion (life M~mber) 

Amer i can M,u s e um o f N at u r a 1 Hi story 
American College of Research Scientists 
American Inventors Association 
.United Inventors and Scientists Associa-

tion 

EXHIRIT l! 

- --------------- - - -- - ---- --~ -



RESUME Continued 

EDWARD LAVERNE MORAGNE, Ph.D-. 

PATENTS: 

·• 

American Astra-Physics Society 
American Society of Physicists 
American Instruments So~iety 
American Petroleum Institute 
·American Legion 
Order of the Purple Heart 

Oeve1oper, Patentee, of the E1ectro-Magnetic 
process making the first atomic bomb possible; 
developer of the atomic pi1e~ Soldiers Field? 
Chicago in 1942. Holds over 400 patents in 
various fields. 

\ 
\ 
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Mr. WJltcr L. War·d 
Wnltcr Vhrd Comp:my, Inc. 
P. 0. Box 66162 
Houston, T~Xu-5 77006 

'h,.__ 1. rr ur- .. d· J:Jt;""..:,:r .,1. • ' 4..1.,. • 

Apnl 20, ~974 

;. 

r. 

. I 

' !· 

Th.ref! (;OT?.S were cut on your r:bc :icre Je~.5e in Lfono County~ Tcx:is. B-J was drilled to 
n depth of 74.5 ft.~ D-2 too depth of 7'2 ft. ~d D-3 to a depth of 121.2 ft. The length of core 
recovered from D-1 m.s 52.6 ft.~ from D-2· w~s 65.2 ft., 2nd from D-3 W33 111.2 ft. In ~ch of 
the core hol~ we were still in the fonnn.tion at ti-..; bottom of the hot~. 

lf it is .15.'si.lmecl t:k1.t the t.hick~ess of Hi~ ore CC'p0sit on the nin~ nc-re !e:i~,e is 111.2 ft.,. 
wJ-lJch is the kngth of ti::: longest core Ct!!, th~ tow] wei3ht of the ore on the !ease is 3.6 millior; 
tons. If it is ossumeci i·bi t;1c Lhic~n-es.-. of ti1e ore ceposir'is 78.9 ft.~ which is rhe ::ivet~ge ier.gth 
.... e <('ti.!'" .... _,,_,., .. .., i:. !, ,. . '!: • .. •.1,1,. .. e-.£t., . .,_ ~t.. .. , .. : ... _,..._1_,_:._:,....-,r ........ :tt:, __ t~~ .. 
V,1. evr\,,; A1v1,, wl~~ L.lJ..I~ ht'1w, ri,c '\-;,~1;:,.il• u.:. L...&C Ul!.; on L.J .: ;,; &l!..1,\;' -~·~ . ..;.~"'- !..l. ..:... ... u t!.:.~:.~L':J.ri -•.,J::-..'~ 

Tv;rn c-:1~ hr,b~ v:(':-e <lriTI~ci n~::ir th<:! middle of yo1.,r 269.15 :;ere !c::ise i.n S:..:1 .S.:ib.1 County. 
Tex:,'i. one w:1s d.riUed ton depth of 87.8 ft., :ind 78.9 ft. of core W:3.S ~covered. Tne other-was 

-driTI!.!d ton d2;-,th <Jf 75.2 ft.. ;nd 66.~ ft. w~ recovered. In Mch of the core holes, we were still 
in the form!lti011 ::it the b-oHom of the hola. 

If it is 355Um-:!d t:mt the thkkness of the ore <lepQsit i.s 75.2 ft., y;hich is the longest core cut,. 
the total wci;ht of the ore on the knse is 57 million tons .. 1f it is n.ssurned that the: thickness of 
th d • • - ,... - - ~... 't.. ~. • t1 1 ... • - ~ tJ.. lls th1 

• 1 j, f e ore epoSlt l3 Jv.r::::, ::: .... , 7h11cn JS 1c av~se ... cr.gd1 o! corc.:rrom .i~e tvT'o we ~ .e we1g l.t.. o 
the ore on tnc :~65'.15 acre ~~ is 51.4 million tons. 

There is ::i h.il.1 of ore c·, the 269.15 acre Je-,..se- nbove lrie bnl ::.t which the two core hoks. 
were tltillcd which~ be·e-z .. estumtcd to conuin 30 million tons of ore. 

....._ ___ __.J Ph, D. 

.. , . •. 
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• o ro •vm ng,no.,- ~ 
PltTUOLf!t;)( J!:~CT~=o ll>:PA.R'?"Xl:.~~ 

TaXAS A<>..>< l,'Xl"\"l:Jt5rn' . 

I' 
I 

COLr.EG.E: STATIO::-i, T..E:L!..9 775< 

I 
Ol'i"IW: 

llO)lZ 

' I 

' 
March 18, 1975 

Mr. Walter L. Ward 
Walter Ward Comuany, Inc. 
P.O. Box 546 -

-Bellaire, Texas 77401 

·Dear rtr. Ward: 

On April 20, 1974, I wrote you a letter describing 
the ~ores that were drilled on your ore deposit in 
Llano and San Saba Counties, Texa~. Attached is a 
copy of that letter. 

On ·February 15, 1975, I delivered to Dr. Edward L. 
Moragne saillples selected from the cores from the five 
·core holes that are described in the attached letter. 
A-·-~~-- , -~ -'-- -:inn,,- ··-c- -~"e ....... , c-eloc+;n-- sm::i11 .,.. .... m..-.les Ul!t' \..,'-1 !1!,1.10.J_·.,. ~t;! b~.:!~..!.'=' ',/1,:-i .. --, -l :"'!.U. • ~ ... v .::.J _._ w_ .. =, -~• ---- 00. ~-

from the three wells drilled on your nine-acre lease 
in Llano Coun:ty. .Another com:posi te sample was from 
cores cut in you:::- 269.15-acre lease in San. Saba Cou."1ty. 
In addition, several whole core samples were selected 
from the five wells drilled on your nine-acre lease in 

: Llano Cou.~ty and your 269.15-acre lease in San Saba Countyo 

The cores were cut by a commercial drilling company from 
Austin, Tex2.s under my direction. From the time th~ 
cores were cut 8.nd brought to the surface, they· have 
been in my poss3ssion or jn a warehouse in College 
Station, Texas to which only I have access, until I 
delivered the _:.::~'nples described above to Dr. r,Joragne in 

• Houston, Texas on Fe_bruary 15, .1975, 

Sincerely, 

I I . 
kt tac hm:n"t 

-...--:.. ___ ____ --
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• • ,,J 26, 1969 

irating the electro ,?r: • ~ se;-~::,.tnr app:ir:i.lus of t~: 

prc~ent invention: 
ELECTRO:-.uc:-;ITIC SEPA,UTOR 

Edward L. !\foragne, 4123 ;s.en:ma. Houstor:, Tex. 
Filed Oct.6.1967. Ser. :'-o. 673.508 

Int. Cl. BO Id 35106; B03c 1102 
U.S. Cl. 210-~23 

77035 
FIG. 2 is a ere se~ ·-in:il s.iew of the internal co;tt:­

of the dectromap:~:ic se;:aratcr apparatu~ of the present 

5 invention in relation to the other apparatus; 
FIG. 3 is a section:il vi::w along lin:: 3--3 of FIG. :! 

. illu~trating a plurality of tangential holes in the inn::r­
cone; and 

10 Claim.s 

ABSTRACT OF THE DISCLOSURE FIG. 4 is a view r,f a plurality of the clcctromag.neti.::. 
10 se;,:irator apparatus of the present in\ention connected. 

together to form a dcsalin:11ion plant. Matter- is insened between two concentrically posi­
tioned cones at a dc:sired velocity ar:d Lhr. velocity of the 
matter bctwc:en the cones incre~ due to a decreasing 
radius of the conc:s. Toe cones are suo~red to a shaped 
concentric el~troma2ne!ic fidd which causes ions to be 15 
attracted toward the i~:i:::r surface of th:: outer cone and 
pions to be attracted tow;ird Lie cuter surface of the inner 
concentric cone. A p!ur:uiry of holes in the inner c:one 
enables the pions to be r:::rnovt:tl :.ind separated from the 
ions ;. hich are then rerr:o\·e<l from the separator. 

Description of the preferred e_mbotliments 

Att!:,tio:, is dir::cted to FIGS. l and 2 of the present 
invention wherei:, th::: eh:ctrom:11m::tic seoarator of the 
present inv::ntion is generaliy desi;;natcd by the nume~l 
10 :;nd is illus,ra·:cd as including an outer cone 15 hav­
ing an ou:=r wall 15a and an ir.ner w:i!l 15h a~d :in OiXO 

upper and lower closed end 16 and 17, respectively.-The 

Also, matt.er- having a hc:-:ivier mass is thrown to the 
outside of the downwardly spiraling :nass as it is removed 
with the ions while li2hter mass is skimmed off and re• 
m·oved from the separ;tor along with the pions. 

20 side wall 15 decreases in diameter from the upper open 
end 16 to the lower ciosed end 17. and the open end 16 
communicates with opening lS in the cone IS. It is to be 
understood that the cone 15 may be constructed of any 

BACKGROUND OF THE INVENTION 

Field of the invention 

25 

This invention relates to :in ap;:aratus for separating 30 
matter and more panicularly to a new and improved 
ele~tromagnetic separator. 

Description of the: ;:;nor art 

\Vhile many separators ar= known, at the present timt: ~j 

such S<!parators are complex, re1:,:1ire many electrical, me­
chanical and chemical o::ir.s 2::d cortions and are very 
cxpemive to constrnct. ·?or e~3;n~ie. water desalination 
previously occurred by reverse os:r.osis, freezing through ~O 
butane or vacuum fl:.i.sh freezing.. a::d ci:.stillation, ail of 
which methods are compl<!X and ex;:::r::.ive. Further, de­
salin:ition of se:i water and : .. .-:e iii;:: requires the construc• 
tion of a desalina:ion plant using one of the abo•,e rneth• 

suitable material such :is iron, ste::1, and the like. 
As illustrated in FiG. 2, a concentric inner cone 20 

is positioned. in the o;,enin~ ll> and ir.clud:::s u;,per and. 
lower ends 21 2nd 22 and side walls 23 which ue p:.r­
allel to the respective up;,er and lower ends 16 and 17 
and side walls of the outer cone 15. 

The concentric inner cone 20 is spaced from the inner 
wall 15b of the side w:ill in the opening 1 S. The side wall;; 
23 of the inner cone 20 include :in inner surface 23a and 
nn outer scrf3ce ZJh ·~·hi~~ cc:nrr:u~i~:::.: v.:ith e~ch v:hcr 
through a series or plur:iiity of sp;iceti o1,enir?-S or -ports 
25 which an: iiiu~:rntc::.l. as bc:-i,1g po~1t1unc:u or cir1il:::-J .. t 
a 45° anglc: relati:1e to a line normal to the inner surface 
of the inner cone 20. 

·oru. 
Summary of the i:ivention 

As illustrated in FIGS. 1, 2, ar.d 3, an introduct:or:­
ch:imber 31 is secured with the outer cone 15 adjac::r:t 
its o;:en upper er.cl 15 nr.d communicates with :he· c;en~ 
ing 18 in the cut:!r cor.e 15. An inlet port 35 is sec-Jrcd 
with anv suit:ible svst::rn or rnl-·;l::r mem~r for intro-­
ducing ;r,atter into ·the deccromagnc!ic Sc:parator IO of 
the present inven.t1on. Tne iniet port or o~ning 35 in.: 

45 eludes end 36 v.:ith an openir.~ 37 which communic:ites 
wit.h th:: introduct:on c;-:i..iber 31. It shculct·also be not::d 

Briefly. the present inver.tion r:l:i.:::s to an clectrom:ig­
netic separator appar:nus i..-:ci:ldir.g s;:: ced concentric 
cones subj¢cted to a conc::!r.:.--ic d~t. .)magnetic field 

50 wherein pions react to the .idd :ir.d c: :er openings in 
the inner cone :i.nd ions ar~ rer.:o'l-:::i frr- · ~ the bottom of 
the apparatus an.d wherein heavier matter ,s removed wich 
the ions and li!!hter m:lll::r is r1:i:r:o...-ed wit.1 the pions. 

An object of the pre~nt invem:on :s t,-: provide a new 5.; 
nnd improved clectrom::ir,n=tic S<:paraior ipparatus. 

Yet another object of the pre::.:m i,w ::tion is to pro­
vide a new and improv~ e!~c.ro~:i:;rnetic sep:uator appa­
ratus that is in.:xpensiv-: in i,s czns:ru.::: ,. 
. Stil_l· yet a:iolher obj<!Ct of the pres.!n, invention is to GO 

provide a new and im;:rove-d e!::::::-cr:a:- 1etic separator 
apparatus including con~r.trically spac.,_, cone3 wherein 
matter is !-e;:arared by a conc::-n:ric:il!y ·harge(\ elc:ctro­
n,:ignetic field to c:,.u~ ions and pions to ~c:parate and the 
m:u:c:r h:i\'ir.g a hc:i·-ier r:1:.ss i:; sep:ir:: ·d from matter r,:; 
h:i\ in~ a lif:h:::r m:is,. 

Still :mother o1'ject of the prc~e-;t in 1tion is to pro- . 
vid~ a new and improved cc:salir.:i!or . ; removing salt 
fro;-:, se:i water. 

i, '\ : section, il!u~-

'ill 

th:.it the entrance member or rort 35 incluc !S :i t:ipered 
portion 33 which is alig.:ed t:m;enti:i!ly with the inn::r 
side wall of the ch:imber 31 :md ir.ner surface 15b of the 
outer cone 15. . 

As illustrated i:1 FIG. 2, ::in opening 39 in the inner 
cone 20 receives a removal means or tububr member 
40 which extends downwardi;· and is secured with th~ 
lower end 22· of th~ inr.er cone 20. The member 40 ex­
tends upwardly throu:=!-: an o:-cnin; 45 in the upper end 
21 of, the inner c::>ne :J as •., iii be brought out herein­
below. The o•Jter con~ 15 ar.d the introduction ch:im:::e:-
31 m:iy b::: inte;~ .dly f.:inne,. or r;i::iy be two sep::i;:ite 
pieces which are :;.:cured tog:::.her by nny suit:ible me:!ns 
such as welding and !~e like. Tl:~ i.:;,j:'er portion of the 
introduction ch:imber 30 includes threads 47 for thre:ld­
edly receiving ar.d eng::;ir.f: ~imil:ir threads 47 .... i a nu: 
he.:i.d ar.d cover pbte -id. A tubuiJr mcmt-er 50 is thre:id­
edly secu~d wi!h t~! t•::;;:cr er.::! 21 of the inr.cr con., .'.!0 
arid e:~i:.:c:!, u;,w..? . .!iy L::Ouf:h ::n o;-ening 51 in the coq:r 
head 48. Th:: tu;::-:1!J.r :-:1::m~:::- 5ft i, cl:>~cc! ~r one e.:-:! 
50a and e .. ~~!~ t;,: O?::rti:ig 39 in th::: inner con!! 20 ,o 
comrr:t:=-:.!:.:?.:! • .,. ::h t::~ !~r~t:l..?.r m~r:1b::r 50. 

Th:! ti.:::::!:i:- :7:::-::·:~: ~.) ::-:· .·:-: ·:; u:w.-.:1rd!v throt:'.'-h ,:t: 
o;,::-:1:; ..;5 i:i L"":: t.:?":'::"' ~:~e1 . .:!l .;f r:-..! ir.ner cvn:: :!) :15 

brou;:1~ c~t ~!:_~!-::?Y · -ct • , .. ~ r :· ,r. 'i:1 . ... . ! '-.. ..,; !-· 
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~r:::2.:~v to L~ tabular r.tem~-er SO ana.hrougb an 
o;:-e::l.~g S•x in t.'1e c:nd 50a ~, that a portion 40c of such 

B=H::.:4 ,,. where 
susceptibility 

-

I 
I . 
I 

magr. ment=-=l :iml _masnc:111; 

rn-;:~:er ·.~!th it3 tr.1re:?d:d !~,.! ..;.v:' ;_. ii:l!i.:ratec.1 as cxtend-
ir.z L~;oug:i t.b:: hea..: ~ ,a . . , .s: ~e FC : or opening 60 in 

• ihe tu:iular oembcr 50 a:lj:l.c::nt· t.'-.e u;:i;:,:, end 50a there- 5 
: of is provided with a suitable conm:ct.ion member 61 hav­

ing i.~u:m.:u threads 61a for recei~inz suitable tubular 
.• .ir.embcn to enable the opening 39 in t::e inner cone ZO to 

communicat.:: • with the o~ning 60. As also illustrated in 
FIGS. 1, 2, :u-.d 3, a suspension nut 70 is provided. witn 10 
thread3 70a for thre:idecly c:ng:1g:ng t.':c e:tternal threads 
40d on the tubuiar rnemc~r 40 for su.s;:ending the inner 
cone.:ZO in the opening 18 of the outer ccne 13. it should 
be apparent t.h:it if it is c!c:;ired to move the inner cone 10 
upwardly and downwardly relative 10 the outer cone, 15 
-that t..'i:: adjust:i.ble nut can be rotat:!d count::rclockwi~ 
or.clod:wi.sc, res;«tively, for such adjustment. 

As illustr.:L!d in FJG. l. a j::air oi electric:il coils SO is 
sccur~ in a suiuble desired man~r ;i<l1acent the upper 
cod 85 of a r:t:uner member ~6. Hold member 86 inclt.'<.les 20 
side walls S&z which are parallel to the side walls 15 of 

Thus, V= I +4 K. 
( 3) Separation of a gas from gas:· 

l-p=30,0IJOG<.::.lrn_ 

Where: 

V=particle velocity f.p.m. 
G=speciric gravity of heavier g,L'-
G-1 =specific gravity of lighter gas. . • 
D=volume of heavier gas in pound:. per (;ubic fout. 

Generally, the electrical field to be used is based on 
the selection of which ion i:; !o be sdected for separation 
irrespective of the maller b::in;::- separated and is c:1lcubt.cd 
on the basis of the L:imar fr:quency in m.:;;acyc1-:.s at !O 
gauss, of the heavier gas or matter being separ:11ed. 

the outer cone and include a ri.ired ba~ 87 and an upper 
flared base 90. It should be understood that the hold 
member 86 is u..<ed for m:untaining the ciectromagnetic 
.separa:or 10 of t:::e present invention in an upright posi­
tion and for er:3oling the puir cf coils SO to be positioned 

The formula is ba::ed on International Gauss=2.0213 
ampere-turns per inch, 6.452 lines per square inch; 1 X lC~ 

0
_ gamma; 2.99796 XI o:o electrostatic c.g.s. units . 

-i.> For exampl~. in separation of liquid solutions. th::: 

. as desired ac::ording to the r:i.:itter tb:H wiil be injected 
into the ele!c:-crn:ig;:etic se~a.rator 10 of ti'::: ;:,r::se:-:t inven­
tion. The coils SO are mounted, as illt!.S,:-a~ in FIG. l, ro 
confor.:n to t:::e cor.e sba~ of me:;n::er 86 so that Un 30 
induc:d eiec:::om:igr:::tlc f.eld is ccncemrically shaped 
pa,alld to the ccne,; 15 and 20. 

• &fcre ;r~g further, some 11:eory of the electro­
·magnetic ~e;::3r:11or 10 of the pre5-ent invention is in order. 
The eh:ct~m~~~etic :~e;:araior 1 U of the pr~:.,,en~ inv:!~tio.n :15 
C.i ::. pl~:-:?-1:ty 0: "u~n ~ ::~!r ..:.t.Jr5 ! 0 c~::.:-:cc!~d i:, s-encs 1-.; 
u~d to ~;,a;;.ite mall::r such :::; sotids, iiquiu:;., and ps.;;s 
.into each element's n:1iur:1l u::n;iry of s;:.:cific gravity of 
particle size:, de yen din?., u;,:,on t::e ,c:lr:.:r b~ing sei:::,u-ated. 
For exampl,e, the electromagr:et.ic s.::;:iarator 10 of th.e 40 

prcS¢nt invention can ~ used fer the ,~!:!Oval of salt from 
• s,;a water, or otl:ier eh:ments £rec :SC:l ,;,,at::r, wat~ from 

oil, waU:r from gas, sulfur from oil or g15, U-238 from 
U-235. or uny type of m:m!!r fror:1 air or pses. 

There are severai principal iaws ;:)f p!w~ics involved 4,1 
-:tuch as the clectrol}tic dissocialicn t.i'leory, the magnetic 
in<luction t!-.~ry, the density theory, and the calculation 
o.f spe-.::ific gr-'fity. 

In tbe cl::s::m cri:.erfo. of th-:: :;r::$.C: : mv;:ntion, the laws 
of ~paratiori" of various m.1::.er :: .. y be expressed as .30 

•• follows: 
(p Separation of solids from air z. ·d gas: 

'Where: 

ma;;:neti~ susceptibility of NaCl at 18° C. is 0.499; 10-6 
c.g.s. or x=kl d. 

W~ere: 

~-=the substance m:itter. 
k=the relation to volume susceptibility. 
d=the density of t.n<: substance. 

( 4) Separation of liquid from liquid. 

Where: 

V=liquid velocity f.p.m. 
G=specific gr:ivity of hc:ivier liquid. 
G-1 =specific gravity oi lighter liquid. 
D=volume of he::wier liquid in pounds per cubic foot. 

In the seoaration of mos~ ~olutlons. such as fresh waler­
from salt to water, it is m::c-ssary to determine the r:.ag­
netic suscepticility of the ·on desired to l::e :,ep:irated :i=,, 

will be brol!s:.ht out r.ereinbdow. 
It is oece5sary to c!esi-;n the electromagnetic sep:irulor 

10 of the ore~nt i::ver.t:c:1 such tba.t th,, concentric elec­
tromagnetic f:e!d ;:-rc<lt:ced by t.½e coils Su i:roduc:!$ a. 
sufficient field to ionize ch:: atoms of tbe urticle or n~attcr­
such that due to the electrolytic dissociation tbe?ry 

wl1ere field strength=H: didectric- constant=~ charge 
particle=q; :::1d r= radius of the- atom) pions are attracted 
toward the i:!.'ler S!lrfaC<:! l5b Cl the outer cone 15 an;;i V=particle velocity, f.p.m. 

G=specific £r:i.vity of solids. 
D=particle diameter in inches. 

60 ions are attr:i.cted toward the outer surface 23b and i:orts 
25 of the in:-.er cc:-:.e :.i.o when tne matter is iniec1cd into 
rhe ekctrorr.:::i~tic sep:i.r:11or 10 of tbe pr.:sent invention. 

Air gas volume per pound of s<.'." .:ls is generally given 
as: 100 cfm. per pound of liihtwei.:ht solids to 30 cfrn. 
per pound of heavy solids. 

(!} Solids from liquid;: 

• .. Where: 

• solid ratio will be 
ical f ·!:J c:ikul:ition 

In the ooeration of the invention, lhe manc:r to be scp.­
arated is i;j::cted from a suitable sour.:e into the tan;entiol 

a:; inlet port 35 at a l!;:sirec veloci.y. The rnai ... r is ins,!r,.=d 
into the introdu::tion ch::.rnbe.r 3 l tang-::nt,.Jl~·. and spirals 
downwardly b,;:t·.,c::n the ou:::r and inner ccnes 1. ::rnd 2U. 
respectively. A~ :he rr:,it,er spiral,; downwa1 ..:ly, tr:e t'.c­
creasing r:,dius cf ,he ir..,er o.,.,i cut.:r cones 15 :ir.d 20. 

;o respc:ctively, C.'.l.l.!S<!S an incr:::i:x; in the velocity· of t"~ 
matter. 

As brot!_;::: C'.:: h!~::,::t;-oove, the clectrom,::i~ne1ic f.::!d 
is ba.\<:U 0:1 ~~-:~ :;!cti0, cf . f~;, .. h ion ii :v b~ .<;,; ... ~,,:-~1: ;J 

. .l ffi;!b-'l:ti-:: f.dJ=H. i;i 

and i5 c:1!~~!1:: 
ri1~SJ.cy::l!s .!: 

·. 

'-



• E. L. MORAGNE: ~,319 

r:u:cTRO!i!AGNETIC SEP>-RA'l'()R 

F1lad Oct. G. 1957 

56 

_l _1::-- 1 t) 

ii ~41 
-:s~~::.::-:-:--.:-::-. _::;_ r 

IP 
: ' -... - I 

,fJa. • 

6/ 

- 6I~ 

37 

fd h",i.rd. L. Moragpe 
lNYENTOR 

BY 

I 

\ ' 
i 
I 

L 
l 

I 
! 

. I 
I 

! 
i . l 

• I 

.f \ . . . 

b6 
b7C 

• I 
I 
I 
I 
I 

l 

i 
I 
i 
l 



;~ 
~~ 

..... 
':) ;TI ~ 

-...-: 

/1() h 't~ , . . . . 
!>;)VP.CE' t ;: '. 1• 

-- .J,..~c r . I:• 

-- - - -1., l 
• J:ft. 

,fl() 
.✓.-

6/ 1/------;:::_·-::;.,f::6--:-:,..:--------- SAL r WA TEI? ov/· 
7, -> F'l?ES/f WATER ()Vr 

• .. . 

--
1 

, 3.36 I 
.BRlltE ovr 

C', • 

t'1 
t"" 
M 
0 
--1 
:,, 
0 
3:. ,.. 
Cl 
:z: 
M 
>-! ... 
0 

tll 
t'1 
~ ... 
.. ! 
<"! ..., 

) 

Pl 
r 
3: 
0 
::0 
:> 
G) 
z ..., 



AT0135 2131739 

RR HQ LV 

DJ!: AT 

R 0117402 AUG 78 

F'iv. ATLANTA (196-33) CP) 

TO DIR£CTOR (87-134110) ROUTINE 

LAS V£GAS (196-44) ROUTINE 

BT 

UNCLAS 

I; ET AL; ITSP; FBW (B); 00: LAS VEGAS. 
L--------------' 

RE LAS VEGAS TELETYPE TO THE BUREAU, MAY 19, 197f; 

ATLANTA AIRTEL.TO THE BUREAU, JUNE 16, 1978; AND ATLANTA 

AIRTEL TO THE BUREAU, JULY 6, 1978. 

ON JULY 27, 1978, AUSA I I, LAS VEGAS 
AND DEPARTMENTAL ATTORNEY I !ADVISED CAPTIONED 

MATTER WILL 80 TO TRIAL AUGUST 14, 19 78, AT RENO, NEVADA. 

PRcTRIAL MOTIONS HAVE BEEN HEARD AND MOTION FOR CONTINUANCE 

HAS BEEN DENIED. 

PRETRIAL CONFERENCES WITH WITNESSES AND TRIAL STRATEGY 

ALL 

WILL BEG! N ON AUGUST 7, 1978. I AND I I REQUEST SA 

~ ATLANTA, GEORGIA, REPORT TO RENO, NEVADA, L----------

b6 
b7C 

b6 
b7C 



l 

• 
PAG~ TWQ AT (196-33) UNCLAS 

ON AUGUST 7, 1978, TO ASSIST IN TRI~L PREPARATION AND ASSIST 

AT COUNCIL TABLE DURING TRIAL WHICH IS EXPECTED TO LAST TWO 

WEEKS. 

SAC, ATLANTA, HAS NO OBJECTION TO _I ___ I PRESENCE IN THE 

LAS VEGAS DIVISION. SA!~ _ __,!WILL REPORT TO USA'S OFFICE, 

RE NO, NEVADA, ON AUGUST 7, 1978. 

BT 

21317402 LV 1 

b6 
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FD-36 (Rev. 2-14-74) 

FBI 

Date: 7 / 2 7 / 7 8 

Transmit the following in-------------------------; 
{Type in plaintext or code) 

Via ___ A_I_R_TE_L _____ -----------,------------
{Precedence) 

TO: SAC, LAS VEGAS (196-44) 

FROM: SAC, NEWARK (196-167) (RUC) 

SUBJECT: I b 
ET AL; 
FBW; ITSP 
(00: LAS VEGAS) 

Re: Atlanta teletype to Newark, 6/30/78. 
Atlanta telephone call to Newark, 7/19/78. 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

On 7 /27 /78, I !. Assistant Security Director, 
Englehard Indus tries , Newark , NJ, telephone 1A !. advis e1 
that after an exhaustive search, he was unable to locate any reco: ds 
of assays or mineral purchases regarding I I, JOHN W 
MC ALLISTER. U.S. Platinum, Inc., Curtis Nevada Mines or Nevada 
Mines. I I stated that records are only maintained for major 
accounts or purchases of minerals, etc., by Englehard. 

Englehard was contacted by Newark on 7/3/78, 7/5/78, 
7/12/78, 7/17/78 and 7/20/78. 

Inasmuch as no investigation remains at Newark, this 
matter is being RUC'd. 

G-
2 -
1 -

(5) 

Las Vegas 
Atlanta (196-33) 
Newark 

I 

I 
Approved: ----1 Sent ________ M Per ______ _ 

~ent in Charge 
GPO : 1975 0 - 590-992 
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FM ATLANTA (196-33) (P) 

TO SAN FRANCISCO ROUTINE 

LAS VEGAS (AIRMAIL) 

BT 

UNCLAS 

• ""'~ s..~1.....,. 

X 

7/19/78 

,...._ ______ ___.~ ET AL; ITSP; FBW (A); 00: LAS VEGAS. 

FOR INFORMATION OF SAN FRANCISCO, CAPTIONED SUBJECT 

,__ ______ ____,I HAS BEEN INDICTED IN RENO, NEVADA, FOR 

PERPETRATING OF FRAUD INVOLVING A "SECRET PROCESS" TO OBTAIN 

GOLD FROM A WORTHLESS ORE. DEPARTMENTAL ATTORNEY ... I----------' 
REQUESTS FOR.MER EMPLOYERS OF DANK OF AMERICA (BA), AND KAISER 

ALUMINUM ACCEPTANCE CORPO.RATION, SAN FRANCISCO, BE CONTACTED 

TO DETERMINE IF_I ---ILEFT UNDER FIRE. -1 ---!EMPLOYED BA 

FROM 1950 TO JUNE, 1960, LEAVING AS AN OFFICER. IN JUNE, 1960, 

HE WENT TO WORK FOR KAISER ALUMINUM ACCEPTANCE CORPORATION, 

SAN FRANCISCO, UNTIL 1964 OR 1965. 

SAN FRANCISCO AT SAN FRANCISCO, CALIFORNIA: 1. CONTACT 

(ljLas Vegas 
1-Atlanta 
I I 

(2) 

(Airmail) (196-44) 

J 1& - t/t/- ~ f~ 
C;-LP 
;;./ 

[J □ 

b6 
b7C 

b6 
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• • 
PAGE TWO AT (196-33) UNCLAS 

BANK OF AMERICA TO DETERMINE IF EMPLOYEE RECORDS ARE KEPT BACK 

TO 1960. 2. REVIEW SAME IF THEY ARE IN EXISTANCE FOR HISTORY b6 
b7C 

OF .... I __ .... I- 3 • CONTACT KAISER ALUMINUM ACCEPTANCE CORPORATION 

FOR BACKGROUND OF .... I __ .... 1-

BT 



~SA~ad/VJ1U! 
□ ASAC (J 
D Supv. ________ _ 

b6 
b7C 

~ ~=e-nt ====== ____;;{_=--:c){Q_~) _,__,(J=-~-,f{_e:........:.....;Lr--'-----,,L..-) _ 
. □,SCc----------

RE: --------------
□ cc ______ _ 
D Steno ________ _ 

D Clerk _________ D Rotor #: -----------
ACTION DESIRED 

D Acknowledge 
D Assign __ Reassign __ 
D Bring file 
OColl me 
□ Correct 
D Deadline ______ _ 

D Deadline passed 
D Delinquent 
D Discontinue 
D Expedite 
□ File 
D For information 
□ Handle 
D Initial & return 
D Leads need attention 

D0pen Case 
D Prepare lead cards 
D Prepare tickler 
D Return assignment cord 

I 
l' I, 

D Return file t.,f l-'f 
D Search and return / q V 
OSee me 
□ serial# _________ _ 

D Post D Recharge D Return 
OSend to 

---:----------,,-

□ Subm_it new charge ou,t? / _ lj //_//lf 
D Submit report by / 7-IA _ ,r._ 'r 7 
D Type • .,,'°_Ll . . A ..I-? 

. ,LQ? ;:·--L/'--""/ ---... 

D Return with explonoticn or notation as to action taken. 
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Bulky Exhibit j lnven'tory of Property , ·:-~d·as Evidenc~ 
~D-192 <R;ev. !l'-2~-77) • !-'-' • • 

Title and Charac~r of Case 

J~==--:--::----.-----......JI -• -·--· ·-. ·-, 
.ET AL 
ITSP FBW (B) 

Date Property Acquired Source From Which Property Acquired . • . . . - -- --· 

ij/5/78 Retu~ned from Las Vegas, originally fro LASO 
Location of Property or Bulky Exhibit Reason for Retention of Property and Efforts Made to Dispose of Same 

E 
- • Identity ,of Agent Submitting Property or ·Exhibit 

-OYes D -t:J<:>_:~ -- ·;7-;-'"- :..~.;-_- :~~- • . • .. ·:·•<:.:-•::~:_ ;_--'"-,: • ... : ·SA 

Des1:rip_!;ion of Property_ or Exhib_it· . . . 

-2 cardboard boxes·· conta.i•ning items ·on attached -lis·t.· ... .. ... --

C. 

l . 

~------ -- __ ,._, . .,_ 

-- . -- - -•· • 
':.- ' ~ ,:• j,<.. , l . 

.. ~---· .. ·- .. -
r_,:.-

• - - ---- ·-·~· -·-- . -- -- - _ _ , * ___ - · __ ... _ - - - ··-- ~ - . , . .. ___ _ 

•· - -·· .SEMIANNUAL .INVENTORY CERTIFICATION TO JUSTIFY RETENTION OF .PROPERTY <Initial and Date) 
... . - • . ~- • .. . ' ' ' - ' 

! • 

Field File # __ 8x.7.._-/+_0..,,.5.,..0=6_-_,.l.,.B=l._.....:....._ 

oo: ___ LA_S_11E_G...;;.A:....S ____ _ 

. . . --- · ··- -- - -- - - -- - - . . --

b6 
b7C 

b6 
b7C 

FBI/DOJ 
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TO: 

SUBJ'ECT: 

DIRECTOR, FBI (87-134110 
1'?7 

SAC, l\.TLANTl\. (196-3~):? 1.fj?J 

{I~\ ""\ 

...__-----~-,\'O ,v.. ET AL , 
ITSP; FBW ( 8) -(: 
00: LAS VEGAS 

7/6/78 

Re Atlanta Qirtel and L!PI to tho Bureau dated 
G/16/78. 

Encloned for the Bu~eau are the original and throe 
copies of a.n uni dated and captioned an nbove. Las Vegas 
is being provided with two copies. Copies of LHM arc being 
furnished to Dcpart~ent of Juotice and u. s. Attorney, 
Las V~gas, under separate cover. 

ATLi~NTA DIVISION 

AT ATLZ\..~'1.'A, GEORGIA 

Inventigntion continuing. 

_>Bureau (Enc. 4) 
( ~Lils Vegas (El@. 2) 

2-Atl,:mta V_..,,.. /<Jfo-L/~ -L.j 3 
I I (6} D 

□ 
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UNITED STATES DEPART!vIENT OF JUSTICE 

In Reply, Pleme Refer to 
File No. 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Atlanta, Georgia 

July 6, 1978 

b 
JOHN W. McALLISTER; 

DOING BUSINESS AS 
UNITED STATES PLATINUM, INC., 

RENO, NEVADA; 
FRAUD BY WI RE; 

INTERSTATE TRANSPORTATION OF A 
PERSON IN EXECUTION OF A SCHEME TO DEFRAUD 

The following is a suggested list of the most 
pertinent documents and exhibits to prove fraud on the part 
of I land John w. McAllister. 

Testing of the Big Apple Ore By 

United States Bureau of Mines 

Attached herewith for the United States Attorney, 
Las Vegas, and Department of Justice are the results of 
t t' hich are included in an affidavit of! I 

dated March 5, 1975. I I and I I 
lso have affidavits as to their obtaining samples 

w e tested. I I and ! I qff idavi ts are located 
in their witness folders. 

... 
Testing of Iridium Salts Pledged to 

!as Collateral for the $250,000 Loan 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

By letter dated June 30, 1978, frond 
the results of the Iridium Salts are shown to~b~e_w_o_r~t~h~l_e_s_s-.--~ 
This letter is attached for the United States Attorney, 
Las Vegas, and Department of Justice. 

Bureau of Mines has the plastic bottle which was 
turned over to them by Sepcial Agent (SA}! I 

I 1-

This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distrfbuted 
outside your agency. 



I b 
JOHN W. McALLISTER: 

United States Attorney, Reno, Nevada, has two 
boxes of material which was pledged tol ~ 

People Who Told I !and/or 
McAllister This Ore was Worthless 

(1) Bureau of Mines 
Letters turned over by! L originals 

in custody of Bureau of Mines. Copies previously submitted. 

c2> _1 ----~ 
Attached herewith for the United States Attorney, 

Las Vegas, and repartment of Justice is FD-302 interview 
of I _ dated June 28, 1978, and documents provided. 
It should be noted first metal bars submitted by Curtis 
Nevada Mines, Inc., July 12, 1972, did contain some gold 
and silver, even though I I claimed they were platinum. 

I !will be recontacted to obtain the test done ______ I in December, 1974, as this test may be valuable 
in rebuttal. 

<3> .... I _____ ...... 
-----~D .... ocuments of letter to I !are located in 
_____ ____,!witness folder. ----

(4) .... 1 ___ __. 

Has no documents. 

cs> _I----
Has no documents. 

<G> _1 -----
Has no documents. 

Precious Metals on Hand at 

United States Platinum 

c1> .... I _____ ...... 
Has bill of sale showing gold sold to u. s. Platinum 

on March 1, 1974. This is located in witness folder. 

(2) .__ __________ ___, 

No Document. 
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I b 
JOHN W. McALLISTER~ 

<3> ..... 1 ----
No document. 

(4) Ventron Corporation 

Documents located in folder marked "Precious Metals 
on Hand". 

MishandlinS! of Funds 

(1)' 

Swaine should be able to identify many of the 
books of u. s. Platinum. 

< 2 > I 
No docu.rnen ts. 

<3 > I 
No documents 

< 4 > I 
Has four checks payable to her located in witness 

folder. 

(5) ,__ __________ _ 
Has telex located in witness folder which was 

prepared at request of I !regarding certificate of deposit 
coming due. 

<6> _1 ----
Financial statement which is located in defendant 

exhibits used by! I in civil case. Located in U. S. 
Attorney's Office, Reno, Nevada. 

c1> I.___ ___ ____. 
Financial statement which is located in defendants 

exhibits used by! !in civil case. Located in u. S. 
Attorney's Office, Reno, Nevada. 

It should be noted many exhibits were used in 
the civil suit against! land McAllister which are located 
in the u. S. Attorney's Office, Reno, Navada. These include 
numerous checks which were written for I living expenses. 
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m:CLI\S 

--------~JOHN~- re PLLISTER; DBA u. s. PLATINU~, 

I XC. , P.ENO, NEVP,DA; FBH; I TSP CA) ; 00: LAS VEGf.\S. 

FOR INFORrATION OF NE~ARK, SURJECTS ~I ___ IA~n 

MC ALLISTER INDICTED FOR FRAUD DISTRICT OF ~!EVP!:'~, ~E~JO, 

NEVADA FOR PERPETRATING A FRAUD ON I~VESTORS UTILIZINr 

A ~OPTHLESS ORE BODY LOCATED IN LAKE TOPEZ, CALIFO?~IA. 

I~VESTIGATION HAS DETERMINED~! ___ IAND MC ALLISTER HAVE 

IN THE PAST, HAD THE ORE ASSAYED BY LEGITifATE ASSAY FIR~S 

AND THE ORE HAS BEE~ FOUND TO 3£ ~O~THLESS. FOPMER 

EMPLOYiE OF U.S. PLATI~UM WAS I~TERVIErED AND STATES IN 

1973 ~I ___ I SENT AN OPE SAMPLE To E~:GLEHART rv:ETALS, rm:JARK 

~EW JERSiY AND THEIR RESULTS WERE THE ORE WAS ~OPTHLESS. 

/9,t;- L/L/q/ 
.'- ~~1:·;;?_._o~E:XDtJ 

"""" ,~. "--~-.. .., 
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• • 
PACE T~O CPT 1~6-33) UNCLAS 

ON INSTANT DATE, ~I ____ I, ENGLEHART, 

~-----~L WAS TELEPHONICALLY COKTACTED REG~RryI~8 THS 

A'30V£. 'I STATED TJ-IE RECORDS '•'HIGH 1•~01JLl) S'EFLECT A~N 

~•OJ;K DONE FOR I L u. s. PLATH1l.lM OR CU~TIS t-'EVADA 

MIKES COULD BE OBTAINED THPOUGH I L HEAD OF 

sicURITY, i£NGLEHART r•:ETALS • . I I SAID HE BELIEvc:s 

THL RiCOROS ARE KEPT FOR SEVEN YEARS. THIS EVIDEreCE 

110ULD gf Vli:RY HELPFUL TO THE C:.OVER~:~:E~:r CP,SE AND THIE' 1 

SHOULD Dl:. COt(ViYcD TO LJ. 
N£PARK WILL CO~TACT ~I ----~I, ENGLEHAPT ~ETALS 

TO GAUS~ THE RECORDS TO BE SEARCHED FOR 1973 IO OBTAIN A~ 

ASSAY RU~ FOR~I -----~Lu. s. PLATINUM OR CURTIS­

:~t:W:Dt-. Mit~ES. 
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. DOPE SHEET 

Before Judge Bruce R. Thompson 
Reno, Nevada 

I 
June 9, 1978 

77-00066-BRT 

<-v--

/ ?:, ---

~Y-

U.So v. I l Cr. 77-2200 
JOHN W. McALLASTER 

(Wire fraud, Inducement of interstate travel in 
execution of scheme to defraud, etc.) 

AUSAI lfor governmertt. Federal Public Defende 
I /, for l l; and I I 
for McAllaster - for pre-trial conference. Court 
ordered: (1) That the government shall offer in 
its case-in-chief no evidence concerning the GASCO 
venture, the Philippine Venture and the Moped 
transactions. (2) The government shall inquire of 
the Fraud Section of the Justice Department whether 
immunity or offer thereof or any such has been b 6 

promised the followin witnesses in exchange for b?c 
their te t· 

or 
~~--e-g_o_v_e_r_n_m_e_n_t~s~h'a~l1l_p_r_o-v7idec~o~-e~e=n~s~e-c=ou~n~sel 
an up-to-date list of tentative witnesses, which 
includes their last-known addresses. (4) on or 
before July 21, 1978, the government shall lodge 
with the Clerk of the Court all exhibits which the 
government intends to offer. The government shall 
supply counsel with a descriptive list of such 
exhibits. (5) The government shall supply counsel 
with a list of the names of all victims who will 
testify at the trial and a descriptive statement 
in the manner in which each was defrauded. Further 
pre-trial conference set for Friday, July 21, 1978, 
at 10 a.m. I 
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TO: DIRECTOR, FBI (87-134110) 

S},\C, ATLA.NTA (196-33) (P) 

,--------~ 0? ,\&\ 
(\'\\'b ~,,(O 

FROM: 

ET AL 
ITSP; FBW 
00:LV <t '~ i 

-f~-

6/16/78 

P.e Las Vegas teletype to Dureau, 5/19/70. 

Enclosed for tho Bureau arc the original and 
three copieo of an L!IU regarding cnptioned matter. Lan 
Vegas is being provided tuo copies. Copies of LH~l are 
being furnished to the Department of Justice and u. s. 
Attorney, Las Vegas, under separate cover. 

2\.TLANTA DIVISION 

AT ATLA..~TA, GEORGIA. 

Investigation continuing. 

~\- Bur.oau (P.nc. ~) 
(j_)-- Las Vega~ (E~ 2) 

2 - ltlanta 
I I 

(6) 'D 'D 

.__________., □ 
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In Reply, Please Refer to 
File No. 

UNI!D STATES DEPARTMENT OF .TICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

Atlanta, Georgia 

June 15, 1978 

JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 

UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

FRAUD BY WIRE; 
. . INTERSTATE TRANSPORTATION OF A 

PERSON IN EXECUTION OF A SCHEME TO DEFRAUD 

At the request of Departmental Attorney! 

b6 
b7C / 

~ Fraud Section, Special Agent (SA) Ir---------------' 
~--,-o~f the Atlanta Office of the Federal Bureau of Investigation 

(FBI) reviewed records and conducted investigation into 
the above captioned matter at Reno, Nevada from May 22, 
1978 to June 2, 1978. 

After reviewing this matter and discussing it 
with Assistant United States Attorney (AUSA) I I 

I ~ District of Nevada, Las Vegas, Nevada, the following 
witnesses appear to be the most pertinent to prove the 
fraud on the part of! I and Mc Allister: 

TESTING OF THE BIG APPLE MINE ORE 
BY UNITED STATES BUREAU OF MINES 

(1) --=----..,........,,....._--1~ 
Bureau of Mines, Reno, Nevada 

--------------------------------------------------------------
This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your Agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your Agency. 
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~-----_J~ 
JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

On January 30, 1975, he traveled with~! ___ ~ 
..__----11 Bureau of Mines, Carson City, Nevada, and took 
samples from the Bi A le Mine, Lake Topez, California. 

I !and~---.----_J' employees of Curtis-Nevada 
Mines, showed.....,. ___ ~where the ore had previously been 
taken from . .._ __ ----1also did a geological study of the 
area. 

(2) ~----::---=~~ .. 
Bureau of Mines, Carson City, Nevada 

..___----1lwent with I I to gather samples 
on January 30, 1975. I !also checked mining claims 
to assure Curtis-Nevada Mines had filed claims. 

(3) ....._ ___ .........-_ _J~ 

Bureau of Mines, Reno, Nevada 

Received samples from! I and ran 
.Neutron Activation analysis and Inert Gas Fusion tests 
on ore with negative results. 

(4> l 
Bureau of Mines, Reno, Nevada 

Received samples from~l--=-~------__Jland 
ran fire assay with negative results. 

(5) ~ 
Bureau of Mines, Reno, Nevada 

Received samples from I I and 
ran Atomic Absorption - Fire Assay with negative results. 
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JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

(6) ~ 
Bureau of Mines, Reno, Nevada 

Received samples from! !and 
ran Atomic Absorption test with negative results. 

(7) ""="---.,.,~ 
Bureau of Mines, Reno, Nevada 

Received samples from! land 
ran Spectographic Analysis test with negative results. 

TESTING OF IRIDIUM SALTS PLEDGED TO 
!AS COLLATERAL FOR THE $250,000 LOAN 

(1) 

Obtained Iridium Salts froml land McAllister 
on January 17, 1975 and took material to Washington State 
where he kept it in a safe until he brought the material 
to Assistant United States Attorney (AUSA) I I, Reno, 
Nevada. 

(2) ~ Special Agent 
Federal Bureau of Investigation (FBI) 
Atlanta, Georgia 

Took sample to~I ________ ....Jlon May 30, 1978. 

(3) United States Bureau of Mines is presently running 
samples on results. They will be furnished when received~ 

3 

b6 
b7C 

b6 
b7C 

I 



I b 
JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

PEOPLE WHO TOLD I I AND/OR 
MC ALLISTER THE ORE WAS WORTHLESS 

(1) United States Bureau of Mines 

By letters, dated December 15, 1971; March 15, 
1973; and July 13, 1973, samples we~e analyzed by the 
Bureau of Mines for! I, Curtis-Nevada Mines, Incorporated 

b6 
b7C 

and United States Platinum, Incorporated, respectfully. b 6 
The December 15, 1971 letter showed no precious metals; b7c 
the March 15, 1973 letter showed the sample to contain 
sugar and platinum group compounds; the July 13~ 1973 
letter tested two samples, one not containing any appreciable 
amounts of precious metals and the other containing platinum 
particles which was due to salting. Photographs of these 
salted particles are in the possession of the Bureau of 
Mines. The above tests we.re conducted by I I· 

c 2> I 1, 
Metallurgical Laboratories, Incorporated · 
San Francisco, California 

I I brought samples tol I for testing. 
I I had seen a report on television regarding a large 
find of gold and platinum in California. Shortly thereafter, 

I I brought samples tol I tested material 
and found no precious metals. I I returned for the 
results at which time! l told l _ the material was 
worthless. This can be backed up by the testimony of 
I I is presently checking his records 
for documentation and date. 

<3> I ~ 
Mackay School of Mines 
Reno, Nevada 
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JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

,__ __ ~!brought numerous samples to Mackay School 
of Mines for testing. Test showed material to be worthless. 
I !also received a salted sample which was taken to 
the United States Bureau of Mines. I !has numerous 
correspondence with I I and this material is located 
in I !witness folder. 

(4) ~ 
Professional Engineer, 
Reno, Nevada 

I !was formerly with Macka School of Mines. 
""'"'"",---,-~I saw a television report of gold and platinum 
find and shortly thereafter, ,_;;..._;;_;;;....i,.~b~r-o-u~ght in material 
which he claimed to be platinum. tested the material 
and found it to be lead, which he told._ __ ~ 

!told he had read over 100 books 
on assay in .... g-.-.. 1 -L...;;;.~, a'-s-:-k-e~d=-r-...i..:.:.:;.....:.:.; about the most well 
known book on assaying, and had never heard of 
it. I !advised there are not 100 books written on 
the subject of assaying . 

.... !,_ _ ____.! has no records, ~nly his memory of the 
above event. 

(5) 
Former employee of 
United States Platinum, Incorporated 

---~1 was hired by! I in March, 1974. 
has a masters degree in Chemistry from the University 
of Nevada. I !conducted over 100 tests with negative 
results and so told I I would suggest things 
for I I to try, which he did and still got negative 
results and so told! ~ 
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I b 
JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

I !went in October, 1974 to Switzerland with 
._ __ ~land Mc Allister to the Zurich Airport Warehouse, 
where United States Platinum barrels were tied up by customs. 
The Swiss official had a testing facility at the airport 
and tested the material in front ofl land Mc Allister 
with negative results. 

(6) ----........... ~ Former employee 

In January, 1975, ran test by which s~ven pounds 
of precious metals were to be extracted and ended up with 
seven pounds of lead. I I told this to! ~ who 
said all the chemicals were bad. 

(1) 

ounces. 

PRECIOUS METALS ON HAND 
AT UNITED STATES PLATINUM 

Sold gold to~I __ ....,I on March 1, 1974, 15 Troy 

( 2> I ~ 
Former employee of United States Platinum 

Can testify gold was obtained from burning wire 
supplied by national cash register . 

(3) ._ ____ ... I, 
Former employee of United States Platinum 
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I b 
JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

Can testify regarding National Cash Register 
and salting of samples supplied by United States Bureau 
of Mines. 

(4) Folder marked "Precious Metal on Hand" 

This contains information on Ventron Corporation, 
which platinum compounds were purchased. 

MISHANDLING OF FUNDS 

( 1) I I, .-----
Private Secretary toj ___ -

b6 
b7C 

Handled checking accounts. Has knowledge of 
monies spent for living expenses of both! I and McAllister. 
Has knowledge of "flatwork" account to record funds ·spent 
on hookers. 

c2, I ~ 
Former Treasurer 

Was not allowed to see checks. Has knowle~d_g_e __ _ 
of living expenses of! !being charged against '1~ __ _, 
Loan." I I claimed $75,000 to $100,000 for his formula. 

(3) L 
Former treasurer 

Living expenses ofl 
corporate funds. 

I and Mc Allister from 
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__________ ... I: 
JOHN W. MC ALLISTER; 
doing business as 
UNITED STATES PLATINUM, INCORPORATED, 
RENO, NEVADA 

• 

(4) ,__ ___ .....,.. __ ..,..I, 
Former girlfriend and late wife of!~-------

Received $100 tips while working as a cocktail 
waitress at Harrah's Club. Also received alimony money 
from corporate funds. 

(5) 
Former employee 

·claims $60,000 was spent in non-legitimate 
expenses. Also instructed by I I to send telex to 
the Phillipines regarding certificates of deposits which 
were coming due for United States Platinum, which was 
false. 

(6) I I, 
Certified Public Accountant 

I, (7) I 
Certified Public Accountant 

OTHER MONIES RAISED 

(1) ~ Investors Trust 

(2) I, Eureka Trust 

(3) I, Liberty Trust 

(4) ~ 
Money from AERO and GASCO 
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